FROM THE CID REINVESTIGATION
February 17,1970 - April 10 1972

The murders of Colette, Kimberley and Kristen MacDonald
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INVESTIGATIVE SUmMART =

Investigation disclosed that between 2330, 16 Feb 70 and 9342, 17 Feb 70, Jeffrey
HacDOXALD, in the magter bedroom of theiry assigned guarters, 344 Castle Dr., Ft Bragg.
WC, murdered his wife, Colette K. MacDONALD, by striking her about the head and body
with & 31 inch piece of wood and stabbing her about the upper portion of her body
with & pariog lnife and an dce pick.

Further investipgation revealed that either during the struggle with Colette,
or thereafter, Jeffrey MacDONALD struck his daughter, Kimberly, in the head with
the same blunt instrument and subsequently stabbed her about the throat with a
paring knife. FRimberly, after sustaining Iinjuries, was tranmsported to her owm
bedroom and placed in her bed in a normsl sleeping position.

Jeffrey MacDONALD then preoceeded to the bedroom of his youngest daughter,
Kristen, and stebbed her repeatedly in the upper back and chest with a paring
knife and ice pick as she lay sleepling.

On 17 Feb 70, an sutopsy was performed at the Womack Army Hosplital, Ft Bragg,
which indieated that Colatts MacDOMALD died a5 & result of the loss of blood -
from the steb wounds pustained iIn her chest and throat. Colette was also found to be
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SIVMARY (Continued)

pregnant with & single, normally developed male fetus in sbout the
fourth month of gestation. Kioberly MacDORALD died as a result of
loee of blood from stab wounds sustained im the threat. Fristen
MacDOWALD died as the result of losg of blood from stab wounds im the
chest and back.

4 31 inch piece of wood, an ice pick and two paring knives were re-
covered at the scene.

Investigation failed to reveal the presence of cutside perpetrator(s)
as slleged by Jeffrey MacDONALD.

By transmittal of this report, this matter is referred to the US
Department of Justice, Criminal Division, Washington, DC, for review and
avaluation. .
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SUBSTARTIATION

It is pointed out that nermally the results of laboratory exeminationg
and comments of experts on identification of items of physical evidence
are set forth io separare paragraphs end usually im the last portion of the
substantiation action of reports of investigation. In this parcicular
investigation, hundreds of items of evidence were examined and pasitive
identifications made will be get forth in parenthesis after the intro=-
duction ef the specific plece of evidence to the investigation.

Predication

Military Police Report, MPR #1025-70, Office of the Provost Marshal,

XVIII Airborne Corps & Ft Bregg, NC, 17 ¥eb 70, reflects that ar about

" 0342, 17 Feb 70, Miss Janie C. LANDEW, Telephone Operater, Carcolina Tele-
phone and Telegraph Co, Fayettewille, NC, notified Ft Bragg Military Police
that ghe had a caller oo one of the company's operator lines reporting a
stabbing &t 544 Castle Drive, Ft Bragg. The report alse detalls the
inirial investigation by Military Police and CID which identiffed that
Jeffrey B. MacDOMALD had apparently been sssaulted and wounded by unknowm
person{s)} and that his wife Colette, and children, Fioberly and Eristen,
had been murdered in the same attsck. (EXHIBIT "A™

Crime Scene Tnvestigsrion

A crime scene sketch was prepared which details the floor plan of the
MzcDONALD residence, The MacDONALD residence was in & four apartment
brick structure located in one of the Government housing areas on Ft Bragg
ptilized exclusively by military dependents. MacDOWALD's residence was
located on the east end of the building and is & cne story three bedroonm
apartment. The east bedroom (master bedreoom) was utilized by Jeffrey and
Colette MacDONALD: the south bedroom was used by the oldest MacDONALD
daughter, FKimberly, and her younger sister, Kristem, slept in the merth
bedroom. The main entraonce to the residence, facing Castle Drive, was
located at the southwest end of the resideace and geve direct access to
the living room. There were two rear exits from the residence, the kitchen
exit located at the northwast and and the uetdiliey roor ewit locatad at the
northeast end of the house. The utility room included & half<bathroom and
direct access to the east bedroom {master bedroom) could be gained from
the utility

From the master bedroom, & hallway extended im an east-west direction
to the living room-dining room area. The bedrooms of Kimberly and Eristen
led off from this hallway oo the south and north sides respectively and
the main bathroom of the residence was located on the north side of the
hallway between the bedrooms of Kristen and her psrents. The living room
pecuples the south area of the west end of the regidence and the north
end of this area was divided between the kitchen on the west and the
dining room on the east. (EXHIBIT “B")
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SUBSTANTIATIOR (Comtinued)

Criminal Investigator Williem F. IVORY furnished & written statement
detailing the crime scene sesrch end other investigative activitdies. IVORY
wes the CID Duty Investrigater at Fr Bragg from 0730, 16 Feb 70 through
0730, 17 Feb 70. IVORY stated that at about D350, 17 Feb 70, while in the
CID office, he monitored a radio transmission from an MP patrol reporting
a stabbing at 544 Castle Drive, Ft Bragg. IVORY arrived et the scene at
shout 0400, 17 Feb 70. Upcn arrival IVOEY noted that the weather was
rainy, cool, sbout 40 degress temperature and the ground was wet. He
explained that 41t had been taining the eatire evening of 1&-17 Feb 70 with
rain being quite heavy durinmg the early evening. IVORY received an initial
briefing from the Military Police Duty Officer, 1LT Joseph L. PAULK, who was
present at the scene with the first arriving Military Police. During the
briefing, IVORY observed Jeffrey MacDONALD being removed from the residence
on & gtretcher by Medical Corpsmen. IVORY further observed there was dried
blood oo Jeffrey MacDONALD'e face but made no other observacions since
MacDONALD's body was covered with & sheet. Jeffrey MacDONALD's eves were
clogsed and IVORY made no attempt to interview him at that tipe.

IVORY then accompanied PAULK through the residence, made & close
observation of the three female bodies and noted they were obviously dead.
PAULKE informed IVORY that the female bodies were found by Military Police
at sbout 0350, 17 Feb 70, in their respective bedrooms and Jeffrey MacDOMALD
had been located lying on the floor of the east bedroom (Master) next to
his wife. PAULE advised that Jeffrey MacDONALD claimed he wias asleep on
the couch in the living room scmetime after about 0200, 17 Feb 70, when he was
attacked and rendered unconscious by two male Cpucasfang, 2 male Negro and a
female Ceucasian., Jeffrey MacDONALD claimed he woke shortly before 0342,

17 Feb 70 checked his wife and children and then telephonically notified
Military Police of the incident.

IVORY, in his Etatement, noced that the living roomw wes im good order
except for the area in front of the couch where Jeffrey MacDONALD claimed
he was slesping vhen the attack on him tock place. The couch wes located
against the east wall of che living reem. Im fromt of the couch wae an
overturned coffee table resting on its side, on top of an sssortment of
magazioes lying on the floor. A few feet west of the coffee table, om
the living roeom floor, was a plant wirh 4ts root bell intact. Standing
next to the porth end of the overturned coffee table was & plastic flower
pot which had apparently contsined the plant., A search of the couch and
surrounding srea revesled no blood evidence, However, a pair of eye glasses,
(propercy of Jeffrey MacDONALD), were located on the floor mear the living
room window and a small “spot" of bloed {(type 0 - Kristen HacDONALD) was
located on the cuter lens.

The dining Toom appeared to be in good order and showed no signs of
a struggle.
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SUBSTANTIATION (Continued)

The kitchen was situated off and to the west of the dining room.
The main ceiling light in the kitchen was on and & wall telephone was
located just inside the kitchen entrance on the east wall of the kitchen.
The wall telephone receiver wag off of the hook and was hanging downward,
resting on the kitchen floor. Several bloocdstaine were on the floor near
the kitchen-dining room entrance way and the staine apparently had been
deposited there by sooe object stained with bleod later identified as the
game type as that of Caolette MacDONWALD (type A) and Fimberly MacDOKALD
(type AB). Several blocd spors (later identified as type B that of Jeffrey
HacDOMALD) were located on the floar of the kitchen in the area directly
in fromt of a kitchen sink storage cabinet. These particular bloed spots
had the appearance of direct bleeding ente the floor and from their con-
figuration appeared to have fallen from a discance of about 20 inches from :
the source of the blocd to the floor.

IVORY then went to the east (master) bedroom and observed the body of
Colette MacDOWALD. She was lying on the bedroom floor and was dressed in
4 two plece pink colored pajamas. The upper half of her body was extremely :
bloody mnd showad signg of being beaten on the head and stabbed in the chest
and neck. He observed that her hands and arms shoved sigas of a viclent
attack in that apparent defense wounds on her forearm indicated that ghe
attempted to parry heavy blows from a bilunt object. Draped across the
upper pertion of the trumk of her bedy was a tornm blue colored pajama top
{(later identified as the garment of Jeffrey MacDONALD) which bore large
blood stains (identified as mostly type A, that of Colette MacDOMALD); some
stains of type AR {that of Eimberly MacDONALD) and two stains identified
as type B (thet of Jeffrey MacDONALD). Across her abdomen IVORY located
2 "Hilton Hotel™ white bath mat and a later examination of the bath mat
revealed peveral blood stalns which suggested that some bloody cbject
or objects had been wiped off om the towel (the stains were identified
as type A, the same as that of Colette MacDONALD, and type AB, the same as
that of Rimberly MacDOWALD).

e

IVORY further stated that & green arm chair which bore large blood
staing (type A - Colette MacDONALD) was located next te the body of
Colette MacDONALD, He alse noted that there were large blood stains
(type A = Colette MacDONALD) om & white pile rug upon which the body of
Colette MacDOMALD was lying. At Colette MacDONALD's feet was & blue-green
colored throw rug with one corner of the rug folded over. Lying on the
folded corner of the rug was & pocket from the blue pajama top previcusly
mentioned. The pocket bore some small blood srsins (type A - Colette
HarDONAID) but was wirtunlly free of blood stains when compared to che
Temainder of the blue pajema.

IVORY observed that the double bed in the same bedroom and to the
south of Colette MacDONALD's body, had only one pillow and was made up
with only a bottom blue colorted sheet. It was later learned that & second
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SUBSTANTIATION {Continued)

rillow had been removed from the bed by medical perscounmel for use on
the streteher on which Jeffrey MacDONALD was transported to the post
hospital. The bottom sheét bore small bleod stains, (type A - Colette
MacDONALD) , and these stains were In splatter patterns as opposed to
direct bleeding. A4lso, located on this sheet was & urime stain, The
significance of thiz staln is that Jeffrey MacDONALD, in later state-
meats, (EXHIBITS "0-3", “L5", "M=5", "N=-5", "R=5"), related that his
smaller daughter Kristen, had urinated in the bed and this was the
reason he was sleeping om the couch and aot in the bed i{n the east
{master} bedroom. Lsboratory analysis of the urine stain has shown that
¥rictan, with typs O bload, could not have produced this stain and that
it was made by a person with either A typz blood (Colette MacDOKALD) or
AB type blood (Kimberly MacDONALD) and most probably the AR type with a
deterioration of the specific bleod type factor for B io AB blocd.

IVORY continued, pointing out that on the west gide of the head-
board of the bed the word "PIG" was printed in blood, (type A - Colette
MacDOWAID). (Analysis of the printiog did oot identify the wrirer, buc
it wag indicated that the word was most probably printed by & right hended
person using the first two fingers of the right hand}.

IVORY stated that on the floor at the foot of the bed, neer the hall-
way door, he cvbeerved s bloody bedspread and sheet which had apparently
been pulled from the double bed in the east (master) bedroom. The sheet
bore blood stains (type AB — Kimberly MacDONALD) and blood stains on the
bedspread were type A (Colette MacDOHALD). An examipation of the sheet
revealed & finger section of what appeared to be a surgeon's latex glove,
bearing (type A blood = Colette MacDOWALD). Additionally, om the white
tug just in fromt of the bedroom's large double dresser, a paring knife,
brand name "Geneva Forge", stained with (type A blood - Colette MacDONALD)
was found. This knife was later identified as possibly belng & parc of the
HacDOMALD family's kitchen cutlery.

IVORY said he then proceeded ocut of the east (mascer) bedroom
mlong the hallway towards the living room ares and entered the south
bedroom, that of Eimberly MacDONALD. Upon entry, he turned on the over
hesd light ino the zoow and discovered the body of Rinberly MacDONALD lwying
in the bed. FKimberly was dressed in & nightgown, covered and tucked inm with
the bed covers. Kimberly's face bora evidence of a severe beating end stab
wounds were noted in the right side of the girl's neck. A large amount
of blood was present and the girl was apparently dead, as mo pulu or other
1ife signs were in evidence.

IVORY then exanined the bedroom of Fristen MacDONALD, north Bedroom.
Bhe was lying in bed, dressed in pajamas with the lower portiocn of her body
covered with bedding. FKristea's body bore stad injuries to the chest, back
and one of her hands. 5he also was obviously dead. IVORY further observed

that Eristen was lying on her left side, and about one inch from her mouth
was a plastic baby bottle containing, what was later identified a5, residue
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SUBSTANTIATION (Continued)

of chocolate milk., The rubber nipple of the bottle pointed towards the
child's face.

IVORY at 0420, 17 Feb 70, contacted the next deoor neighbor of
the MscDONALDs, CW3 Donald L. KALIN, 542 Castle Drive, and tequested
that FKALIN make identification of the bodies. EALIN agreed and was
escorted to the MacDOHALD residence where he identified the MacDONALD females.

IVORY then requested addirional invescigative zssistance and extensive
photographic coverage of the crime scene was initiated.

At 0458, 17 Teb 70, according to IVORY's ctatement, CPT William P.
KEAL, Professional Officer of the Day, Womack Army Hospital, arrived at
the scene and was escorted through the residence to examine the MacDONALD
females. It was noted that NEAL did net have any medical instruments such
a6 a stethescope with him during the examinations. WEAL was cautioned
not to disturb the bodies unless it wee abgolutely necessary. NEAL enterad
the bedroom of Eristen MacDOEALD and walked to the bedside being careful
not to step in the blood on the floor. When he reached the body he rolled
it over onto its back and then ipspected both chest and back and declsred
that Eristen was dead. He then replaced Fristen's bedy in nearly the same
rogition as before and covered it with the bed clothes & little more than
it had been covered. NEAL was again cautioned about moving the bodies un-
less absolutely necessary and he stated he understoed.

WEAL then entered Kimberly's badroom, the south bedroom. He reached
over her body and touched the inside of the left wrist im what was ebviously
a8 scarch for her pulsa, He slso placed his hand on che face of Kimberly
and stated that she was dead, He did net move or disturb the body of
Kimberly in any manner.

WEAL was then escorted teo the east bedroom where he again avoided
touching any {tems of possible evidence. He touched the cutstretched left
wrist of Colette MacDONALD in & search for m pulse and walked around the
body so that he was standing over the hesd of the body. He bent down and
reached under the chin and jaw area of Colette and then stated that she
was dead.

NEAL at no time in the crime scene used an instrument in his examin-
inatisns and moved only the one body, that of Kristen. Upon concluding his
examinacion of Colerte MacDONALD, NEAL was escorted our of the residence. At

no time was NEAL alone in any rooms of the house.

IVORY related that after photopraphe of the bedies wers taken and
BEAL's examination of the bodies, which followed, a more extensive visual
examination of the bodies was made by investigators.

According to IVORY's statement, when first viewed, the bodies of
the children puggested that they were killed in bed vhen they were asleep
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SUBSTANTIATION (Continued}

and/or unconscious and that they hed not been moved. These suggestions
vere evidenced by the faet that they were covered with becdding and Kristen,
besides being im the pesition of a sleeping child, haed a plastic baby bottle
pear her mouth. Himberly also lay in a position of sleep and had bedeovers
tucked around her back and under her body. The only concentratiom of
blead sround Kimberly, at first sight, was that which was around her face
and neck and normally would have been there 1f she had not been moved.

Upon closer examination, it was seen that her blood was on the tips of

her hair which were not close enough to any of her bleeding Injuries to
cause such a contamination, unless, she was in an entirely different
position when her injuries were inflicted. Additionally, whemn her body
was moved, signe of another heavy blow were located on the lefr side of
her face. Since & subsrantial amount of Kimberly's blood was located

on the floor of the east (master) bedroom, this blow was most probably
sustained in that roon before she was moved back to her own room and
Placed in bed. IVORY further peointed ouwt that additional support for

the observation that Kimberly was transported from the east (master) bed-
room to her own room after sustsining injuries is found in the fact that
when tha bedecovers were removed from Figberly's body by investigators,
threads from Jeffrey MacDONALD's tern pejema shirt were found om the
sheets near her body.

IVORY continued, detailing the fact that there is no evidence chat
Eristen was in any other location but her own bed while the murdercus activities
vere taking place around her. IVORY noted that there were large pools of
blood (type O - Kristen MacDONALD) found on the floor adjacent to her bed-
side, end these bleood pools were not in & location where they would have
been if she had not been picked up and held over the side of the bed. This
activity then took place when she was probably receiving the stabh wounds
to her back and while she was bleeding heawily from chest wounds already
inflicted, Fristen did not sustaia sny blowe from a blunt object similar
to that used in the assaults on Colette and Kimberly MacDONALD, and her
wounds consisted of stab wounds.

IVORY sheerved that physical and medical evidence developed revealed
that all stab wounds received by the female victims were inflicted straight
into the body and did oot appreciably deviate in directicn; that this indi-
cates that the asgallant was positicned direectly ower the individual body
as 1t lay prone and that the instrument inflicting the stab wounds weas moved
directly in & straight downward movement inte the body.

Thers were no slash type wounds ro any of the female victims and this
indicated that all victims were immobile when stabbed.

On the top sheer covering Kristen HacDOFALD, a large concentratiom

of blood (type A = Colette MacDOMALD) was found in a pattern of direct
bleeding rather then contamination from an object soaked with A type blood.
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SUBSTANTIATION {(Continued)

Additionally, on the wall just above the bed of Kristen, splattered blood
Epots, again the same type a5 that of Coletta MacDOWAID, were loczted 4n
& pattern suggesting the spots were sprayed from a.bloecdy object moving in
a downward direction towsrds the bed. The location and quantity of blood
of the type of Colette MacDONALD 4in this reoom dictates the conclusien that
Colette was present in the room and was bleeding heavily onto the bed of
Kristen, prior to Kristen sustaining sny bleeding injuries. This is
further evidenced by the fzct that the clothing of Colette bore mo blood
of the same type as that of Kristen,

IVORY contioued, stating that two footprints {determined to be similar
s the footprint of Jeffrey MacDONALD's left footr) were located imside Eristen's
room on the fleor im a pattern indicating departure from the room when the
prints were made. {(One print was determined to have been made in blood type
A = Colette MacDONALD or AB - Kigberly MacDONALD and the other print was
identified as having been made in type A blood-Colette MacDONALD)., Mo
type A or AB blood in eny concentration was located om the floor of Kristen's
room. Therefore im order for Jeffrey MacDOMALD to pick up & gquantity
of such blood tyves to leave a footprint in the room he would have had
to step directly onto the bleeding bedy of Colette MacDONALD or onto
the bundle of bedding previously mentioned as having been located during
the crime scene search in the east (master bedroom).

IVOREY explained that at first light on the morning of 17 Feb 70, an
outside search began in the ares of the residence. The search produced an
ice pick and a paring knife ("01d Hickery") which were located under a bush
icmediately outside of the utility room door. TFurther, & 31 inch Iength of
wood was found cutside of and inches from the doorstep of the utilicy
roon door. These weapons and the paring mife previously located on
the floor of the east {master) bedroom were most probably the weepons used
in the nirders. (The weapons bore blocdstains of the type of the female
family members and splinters from the club were found by the bodies of
Colette and Kimberly MacDORALD).

IVORY further explained that in an attempt to match the pleces of
rubber surgical gloves previously mentioned as having been located in the
sast (master) bedroom, a thorough search was made of the house., Ho other
fragments were found cutside of the east (master} bedroom. In a storzge
cabiner under the kitchen sink area, hidden from view by household cleaning
equipment B pairs of "Perry" brand latex surgical gloves in sealed packages
were found. No cpen packages were located during the crime scene search,
nor were any other surgical gloves located in other aress inside the residence.
& pair of similar latex gloves were located in & locked outside storage shed
and these gloves bore no blood evidence but did contaln paint staims. (The
same type as that paint located on Kimberly MacDONALD's bed). The plumbing
of the residence was searched from the toilets in the main end utility
room bathrooms and from the kitchen sink ares, to a peint at the juncrurs
of the main sewage line in the rear of the residence, These efforts did
not produce any pleces of latex gloves.
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SUBSTANTIATION (Continued)

IVORY reiterated that the upper portion of the body of Colette
MacDOHALD was coverad in part by the torn blue pajama top of Jeffrey
MacDORALD: that Jeffrey MacDONALD gubseagquently related that while being
attacked in the living room, his assailants tore the pajama Cop &nd pulled
it over his head and when he regained consciouspess, he found the top wrapped
arcund his wrists with the cuff portiom of the sleeves still in tact. The
shirt is described by IVORY as a “V-neck" garment, bilue in celor with white
piping. Examipation revealed it was torn from the bottom of the "V-neck"
straight down the front and alse up the entire lefr side from the walst to
the cuff portion of the left sleeve. The tears cccurred at both the seams
and through the fabric preper. A search of the living room area which Jeffirey
MacDOMALD identified as the place where he struggled with his assailants, and
where the shirt was supposedly torn, di4 not produce any threads or fibers
from the shirt. MacDORALD also stated that upon regaining consclousness
in the living room ares after the attack, he went directly to the body of
his wifa and taking the torn pajama top from around his wrists, placed it
over the chest of his wife after he removed 2 paring knife he found pro-
truding from ome of her chest wounds. IVORY points out that when the body
of Colette MacDONALD was being moved from the location found durinmg the
crime scene searchk to a stretcher, he located a dark object protrudinog from
a blood stain on the rug where her head had rested. A cleser inspectieon
revealed the object to be a sean thread from the blue pajama top of Jeffrey
MzeDONALD. A subsequent detailed search of the body outline area vhers
Colette MacDOWALD had lain revealed a great nurmber of additional threads.
Additional threads and fibers were located in other areas of the east (master)
bedroom end thus an examizmetion was made of the gtruggle area in the living
root identified by Jeffrey MacDOMALD. This particular examination was made
utilizing & wagnifying glass and no threads or fibers were lecated In the
dzmedfiate area of the couch. IVORY summarized that threads and/or fibers
fron the torn pejama top were located in the following areas of the crime
scens! .

A large mmount (30-40) was found within the outline where the
body of Colette MacDONALD had lain.

A large smount was located scattered all over the rug in the east
(master) bedroom of Colette and Jeffrey MacDONALD.

Severgl threads were located on the floor, behind the headboard
of the bed in the east (masrer) bedroow directly under the lecation where
the word "PIG" had been printed oo the headboard.

A oumber of threadas were located under the bedding in the south
bedrocm (that of Eimberly MacDOMALD}.

One fiber from the pejama top vas located under ome of Kristen's
fingernails during autepsy.
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SUBSTANTIATION (Continued)

Ome thresd was located inm the hallway about 3 feet frem the living
TOOm &Ted.

From the thread and fiber distributien, IVORY epined that the pajama
top was most probably torm in the east (master) bedroom; thar Colette
MaeDORALD subsequently sustained injuries and fell to the flouor covering
some of the threads and fihers,

According to IVORY, the crime scene search failed to reveal any
evidence of intruders to the residence. WMo evidence of & forced encry
to the residence was located. Additiomszlly, & lsrge amount of patent
medicines, hypodermic ayrioges and assorted surgical equipment were
stored in an open closet but were undisturbed during the incident.
There alsc were & number of valuable possessions of the MarDONALD'g
residence which were not stolen or disturbed during the incident.

In discussing the acoustics of the MacDONALD residence, IVORY stated
that mormel household sounds were discernible between the residences
and that an attezk by 5 or 6 assailants on the MacDONALD family of the
magnitude dictated by evidence at the crime scene should mot have gone
unnoticed by the KALIN: or other neighbors.

IVORY s written statement also contains informetion te the effect
that on 23 Feb 70 he was informed by Mrs Donald KALIN, wife of CW3 KALINM,
that somerime during the night of 16-17 Feb 70 ghe was awakened by the loud
and angry voice of Colette MacDOSALD and she emphasized that Colette's
volce was raised in anger. Mrs RALIN said that for some unknowm reason
she thought that Colette MacDONAID wac stabbhing Jeffrey MacDOMALD and
the MacDONALD children. She went back to sleep and then was not awakened
until the arrival of Military Police on the crime scene.

IVORY also related a verbal interview he had of another neighbor of
the MacDOWALD's, Mrs Janice A. PERDYLSHOX, a neighbor of the MacDONALD's
vhoe resided in the building icmediately northeast of the MaeDOWALD
residBnce. Mrs PEVDYLSHOK related that about 0300, 17 Teb 70 she was awakened
by her dog's barking sod heard the voices of what she identified as & woman
screaning and & child erying. She could not identify the scunds further
and went back to sleep without meking any inguiry of the noises,

IVORY alsc advised that the entire crime scene was processed for
evidence by & tean of chemists, photographers and fingerprint ewsminsrs
from the USA Crimpinsl Investigations Laboratory, Ft Gordon, GA for a 5
day period begioning 17 Feb 70; that as a rvesult, over 600 pieces of
evidence were identified and submitted for laboratory examination. (EXHIBIT
ﬁc“]

Criminal Invegtigator Paul A. COWNOLLY, furnished a written statement
detailing his activities at the crime scene. CONNOLLY generally summarized
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SUESTARTIATION ({Continued)

his initial motification of the murders by IVORY and his subsequent briefing
by IVORY which included IVORY escerting him through the crime zcene.

CORROLLY stated that he accompanied IVORY when WEAL was escorted through
the crime scene for the purpose of examining the bodies of the MacDONALD
females. COWNOLLY advised that WEAL pronmounced all three dead and that the
only body moved by NEAL during this examination was that of the youngest
HacDOMNALD girl, Kristen.

COWNOLLY explained that he was then directed to perform certein
investigative activities at the crime scene by ITORY and upon completion
was sent by IVORY to Womack Army Hospital to obtain evidence and clothing
from the three female victims whe had been transported to that facility for
autopsy.

CONNOLLY advised that efter collecting the clothing of the three
female victims and discussing the collection of hair semples and fingernail
scrapings of the female vietims with-the patholgist he then went to another
section of the hospital to interview Jeffrey MacDORALD.

According to CORNOLLY he Interviewed Jeffrey MacDORALD in an attemp: o
obtain identifying data regarding the alleged assailants. MacDONALD related
to CONNOLLY that he woke from sleep on the couch in the living room area
of the residence because of .screams; that he was immediately attacked by
two wale Caucasiens and e male Negro; that he was struck on the head by
the male Hegro who wielded & large stick similar to & baseball bat. Jeffrey
MacDONALD felt that the only attacker he hit was the Negro and that he may
have scratched his face. Jeffrey MacDONALD described his male assailants
as all being about the same size 5"8" to 5'9"; that cne of the Caucasian
males had & moustache and wore & red Jacket that had a hood oo it. He
told COMNOLLY the Wegro sssailant wore a fatigue jacket or fatigue shirt
with E=f gtripes on it. Jeffrey MacDONALD described the female ageailant
as being blond haired, about 5'6" to 5'7" (although he was not sure of
this fact); that the girl may have been carrying & lighted candle and he
bheard her say several times. "Fill the pigs! Aedd i3 groovy! Acid and
rain! Acid and rain!" Jeffrey MacDONALD also recalled to COWROLLY that
when he was koocked to the floor area of the living room-ballway he noticed
that the girl was wearing brown boots that were so wet they appeiared to be
almost a black coler, He also said the girl wore a large floppy hat.

Jeffrey MacDORALD claimed that during the attack by the Negro assail-
ant he attempted to grab the stick from the Negro and at this time he was
most probably stabbhed in the cheat; that he continued struggling uneil
he fell to the floor at the entrance to the hallway. He could recsll
nothing further of the attack snd woke and heard a gurgling scund. He
then went to the back bedroom snd found his wife lying on her back on
the floor and there wes & knife sticking out of her chest. Jeffrey
MacDONALD seid he reached dowm, pulled out the kmife but didn't remember
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SUBSTANTIATION (Continued)

what he did with it. He then felt for his wife's pulse, couldn't locate
& pulse and then artempred mouth-to-mouth resuscitation: that this larear
activity was not doing any good and he then heard gurgling sounds sgainm
coning from Kristen's room. Jeffrey MacDOMALD told CONNOLLY he went to
Eristen's rocm and she was “purpgling like a person who has blood in

their lungs." He attempted to aid her, picked her up and then put her
back down and went to the bedroom of Kimberly and found Kimberly dead.

COMBOLLY then requested that the attending physician obtain fingernail
scrapings from Jeffrey MacDOWALD and then departed the hospital to brief
IVORY. CONNOLLY rerurned to the MacDONALD residence and examined the
ares where Jeffrey MacDORALD claimed the girl with the wet boots stood
but he could locate no evidence in this area to substantiaste that a persom
with wet footwvear was in the area. {EXHIRIT "D")

CORNOLLY executed a second written statement elaborating on the crime
scene search and other investigative sctivities. Specifically, CONNOLLY
pointed out thet while in the morgue srea of Womack Army Hospital observing
the removal of the clothing he was to collect from the decedents, he ob-
served vhat appeared to be a plece of hair on Eristen's stomach: several
strands of hair in the palm of cne of Colette MacDONALD's hamds and a
scall plece of what appeared to be skin on the tip of Colette MacDOWALD's
left ring finger. CONNOLLY observed that this particular piece of skin
sppeared to be just touching the fingermail but was not actually under=
neacth the nail.

CONKOLLY furnished edditional details of his initisl interview of
Jefirey MocDOHALD st the Intensive Care Unit of the hospital o¢n the morning
of 17 Feb 70. He said Jeffrey MacDONALD was propped up in the bed with
hie chest exposed during the interview and CONNOLLY observed & chest
tube taped in plass. The only marke he eould gee on Jeffrey MazDONALD'e
body were a slight discolorarion en the tight side of his forehead and
what appeared to be a seratch mark from a point almest at his left shoulder
diagonally downward te the center of his chest. The mark appeared to be
about five inches in lemgth and had the appearance of & fingernmail seratch.
CONNOLLY saw no other marks cu Jeffrey MacDONALD and said he was alert and
answered all questions readily. (EXHIBIT “E"}

Criminal Iovestigator Robert %. SHAW, alse called to the crime scene
to sseist IVORY on the morning of 17 Feb 70, rendered a written statement
secting forch his acriviries within the scene. -

After his briefing from IVORY and general viewing of the crime scene,
SEAW advised thet he sterted varicus investigative activities by indedally
meking & sketch of the south bedroom. SHAW then was imvelved in the out-
pide mearch of the residence for evidence.
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SUBSTANTIATION (Continued)

SHAW stated that a "club-like plece of wood™ was located on
the grass near the northeast entrance to the quatters (utility room
door); that sinee it was taining he marked the club for identification
and algo marked the erea it was found in and removed it from the scene
for safekeeping. He then located a pariag knife, ""01d Hickory" brand,
and an ice pick under a bush adjacent to the northeast corner of the
regidence and & few fear from where the club had been located. These
items were photographed in place and then Ttemoved as evidence.

SHAW explained that he then continued his outside search of the
residence but no additional items of evidence were located. He noted
that a sandy border surreunded the residence but he could not locate
any footprints in this particular area. SHAW saild he made tests which
established that the sandy soil was most susceptible to retaining such
footprinte if & person had walked in the area.

SHAYW then marked as evidence and removed the knife which had been
located on the floor of the east (master) bedroom.

According to SHAW, he then returned to the south bedroom (that of
Fimberly MacDUHALD) and centinued his invegtigative activitier. In this
room, he marked the blanket and body cutline of Kimberly and pulled the
covers back from her body. At this time he observed a large wet stain
in the crotch area of the girl which suggested it to be & urine stain
{later confirmed by laboratory exacinstion). SHAV examined the bed area
which had been covered by the bedding and observed: several bloody splinters
of wood; he slec saw several dark fiberz and several items which appeared
to be pleces of hair in the same area. SHAV noted that apparent blood and
urine stains were wet and that heat wes still rising from Rimberly's body.

SEAW was present when the bodies were to be removed from the residence
and alsc cbaerved that at the living room end of the hallway several
pleces of children's clothing were on the floor at the stair area. These
items were removed by SHAW to facilitste the passage of medical persomemel
engsged in removing the bodies, and when so done, SHAW observed a
gingle long, dark blue fiber om the floor near the steps and against the
gouth wall of the hallway. {(EXHIBIT "F")

ILT PAULK, in & written statement detailed his notification of a dis-
turbance at 544 Castle Drive snd his subsequent actions at the scene. PAULK
reported that he first attempred to enter the front entrance tH the MacDONALD
residence bur found it locked; that he then sent other MPe to the rear en=
trapgae of the residence and joined them there shortly later. PAULK entered
the residence through the utility room door and entered the master (east)
bedroom where he observed Jeffrey HacDORALD being assisted by a Milicary
Policemsn, SP4 Kenneth C. MICA. At the same time he observed the motionless
body of Colette MacDOKALD on the bedroom floor. FPAULK then checked the north
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SUBSTANTIATION (Continued)

and south bedrooms by looking in them and found that both the MacDONALD
children were in their respective beds and motionless. PAULE noted the
errival of still more Military Police to the scene and he stated he dir-
ected the MPs not to touch anything or move snything: that he alsc directed
unnecessary HPs from the residence and had them keep other unneeded personnel
from the scene. PAULEK departed the residence and utilized his vehicle radic
to notify the Military Police Desk Serpeant of ths mesd for an ambulance

and CID. He forther stated that he then returned to the residence, again
cautioned the Military Police personnel not to touch anything im the scene
and once more directed those personnel not needed in the scene to leave

the residence. Upon re-entering the residence, PAULK noticed that MICA

wes giving "first aid" to Jeffrey MacDOWALD and trying to keep him calm.
PAULY opined that when he first arrived on the scene Jeffrey MacDORALD
seemed in complete contrel of his faculties but later had sll the symptoms
of "shock and waz becoming incoherent.”

Regarding his location of possible items of evidence and investigative
observations, PAULR advised that upon arrival at the scene he observed
oo lolterers in the area of the residence and that the ares was guiet and
apparently there were mo neighbors disturbed by the incident. He related
that inside the east (master) bedroom he obeerved a small knife on the
floor near the dresser, that the telephone oo the dresser was off the
hook upon his arrival and that SGT Richard €. TEVERE, another Hilitary
Foliceman at the scene attempted to use the phone and apparently now had
placed the receiver back on the instrument. PAULE observed that Colette
MacDORALD was "covered with blood and wearing bed clothes'; that she was
iying on her back, feet and legs apart, with her head facing to the right.

PAULE noticed that the bed in the emst bedroom was unmade and there
was a damp spot about 18 inches in diameter in the area of the right side;
that the bed linen was turned dowvm and om the heerd hoard was written the
word "PIG,Y in bleod.

PAULK walked dewn the hallway towards the childrens' bedrooms and
observed footprints made in blood near one of the bedrooms. He checked
the bedroom on the left eide (that of Kicberly MmcDONALD) and saw a child
in bed, with her head blosdy and this child vas motionless. Be then moved
to the bedroom on the right side (that of Fristen MacDONALD} and cbserved
a second child with & bloody head end also motionless. FAULE observed that
lights were on in the east (master) bedroom (that of Jeffrey snd Coletse
MacDONALD) but there wers no lIights on 1n the childrens' bedrocms.

In the living room, PAULK observed the overturned coffee table, an
upset plant and ice pot and & pile of magazines on the floor. In the
entrence way to the kitchen he observed blood en the floor but he did not
enter the kitchen; that at this time CID iovestigators arrived at the scene
and pssumed the investigation. PAULE remained in the living room area
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keeping persconel off the carpet and he cautioned them not to touch or
upset things in thar area, (EXBIBIT "G") :

PAULK, in a series of ome page motes, set forth resulrs of a brief
interview he had with Jeffrey MacDOWALD at the Womack Army Hospital, Ft
Bragg, wherein MacDOMALD deseribed his assailants as two male Cavcasians,
one male Hegro and a female Caueasian, (EXHIBIT"H")

In a writren starement, TEVERE, related his notification of a
"domestic disturbance" at 544 Castle Drive while he was oo motorized
patrol. TEVERE, upon artival at the scene, observed asocther MPF patrol
attempting to gain access to the residence at the front entrance go he ran
to the rear entrance and entered through the open back door {(utility room
deor). He observed Jeffrey MacDONALD lying on the floor of the east
(master) bedroom dressed only in a pajama bottom and he also chserved
the bloody body of Colette MacDONALD, whe appeared to be dead, lying
next te Jeffrey MacDONALD., TEVERE departed the residence to motify other
MPs to get an ambulance and upon his re-entry noticed that the light
in the east bedrpom was on and he ohbserved the word "PIG" written in
bleod on the headboard of the bed, EHe also noticed & small kpnife on the
fleor of the room and that the telephone on the dresser was off the hook.
He attempted to use the telephone to call the hesplital but it was "dead.™

TEVERE then checked the childrens' bedrooms, which he noticed were
mlighted and in Eristen's roor he cbserved a puddle of bleod and Kristen
in bed spparently beaten or murdered. He then went to Rimberly's bedroom,
noticed she also appeared to have been "beaten or killed" and cbserved
blood on her face, Checking the living room area, TEVERE advised he ob-
gerved that a table had been overturned and there were severazl "objects"
on the floor; that at this time another ¥ (not identified) umlocked the
front door snd made sure nothing was disturbed in the area (liviog roem).
TEVERE further advised he then returned to the east (master) bedroom
vhere he cbserved MICA giving mouth-to=-mouth resuscitation to Jeffrey
MacDOWALD. Jeffrey MacDONALD was dressed In pajsma bottoms and Colette
MarDONALD was dressed io psjamas and her pajama top wes partlally exposing
one of her breascs. TEVERE also observed the citcular wet spot on the
bed in the east (master) bedroom. TEVERE pointed out that he observed
bleod on the floer of the east (master) bedroom in the hallway leading to
the back door and hallway leading to the bathroom and two smaller bed-
rooms. TEVERE advised that Jeffrey MacDONWALD claimed that he was stebbed
and also beaten wirh an imknowm obiect: that his assailants were two
male Caucssians, one male Negro amd a blend haired Caucssisn female who
was carrying a candle. TEVERE concluded, saying that Jeffrey MacDONALD
maintained the intruders kept saying, "scid is groovy" and to "kill che pigs."
(EXHIBIT "I")

MICA furnished a written statement to the effect he and his patrol
partper, PFC Deanis R. MORRIS, were first motified of the "domestic
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disturbance™ at 544 Castle Drive ac 0345, 17 Feb 70 while on patrel; that
they proceeded to the residence arriving at sbout 0350. MICA cbserved

that there were a group of about "6 MPs" trying to get ianto the fromt

door ef the residence and he and his partner ram around to the rear of

the residence and entered the house. MICA observed Colette MacDORALD

lying on her back, her "clothing torn and covered with blood." He

noticed that she had multiple cuts on the scalp and neck and her right

eve was partly open. He further observed that she was wearing a "pink night-
gown' which was ripped exposing her left breast. Jeffrey MacDONALD was lying
next to her vith his head on her chest., The bed in the room was unmade

and there was a large wet spot in the cepter of the bed. Jeffrey MacDONALD
started to "mmble something" and tried to turn over om his back., MICA
then heard him say "check my kids. They're in the other room. I can'’t
breathe.™ MICA then started to adminiscer mouth-to-mouth resuscitation

to Jeffrey MacDONALD., MICA was informed by Jeffrey MacDOKALD that there
were four mssallants, two male Caucasians, a male Negro and cne blend
Caucasian female; that he was also informed that the greup attacked

Jeffrey MacDONALD as he lay sleeping on the couch in the livinog room;

that the female had on a "browm floppy hat" and during the fight Jeffrey
MaeDONALD felt he may have cur the face of the Nepro assailant. According
to MICA, Jeffrey MacDOWALD kept losing consciousness and MICA stated ™I
brought him back three times with mouth-to=mouth." (EXHIBIT"J")

SP4 David B. DICEERSON, Military Policemsn assipgned as the patrol driver
for PAULK, furnished two written statements outlining his activicies at the
crime scene. DICKERSON entered the residence through the utility room door
and maintained that he was the fourth Milirary Policeman to emter the residence,
He observed Jeffrey and Colette MacDOMALD on the floor of the east (master)
bedroon and stated that Colette MacDONALD appeared to be dead but that
Jeffrey MacDONALD was breathing. DICKERSON then walked down the hallway
to the bedroom of Kizberly MacDORALD, noted that there was a light on dn
the room and he looked at Fimberly and she alsc appeared to be dead. He
departed thils, locked intc FKristea's room but did not anter or mske amy
ohservation a8 to her condition. DICKERSON then opened the locked front
door of the residence for other Military Policemen.

According to DICKERSON the master (east) bedroom could have been the
sight of a struggle because the bedding was off the bed and there was
blood em the walls. BHe also observed the overturned table in the living
yoom but moticed mo blood in this room. (EXMIBITS "K' and L")

A sketch was prepared identifying those fingerprints lecated withinm
the crime scene that as of the date of this report still remain to be
identified. Ko fingerprints were located on any of the four weapons

believed to have been used in the murders. (EXHIBIT'M")
Criminal Investigator Peter E. KEARNS prepared a written statement
19
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regarding the final results of fingerprinte examinaticnor se compiled

from review of laboratory reperts and other substantiating documentaticno.
KEARNS stated that at the crime geene, laboratory technicians located

a toral of B7 wvhole or partinl fingerprints and/or palm prints. Of

this total, 50 have been identified with MacDOMALD family members,
vigitors te the residence and military persommel present at the crime
scene, Turing the processing of the latent fingerprints, 7 prints iden~-
tified as of sufficient derall for comparison purposes were "lost" because
the powder used in surfacing the prints subsequently filled spaces between
the print ridge lines thus obliterating identifiable ridge lines needed
for comparisen purpeses. Therefore, 30 prints remain unidentified.

Although not identified ag fingerprints located at the crime scene,
two pleces of blood evidence apparently identify themselves as fingerprint
evidence. The first, a bloody impression located on the top page section
of the closed magazine "Esquire" which was pinned underneath the edge of the
everturned coffee table in the living reom, iz believed by fingerprint
technicisns to be a fingerprint left by an unknown perscn. Due to the fact
that this impresuion was left on the top page area of the closed magazine,
suffirfent characteristics are not present to use it for comparison purposes,
The bloed type in this impression has been identified as A or AB (Colette or
Fimberly MacDONALD respectively).

A second bleody smudge in the general configuration of & fingerprint
was located on the cutside area of the sliding cabinet door to the linen
closet next to the main bathroem. This particular "print" was not suitable
for compariscn purposes because it lacked suffieient decail, however, blood
type in the "print" wac identified as type B (the same as that of Jeffrey
MacDONALD). (EXHIEIT "N™)

FKEARNS, in an additional wrirten statement, secs forth a listing of
the more crucial physical, circumstantial and negative evidence developed 2t
the erime gcene. The statement is a genaral rarapitulation of evidence
factors. (EXHIBIT "0}

Autopsy Results and Related Medical Informaticn

Heorth Carolips State Board of Health, Office of Vital Statisciecs,
Certificates of Death were cbtained for each of the decedents. The cer-
tifficates are all dated 17 Feb 70 and reflect that Colette, Kimberly and
Eristen MacDOMALD died at Pt Bragg, Cumberland County, HC, at an unknowvm
time on 17 Feb 70. They were promounced dead by NEAL at 0515, 17 Feb 70.
{mlnrrs "E,“ Hq.lf and "'R"J
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Dr (MAJ) George E. GAMMEL, Pathologist, Womack Army Hospital,
submitted the Cliniczl Record - Autopsy Proteocol and related documents
pertaining to the sutopsy he conducted on Colette MacDONALD om 17 Feb 70.
GAMMEL's Teport, in summary, relates that Colette MacDONALD died as &
direct result of wultiple stab wounds of the thorax and neck.

GAMMEL detailed the wounds of Colette MacDOMALD as three "rather
deep” lscerations. The first at the right temple which also was evidenced
by the fact that & fragment of skin was apparently missing. This wound
wis occasioned by & large ecchymotic area (bleck and blue area} over
the right eve; the second laceration was located over the leftr temple
and the third was found &t cthe midline of the forehead.

The report &lso contains & discussion of a fourth smaller laceration
above the right ear and continues with a coverage of & smzll superficial
laceration of the upper lip. GAMMEL's report includes a description of
extengive bruising im the area of the right front chin and mentions & smaller
bruige which was discovered on the left front chin.

The autopsy report documents that GAMMEL located 9 deep incisional
wounds &t the fromt of Colette MacDOMALD's meck; that 7 additiomal imcisional
wounds were located in her chest area; four of the latter stab wounds were
in the upper center chest, twe at the left chest and the remaining stab
wound was found in the right chest area. GAMMEL's autopsy identified 21
spall puncture wounds - most of these were over her left breast and
J similar small puncture wounds were found on the fromt of the left arm.

Numerous bruises and superficial abrasions were found on the body
of Colette MacDOWALD. Im addition, the autopsy submitted by GAMMEL covers
the fact that Colette MacDONALD's right wrist was fractured and the inner
aspect of her upper arm bore am entensive bruise end superficial abrasienm.
The fingers and hand of the right arm were noticed to have extensive super-
ficial ecchymotic sress {(black and blue areas) associsted with abrasioms.
Eer left arm was alga fractured in two places and there ware several
tlack and blue areas on the right leg with the largest being at the front
of the thigh. Additionally, several superficisl excoriations (scratches)
were located on the right lower leg.

GAMMEL identified two distinct types of penetrating wounds. He
pointed out that of the 21 small round puncture wounds present over the
thorax and upper left arm, many penetrated to a deprh of mbout 4 cm.

He described the stsb wounds as 16 elliptical gaping incisional wounds
with sharp edges, 1.5 co in length and penetrating maximally sbout 4 em
in depth. GAMMEL's report shows that the lungs, traches and pulmonary
artery revealed incisional wounds with subsequent massive internal hemor-
rhage. Most of the wounds, according to the report, appeared to be per-
pendicular to the surface of the body and no significant sngulation was
noted.
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In the report GAMMEL further stated that there was also a skull
fracture present immediately beneath the wid-line laceracion {(centcer
of forehead).

GAMMEL placed the time of death of Colette MacDONALD at abour 0300,
17 Feb 70 but qualified this statement by remarking that, "This figure
is only an epproximate as many factors are assumed and individual variation
has in practice been extreme."

GAMMEL'"s report also indicates that a small amcunt of Diphenhydramine
{Benadryl) wsms present in the liver and urine and also a small amount
of Ethancl (elcohol) wes moted in the bloed (0.3 mg per ml). All other
toxicolegic tests (for dangerous drugs and narcorics) were pegative,

The autopsy report of GAMMEL also revealed that Colette MacDONALD
was pregnant, 4=-5 months gestation, and it revealed a male fetus with no
groes deformity noted. An examination of smears of the vaginal contents
revealed “apparent degeneracing spermatozos heads witheut tails (indicative
of the spermz being deposited about 72 hours before the smears were taken
on the morning of 17 Feb 70).

Dr (CPT) William F. HARCOCK, Pathologist, Womack Army Hospital, sub-
mitted the Clinicel Record - Autopsy Protocol and related documents pers"
taining to the autopsy he conducted on Kicberly MacDOMALD on 17 Feb 70.
HANCOCK's sutopsy report revealed that Kimberly MacDONALD sustained mule
tiple blunt blows to the head that were considered sufficient te cause
concussion and comatose state and pessible immediate death.

HANCOCK detailed the wounds of Kimberly as being 8-10 penetrating
incisional wounds of the approximate center right neck area end since
they overlapped it was not possible for HAKCOCK TO come Cp &n exaci puk-
ber of the wounds. A small irregular shaped wound was alse lecated on the
left neck area of Eimberly MacDOMALD,

The sutopsy detalls that the right cheek, right ear and right mastoid
area had overlapping black and blue matrks and irregular abrasions. Kimberly
MacDOWALD's right eye wes recessed and she had a fractursed noae which was

deviated to the right.

The raport submitted by HANCOCK identifies & minor black and blue
mark as being located on the left thigh and one other minor black snd blue

mark on each shin.

In the report, HANCOCE stated that the lacerations of the trachea
were at least in part inflicted before death and in conjunction with the
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head injuries were sufficient to cause death; that the blows to the head
were moct likely suctained prier to the neck wounds., HANCOCK also stated
that the impact of the blows to the head was considered severe based upon
the fact that the base of the skull showed multiple fractures and the

right calvarium (dome portion of the skull) was fractured through its
entire thickness and slightly dislocated. HANCOCK pointed our that

the black and blue and contused aress of the brain of Kimberly MacDONALD
are consistent with blows sustained to the right laterzl sgkull and the
frontal area, most probably on the left frontal side; that the blows

are most likely sultiple on the right eide of the head, however, the
nember of blows cannet be establighed but it appears that at least two
were sustained. The directlon of the blows elsc is slightly egquivecal
according to HANCOCK but he reported that it appears they varied from the
horizontal by only a few degrees. He could not establish whether the blows
were sustained from the the front or rear, nor could he determine the positien
of Kimberly MacDONALD's body at the time the blows were given,

HANCOCK stated that the lacerations of the neck were consistent with
stab wounds cauged by a single-sdged sharp instrument that gave wounds
half an inch in width and penetrated at leasst 5 cm in depth. HANCOCK
opined that the stab wounds eppear to have entered at right angles to
the prone body in the head to toe plane but primarily frow right to lefc
with reference to the side-tg-side plane of the proane boedy.

HANCOCE econcluded in his repor: that the time of death of Kimberly
MacDONWALD would be the evening of 16 Feb 70 to 0342, 17 Feb 70; that the
time of death in relstion to that of Coletre MacDONALD and Kristen MacDONALD
could have pocurred before, in cleose proximity te, or later than either.
HANCOCE. also advised that no toxlcoclegical examinations were sccomplished
during the sutopsy of Kimberly MacDOWALD, (EXHIBIT "I)

Dr HANCCCE elso pubmitted Clinical Record - Avtopsy Frotocol and
related documents pertaining to the autopsy he performed on Fristen
MacDONALD on 17 Feb 70. The autopsy revealed that Rristen MacDONALD
died as & result of bleeding to death from multiple stab wounds to her
heart.

In the report, HANCOCE stated that Krigten MacDONALD sustained
gaping ineisional wounds in the chest sud & £ifth similar wound in the
neck; that he also located 5 circular=-type wounds that appeared to
penetrate deeply into the chest. Also om the right half of the chest
were 10 similar circular shaped wounds, however, these wounds did not
sppear to penetrate deeply. The neck of RKristen MacDONALD, according to
HANCOCK's report, alsc bore evidence of 2 ecireular wounde similar to
the 10 previously mentioned. The two neck wounds also were shallow in
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their penetration of the right and center aress of the neck,

HANCOCE. located wultiple miner petechiae (pin peint marks of hemorrhage
shown on the skin) and three areas of minor bruising on the left lateral
neck regiom. HANCOCK also locarted & small black and blue mark on the
left portion of Kristen MacDONALD's chin.

HANCOCKE continued inm his sutopsy report that the superior portiem
of Kristen's right shoulder showed three areas of superficial abrations of
the skin with the underlying fatty tissue intact and that the skin was
hesped up at the posterior border of the wound. He stated that the right
dlateral neck algp had three superficial abrasions.

The autopsy report contains information to the effect HANCOCK also
located a minor subcutanecus black and blue area approximately 1 cwm in
diameter on the right lateral buttocks of Fristen MacDONALD, and & minor
bruise on the right elbow.

In degeribing wounds to the back of Kristen MacDONALD, HANCOCK
pointed out in his report that 12 gaping incisional wounds were located
in the upper back. Of the 12, 10 of the wounde were situated in the upper
posterior back and 2 other wounds were located over the shoulder blade.

HANCOCE related in the sutopey report that a spuperficial incised wound
was also located on the back of the index finger of ¥risten MacDONALD, and
yet another superficial wound was located on the back of the same hand.

In describing wounds te the right hand of Rristen, HANCOCE further
stated in his report that there was a through and threugh laceration of
the zkin involving the wmiddle of the ring finger. The back of the middle
finger on the right hand showed 3 superficial incisions. The index finger
of the right hand on the palmer surface revealed a triangular flap of skin
and the skin, according to HANCOCK, had apparently been incised from the
subcutaneous tissue.

HANCOCK's autopsy report also notes that he located, in the web between
the index finger and thumb of the right hand, & superficial incision with
a sharp border measuring about 1.0 ¢m in length.

HANCOCK in the sutopsy surmary section of his report stated that the
incisional wounds at the anterior and posterior chest and antericr neck of
Eristen MacDONALD appesred to be at right angles to the prone body in its
bead to toe plane, but from multiple angles (or slants) from the side to
gide (or right to left) plane. The rotational sngle of the instrument was
varied and spacing of the wounds presented no pattern other than being primarily
in the approximate body midline and in approximste collections of 4-5 wounds

24 _ 024




T1l-CID011=-00015

SUBSTANTIATION {Continued)

per group. He also noted that the posterior gaping incisional wounds were
more ecchymptic (black and blue) in the subcutaneum then were the anterier
incisional chest wounds. HANCOCK further .stated that the incisional wound
invelving the neck and trachea of Kristen MacDONALD showed only minor inter-
stitial (spaced) hemorrhage and the imtra-tracheal blocdy fluid was unclotted.
HANCOCK pointed out that these latter two factors (minor spaced hemorrhage
and umclocted bloody fiuid) sugpest that the stab wounds to the neck and
anterior chest were probably sustained afrer death or when she was nearly
dead.

HANCOCK explained that the circular puncture type wounds did mot
penerrate sufficiently deep to be considered lethal; that the angle of these
blows is at right angles to the plane of the prone beody in both Nerth=South
end East-West directioms.

HANCOCKE, further, characterized the abrasions on the tight of the neck
of Kristen MacDONALD and upper shoulder as apparently made by a blunt object
and those of the shoulder show & heaping of the skin at the lower edge of the
abrasions which suggest that the blows were sustained in a downward motion.

According to HANCOCK, the contusions of the lefr neck, left chin, right
buttocks and right elbow of Eristen MacDOWALD which show no superficial
markings suggest causation by conract with a pnon=specific, wmost probably
soft object, of wvariable force.

HANCOCK placed the time of death of Eristen MacDONALD from early avening
of 16 February 70 until known dead at 0342, 17 Februarv 70. He could not
place the time of desth in relation te that of the other decedents, Colette
and Ficberly MaeDONALD. EHMANCOCE emphasized that there iz no specific data
related to the murders at hand and that variable influencing judgement of
time of death are numerous and of considerable magnitude. (EXEIEIT "D")

A copy of medical records documenting the treatment of Jeffrey MacDONALD
at Womack Arwy Hospital was obtained. The medical reports reflect that
Jeffrey MacDOHALD was admitted to Womack Army Hospitsl Emergency Room at
about 0415, 17 Feb 70; that he was first treated at the Emergency Eoom by
& Dr (MAJ) William H. STRAUB, the medical officer om duty. STRADB
diagnosed Jeffrey MacDONALD's injuries as & 20X pneumothorax (partial
eollapse of the lung) caused by a srab wound that apparently punctured
the right lumg., Therssfrer he was treated by the surgeon on duty, Dr (MAT)
Severt H. JACOBSON who made the same disgnosis as STRAUB and then completed
the inicial medical reports detailing Jeffrey MocDONALD's dnjuriss. In this
report, JACOBSON noted the pneumothorax, identifying the wound in the right
chest ares as "1 cu bresk in skin." He further identified dried blood &s
being around Jeffrey MpcDONALD's mouth but ne injury im the mouth ares.
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that there was swelling and hemotoma (bruise) at the midline of his
forehead; & superficial laceraticn was elso located on the right upper
guadrant of the abdomen and another laceration measuring 1.5 em was
located on the upper left arm. JACOBSOW furnished his overall impres-
eicn of the wounde es "1. 207 right pneumnrhorax. 2. Mulriple super-
ficial lacerations. 3. Contusion of forehead."

The record further reflects that Jeffrey MacDONALD's medical treat-
ment for the most part entailed the surgical Insertion of a chest tube
toe relieve the phneuvmothorax: this insertion was made en 17 Feb 70 and the
tube was removed on 20 Feb 70. Jeffrey MacDONALD was released from the hos-
pital in & duty status on 26 Feb 70. Other comments in the record reflect
that on 21 Feb 70 he was allowed to leave the hespital on pass to attend
the funeral of his wife and children. The record also contains a notation
in the Nursing Ketes Section of the report for the perieod 1400, 23 Feb 70,
to the effect a half-filled bottle of "Cold Duck" (champagne) was located
in Jeffrey MacDONALD's room and removed from the room by the medical corps-
man whe made the discovery, (EXHIBIT "v")

STRAUR also furnished a written statement wheredn he advised that when
he firgt sav Jeffrey MacDONALD at the Emergency Room of the hospital he
was in & very excited state but his condition was goed; that his blood
pressure and all vital signs were steble. He described the wounds of
Jeffrey MacDONALD a5 a puncture wound to the right chest which punctured
the lung and ceaused & partisl collapse; that there was & bruise on his left
forehegd and that Jeffrey MacDOWALD had alsc sustained & stab wound on the
upper left abdomen and a puncture wound om the upper left arm. STRAUB
also stated that there was blood on Jeffrey MacDONALD's face and that at this
time Jeffrey MacDONALD remarked that he would "get them, whoever did this,"
and that he aleo asked how his family was. (EXHIBIT "W'")

In a signed sworn statement, JACOBSON described in some detail his
obgervations and treatment of Jeffray MacDONALD on the morning of 17 Faeb 70.
Accerding to JACOBSONW, he was called to the heepital Emsrgency Hoom about
0430, 17 Feb 70 to check Jeffrey MacDOWALD for a chest wound. He noted
that all vital signs were good but that X=-ray revealed a partial collapse
of the right lung. When he firsr examined him, JACOBSON noted that & bruise
on his forehead was moderately swollen, but the skin was not broken. JACOBSOW
centinued, saying that he located s superficisl laceration of the upper left
arm: a gmell puncture wound in the right lower anterior chest aod a superficial
laceration of the upper left abdomen. He alsc saw dried blood on Jeffrey
MaceDONALD'e 1ips and hande, In additiom, JACOBSON saw that there was a
small superficial laceratiom on the left index finger.

JACOBSON furrher stated that Jeffrey MacDOWALD did not appear tec be

in medical shock but seemed to be alert, very cobservant and made remarks
about his chest bubbling. Jeffrey HMacDONALD's wounds were not bleeding
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very much and he was not very bloody and seemed comcerned over his wife
and children; that he was visably shaken, but controlled,

JACOBSON advised that Jeffrey MacDONALD teld him that he was sleeping
en the couch because the baby had wet the bed; that he was wakened by
sogeone beating on him and he recalled seeing a blonde female with a candle
and she was saying "Kill the pigs"; that another of his assailants had a
bat and that the man with the bat and a man with a knife hit him., JACOBSOY
recalled that he also wentioned someching abour leaving the doors open or
mlocked and at one point stated, "Tell the MPSg and CID thar I pulled the
knife from wy wife's chest and threw it on the flooz." Jeffrey MacDOWALD,
accordiag te JACODSON, claimed there were four people in the group that
attacked him.

JACOBSON concluded that the Game weapon or instrument could have been
used to inflict the (stab) wounds to Jeffrey MacDONALD and that the weapon
er instrument would have had a small tapered blade and, also it would
not have taken very much strengch to inflier the wounds. (EXHIEIT "™

SP6 Michael D. NEWMAN, medical corpsman on duty &t the Womack Eospital

Erergency Room on the morning of 17 Feb 70, in a written statement advised
that he was present in that facility when Jeffrey MacDONALD arrived for
treatment at about 0415-0430, 17 Feb 70, A4ccordimg to NEWMAN, he helped
move Jeffrey MacDONALD from the ambulance stretcher to the emergency room
grrercher and upon finding the chest wound placed a baseline gauze pad

over it., He continued checking Jeffrey MacDONALD fotr wounds and discovered
that he had the wound described above to the right chest, a small laceraticn
to the abdomen and an abrasion on the forehead. Further, thar the skin was
broken on the forehead abrasion. He said he cbserved & small amount of
blood around each wound and that there was blocd on his face where it appeared
he had wiped hiz face with his hands., NEWMAN said he also removed Jeffrey
MacDOWALD's pajama bottoms during this examination and that they were
probably thrown sway; that they are described as blue in color and the leg
geams in the crotch area were torn and he observed & moderate amount of
blooed oo the pajema bottoms.

NEWMAN further advised that while in his presence Jeffrey MacDONALD
made various statements regarding cthe assaults; that these included remarks
to the effect there was ope female Caucasian assailant, one male Caucesian

and twe Hegro msles; also that the female stated "“Acid 4is groovy, kill the
pigs, kill the pigs." NEWMAN related that Jeffrey MacDONALD said that he
was sleeping on the couch because the baby had wet his bed; that he was
reading and fell asleep and woke up when someone was beating him. Jeffrey
HMacDOMALD slsc said his children were screaming "Daddy help!", and then
they stopped. NEWMAN recalled that he claimed to have checked his wife
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for & pulse but couldn't find one and that Jeffrey MacDOWALD also claimed
that he pulled & knife from her chest. Jeffrey MacDONALD alsc told NEWMAN
that he heard his wife screaming for help and that she said, "What are they
doing", or words to that effect.

NEWMAN, in conclusion advised that when Jeffrey MacDONALD first arrived
at the emergency room he was in socmewhat of a2 hysterical state but NEWMAN
felt that he was fully aware of what he was saying and alsc thar Jeffrey
MacDONALD was totally aware of what was golng on and what the medics were
doing and that he was cooperative. (EXEIBIT "1")

SCT Kenmeth H. GILLESPIE, also a medical corpsman on duty st the
hospitel when Jeffrey MacDONALD arrived for treatment furnished a written
statement. In his etatement, GILLESPIE advised he assisted io the ipicial
treatment of Jeffrey MacDONALD and that during this time he observed wounds
degeribed as & gtab wound on the right side of his chest, a weund on the upper
lefz arm and anothey wound on the lower left abdomen; that the latter two
wounds appeared to be superfieial slash type wounds and there was a small
amount of blood arcund them. According to GILLESPIE the chest wound also
had bland areumd it but it was not bleeding; thar he alsoc had blﬂnd on his
face as if he had wiped his hand across it.

GILLESPIE noted that while he was in Jeffrey MacDONALD's company he
heard him say that his asszailants were two Nepgro males, one male Caucasian
and one female Caucaslan; that the female kept saying, "Groovy, kill the
pilgs", and she had blonde hair, was wearing & big white hat, wore white
boots &nd was holding a candle. GILLESFPIE further noted thar while he was
assisting in removing Jeffrey MacDONALD from the ambulance, he seid some-
thing about his wife not breathing and that he pulled the knife cut of her
chest. He was also told by Jeffrey MacDORALD that the children were
screaming, "Daddy, Daddy", but he could not help them, GILLESFIE stated
that Jeffrey MacDOWALD claimed he had been koocked out and that he woke
up in the Ballvey snd eaw hic wifs lying on the floor with the knife in
her chest; that she wasn't breathing and that his children had stopped
screaming, (EXHIBIT "2%)

A written statement was obtained from 55G Wallace C. HENWNIGER,
wedical corpsman on duty at the hospital emergency room at the time of
Jeffrey MacDONALD's arrival. According to HEWWIGER while ip the emergency
room, Jeffrey MacDONALD stated that he had seen 8 blomde girl and she stared,
YAgid is groovyl"; that in addition to the female there were two Negro males
and a male Caucasian snd all were dressed in hippie clothes. During the
epergency room treatment, HENWIGER observed that Jeffirey MacDOWALD appeared
to be "scared and shook" but was not ip shock., HENNIGER said that he did
pot have much on him but he did see some blood on the right side of his
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neck. HENNIGER cpined that Jeffrey MacDORALD could have walked in the
hospital and it would not have harmed him or caused him any sericus
complications., HENNIGER concluded thatr after Jeffrey MacDONALD arrived
on Ward 2D of the hospital he was heard in a discussion with & doctor and
they were discussing a patient they had treated jointly and Jeffrey
MacDOWALD did net stutter or seem in great pain at the time. (EXHIBIT
“-ﬂ"l“]

5P5 Donmald R. JEFFERY, a medical corpsman assigned to ambulance duty
on the morning of 17 Feb 70 furnished a writren statement to the effect he
was notified ar abouwt 0350, 17 Feb 70 that he and his ambulance driver
PFC Juan C. CASTELAN, were to proceed to 544 Castle Drive to pilck up
victims of & stabbing, VUpon arrival they learned that only Jeffrevy
MacDORALD was alive and he and CASTELAN then entered the quarters with
a stretcher, using the front entrance. They went to the east (master)
bedroom and placed Jeffrey MacDONALD om the stretcher but &s they were
exiting the quarters by returning back down the haliway towards the front
exit he attempted to get off the stretcher. As they passed the bedroon
on the left side of the hallway (that of Rimberly MacDONALD), Jeffrey
MacDORALD grabbed for the door to the room and said, "I've got to get to
my kids and see 1f they're OK"; that Jeffrey MacDONALD was crying and
his speech was broken when he said this.

JEFFERY noticed that the erotch of Jeffrev MacDONALD's pajama bottoms
were torn but he didn't see if they were damp or bloody. He saw blood on
Jeffrey MacDONALD's chest but he didn't appear to be very bloody; that
he also saw three puncture holes which appeared to have been made by a
small knife and these appearsd in his "frontal area.”

Enroute to the hospital, according to JEFFERY, he heard Jeffrey
HacDONALD say that he needed some fluids in his body because he was
going to pass out and was going inte shock. He also told the medical
corpsmen while he was still in the quarters to elevarte his feet; that at
that time it was the firsc time he told them he was godng into shock.
JEFFERY stated that he learned from CASTELAN that while in the ambulance,
Jeffrey MacDONALD said that his wife had called out to him, "Help me
Jeff, help me Jeff but I just couldn't get to her" and JEFFERY also
heard Jeffrey MacDONALD make this same statement inside the quarters
when he was being placed on the stretcher. (EXHBIT “B-1")

CASTELAN in a written statement furnished basically the same
information as JEFFERY regarding his activities at the MacDONALD
regidence on 17 Feb 70. In addition he advised he only cbserved blood
on the left bicep of Jeffrey MacDONALD and he does not remember what
Jeffrey MacDONALD was wearing at the time he first saw him. CASTELAN
did recall that Jeffrev MacDONALD was crying while inside the residence.
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In the szbulance Jeffrey MacDONALD gaid he heard the kids cryiag bus
theu they sovppesd. [(ESHIBIZ “O=17)

PY2 Jobo R. NUTHERERD, achulance driver, ewscuted e written etate-
mame repavding Ris sstivities on the aorning of 17 Fet M. NIZHERENE
advised that he was instructed to seénd Bwo snbulances to the MagPOWALD
residence and that upon his arrival at the scene he was informed by
milirary police chat Mrs MacDONATD and the owo pirls were dead; char he
obsezved Jeffrey MacDOFALD on the [locr of the east {master) bedroom
and that Jeffrey MacCORALD appearsad te be going into & state of shock.
KUCHEREND ewxplained that Jeffrey MKacOONALD gtated he was a docror and
that he had checked his wife and she hed srepped breachiopg; that be thea
s&ld he had pulled & Wnile out cf her chest. KUCKERESD alsc reealled
that Jeffrey MacDONALD maintained that he heerd his wife scresmizg to him,
“Jeff, why are they doing this to me?"

NUCEEREND also explained thar while enrcure ©> the hospiral,
Jeffrey HacDOKALD stated that "She was sayiog this is really growvy, Lic
Tz mgain.” thes Jeffrey MacDOWALD wald, ™y Gud she was pregoanc.”
WUCHEREND reported thar Jeffrey MacDORALD told him that he hestd his
kdds scresming and he asked NUCHERRNOC hew they wera. He s3id thet Jaffrew
MecDONALD was weariog omly pa‘ama bortoms when he saw hir gnd tha:r he
observed only rwo wourids o him, one ca bis upper smm sod coe in his
chesc; that he did not appear Lo be serisusly hore. [(EXHIBIT "D-1"}

PVl James W. PAULEEZN, anocther medical corpsman, furnished a
wricten statement regaréing his sactivities ar the sceme. Ee steted that
his scrivities included checkiag éach of the decedents to verify their death:
that he touched the stw (left) of Fimberly MacDOWALD and ecould nor feel &
pulse end sbhe wae eold te che couch; thar he did oot touch Erdzten MaeDOnWALD
bot meraly looked at her and could tell she wes cead, FAULSEIN seid he did
oct examine Mrs MacDORALD.

Accotding To PAL'LFE'!‘I, while he was in the quATEEYE be had to wgit for
g fengzh of time in order Lo remove the bodiss of the female Me=DONALD victims
that durding this pericd be was standing in the living room of the heuse and
cheetves a wWillet, on a desk io the §iving roem; that he toeek the weller,
whizh he lacer deresmined to be ther of Jeffrey MacDOKALD, ard pur it in
his pocket. Theresfter he was tcld to recurn to the hospizal apd wait
thete wmtil callad t5 renmows the bodies, He stated the: prior to lesving
the quarters this firet time the fact thet the vallet was miseing vas dis-
covercd by the CID, who conducted mearches of all these prasent to ipclede
FATLSEN but he had slready secretsd the wallet ir his smbulanee. PFAULSEM
stated a subsequent search of bis swbulance by milicary police did nor ree
veal the wallet which he had hidden behind the sunviser. PAUVLSEN then
reburned to the hespitel amd in the vielinity af the hospital threw the
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waller, minus six dellmers, which he stole, from his vehicle. He stated
he 414 net stazl er tocuch anything else in the residence. (EXHIBIT "E-1"

FAULEEN executed & second writien statesent wherein he clarified
certaln points made in the statemerr sar forth above, These clarifications
included the fact thar he mede certain observations while ipside the
residence but again he did oot steal anything but the wallet. (EXHIBIT "¥F-1")

EP4é Leomard J. MAFI, vho had been an out-patient at Womack Army Heos-
pital on the morning of 17 Feb 70, furnished a wrirten sratement to the
¢ffect he located Jeffrey MacDORALD's discarded wallet oo the ground in
the outside srea of the hospital af about 1320, 17 Feb 70. He stataed
that the wallet did oet cootalo any momey; that he did oot koow whe had
discarded the waller and he turnmed the waller in at his unit when
reporeing his discovery. (EMHIBIT "G-1')

The remaining MscDONALD family medical records en file at the hos-
pirtal ware obrained and none of these records were directly related to
the offense under investigation. MacDONALD's medical records reflect
he had an eye examipation 7 Jul €9 at Ft Sam Houston, TX and this examinatich
determined he was near-sighted., (EXHIBIT "E-1")

A record wes located in the OQut-patient Medical Records file concerning
Eristen MacDONALD wvhich documented that oo 17 Oct &9 she was treated at
the hospital as ap ouc-patient to pharyngitis (sore throac). (EXRISZIT "I-1"9)

An out-patient record was alsc located for Caolmtte MacDONALD which
detalls Der vislt fo the Lospltel cu 12 Feb 70 te begin her pre-matal
caTe. £Ehe received several examinarions and indirgted that she hed her
lasr menssrual period 22 Sep 69, and her baby was due to be borm oo about
29 Jun 70, (EXHIBIT "J-1')

Ko tut-patient wediral record was located for Rimberly MarDONALD.

A joint Report of Peychiatric Evaluaticn comcerning Jeffrey MacDONALD
was submitted by Dr (LTC} Bruce E. BAILEY, Dr (LIC) Donald W. MORGAN
and Dr (MAJ) Benry E. EDWARDS, Walter Eeed Army Medical Center, Washiogrom,
DC, regarding their examination of Jeffrey MacDONALD during the periocd
17 aug - 4 Sep 0.

In their report, BAILEY, MORGAN and EIWARDS coocluded that at the time
cf the surders, Jeffrey HacDONALD wves free from mental disorder, defect or

dersngement, anod with regard to the acts alleged, knew the difference be=
tweer right and wvromg, could adhere to the right and was capable aof

cocperating ia his own defemse. Repgarding his wental abiliry ar the time
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of the murders it was their opinion that Seffrey MacDONALD experienced
no mental disease, defect or derangement which would have deprived him
of the mentsl ability to form specific intent with regard to the acts.

The three pointed out in their report that they were asked to
express an opinion in two other areas: (a) "Was this subject cepable
of commitring this act?" (murders) - (b) "On the possibility that he
committed this act, is he capable of hiding this from himself and/or
the evaluators?" They related that in snswering these two guestions they
conferred jointly and with the benefit of a civilian consultant in
forensic psychiatry and that their answer regarding capability is that
it 1s possible; that it was their strong cpinicn that the medical expert
is not especially qualified to offer a further opinion as to preobability
in this matter. With regard to capability of hiding the facts related to
murders, it was their opinion that this was poscible,

BATLEY, MORGAN and EDVWARDS concluded that their evaluation was
designed to search for = mental disorder and that they found nc significant
disorder except for a '"current depresszion of significant proportions" in
Jeffrey MacDONALD. (EXEIBIT "E=1")

Dr Russell S. FISHER, M.D., Chief Medical Examiner, Department of
Post Mortem Examiners, State of Maryland, submitted various documents
relating to his review of medical and investigative records and inter-
Views he conducted at the request of the Army in the role as o special
medical consultant in this investigation.

A copy of a transeript of interviews FISHER held at Pt Bragg with the
physicians tresting Jeffrey MacDONALD and those parsons conducting the
autopsles was obtained. This tramscript covers FISHER's questioning of
the military physicians and their answers regarding detailed cbservations
they made in the treatments mentiomed. (EXHIBIT "L-1")

As a result of the interviews set forth in the latter Exhibit ("L-1")
and additional investigative activity, FISHER submitted a writtem report
of Autopsy findings. The most significant of his comments are summarized
as follows: '

At least two ingtruments wers used in the stabbing of Colette
MacDONALD, one being of the nature of an ice pick end the other of a paring
knife.

The size and pattern of the stab wounds to Kimberly MacDONALD
are consistent with their being inflieted with a paring knife.
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SUBSTANTIATION (Continued)

The major pattern of the stab wounds to Frieten MaecDORALD
is compatible with a paring knife, but there were additionally & number
ef small round wounds on the front of the chest which may constitute ice
pick stab wounds.

All pf Jeffrey HacDONALD's wounds are compatible with self-
infliction. Taken together they do not support the allegation of a sig-
nificant physical attack by one or more assailants,

Eegarding the sequence of events in the murders, FISEER's evaluation
was to the effect that while all of the derails of the seguence cannst
certainly be reconstructed, the presence of footprints in type 4 (Colette
MacDONALD) blood in the north bedroom (bedroom of Eristen MacDOKALD)
indicates that Colette MacDONALD was in this bedroom at the time of or
after the initial phase of her injuries took place. Colette MacDOKALD
subsequently sustained injuries while in the east (master) bedroom where
she died.

Eimberly MacDOWALD according to FISHER's eveluation, sustained injuries,
most probably & bluat injury. to the head while standing within or near
the doorway of the east (master) bedroom. She sustained further injuries
in the south (Rimberly's room) bedroom im her bed, where she died.

FISHER related that Eristen MacDONALD sustained all of her imjuries
in the north (her own) bedroom and there is no evidence to refute the
assunption that they were all sustained while she was in her bed.

Regarding the distribution of fibers in the residence from the pajamas
of Jeffrey MacDONALD, FISHER opined that those found under the body of Colette
HacDORALD on the floor in the eost (master) bedroom sre moet logieally
explained by the presumption that the tearing of the pajama top cccurved in
that bedrcom and at a time when Colette MacDONALD was still in & semi or
erect positicn and that she subsequently collapsed to the carpet with
her body resting on the fibers. Similar fibers were subsequently carried
to the south {Kimberly's) bedroom either as Kimberly MacDONALD was beirng
moved from the esast bedroom (master) to the south bedroom or at some
time subsequent to her reaching her bed.

FISEER adviged that the plece of wood located outside the residence
that bore human blood, types A and AB, (Colette and Kimberly MscDONALD)
is considered to be the weapon that inflicted the blunt injuries on Colette
and Eimberly MacDONALD; that the paring knife found near the piece of wood
is indicated to be the paring knife which inflicted many of the stab wounds
of the victims; that clearly these weapons were deposited cutside of the
residence afrer the attacks were carried cut. FISHER further adviged that
it cannot be established positively that the paring lnife located in the
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SUBSTANTIATION (Continued)

east {master) bedroom made any of the wounds in the hadfes of Fristen
or Kimberly.

In discussing the time of death for the victims, FISHER pointed
out that it was oot possible to reconstruct accurately the time span
over which the three victims (Colette, Kimberly and Fristen) were
assaulted nor was it possible to reconstruct the time when the assaults
pecurred. He stated that Dr NEALS's observation that there was & dis-
tinet cooling of the bodies at 0400, 17 Feb 70 when he examined them
suggests that the bodies had been dead more than ome hour at the time
he made the examinaticon.

In conclusion FISEER further related that the position of the over-
turned coffee table in the living room cannot be adequately explained by
it being pushed over durlng a struggle between two men, since sufficient
pressure to topple it, causes it to turo completely upside down rTather
than to come to rest on its side; that his further opinions are:

The allegation that the deaths were caused by a group of “hippies"
18 unsupported by any factusl evidence; that the distribution of threads from
Jeffrey MacDONALD's torn pajams top under the body of Colette MacDONALD
are logically explained by the conclusion that Jeffrey MacDONALD engaged in
2 struggle in the east (master) bedroom before her bedy came to Test on
the floor. This conclusion does not support the statement of Jeffrey
MacDORALD that while still wearing his pajamas he was in the living room
during the attacks on Colette, Kimberly and Kristen MacDOWALD.

FISHER closed his report by stating that the findings of the investigation
are compatible with the conlusion that Jeffrey MacDOWALD did personally cause
the deathe of his wifa and children. (EXHIBIT "“M-1'D

As & result of investigation, additiengl inquiries from CID were
sddressed to FISHER who in a report of § Apr 71 advised in certaln areas,
that his evaluation of the investigation to that date revealed the following:

In meking an identification as to whether the assailant stabbing
the three MacDONALD females was left handed or right handed an inference
could not be made since the relative position of the assailant to the
victims is unknewm. The only one in which there is & suggestion of position
is in Kimberly MacDONHALD where &n impression is gained that the wounds
extend somewhat to the right as they go Into the neck structures. If she
was in the position, on the right side of the bed as located during the
crime scene search = but lying on her back, then there is & suggestion
that these wounds were inflicted by & right handed persom.
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SUBSTANTIATTON (Continued)

Regarding which wounds to the victims would have eventually caused
death, the blunt trauma te Fristen MacDONALD (bruised neck) was relacively
insignificant. In the case of Fimberly MacDOWALD the blunt injuries to
the head or the knife wounds of the neck would likely have been fatal.

In the case of Coletre MacDOMALD the knife wounds of the chest would
have been rapidly fatal. Her blunt injuries, while capable of causing
death, need pot have been fatal within a few minutes.

Certain ice pick wounds to the chest of Kristen MacDOWALD were
peculiar gince they did not penetrate deeply as did the knife wounds,
Eince the ice pick was relatively sharp they should have penetrated
deeply if wielded with force equal to that used with the knife,

Regarding the abraded area partially eneircling the right bicep
of Cclerte MacDONALD it can be stated that it somewhat resembles o
"rope burn." It could represent a very hard impact from the relatively
sharp edge of the wooden c¢lub which flattened the underlying muscle. It
ie slzo possible that it resulted from some kind of stretching or pulling
of a garment tightly encireling the arm.

In estimating the number of blows struck to the face and head of Eimberly
MacDONALD an exact count is diffieculr, however, from the injuries it
iz obvious that the number must have been half dozen or more.

The abrasions to the mouth of Colette MacDOWALD indicate blunt impacts,
and the injuries to her left forearm indicate blumt fmpacts with a club.

The abrasion on the right side of Kriscen HacDOWALD's neck could con—
ceivably have occurred by the twisting or pulling of a germent.

The stab wounds to the back of Fristen MasDONALD appear to be perpen-
dicular to the body with the body lying im the prone positicm.

It wes impoesible to determine where Colette MacDOKALD was located
when she received her fatal injuries. Many of the injuriles may bave been
sustained elsewhere than vhere the body was found. Kimberly MacDORALD
very probably sustained her fatal stabs wounds to the neck while in bed and
if she were elsewhere when she sustained her blunt imjuries she would have
had to be carried to her bed. 3lood (type AB - Rimberly) found at the door
of the east (master) bedroom suggests blunt injuries sustained there.
Regerding Fristen MacDORALD, there is nmothing to indicate injuries were
not sustained in bed,

Although it cannot be ruled out, it seems unlikely that Jelfrey
HacDONALD sustained all of his wounds in hand-to-hand conflict with an
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SUBSTANTIATION (Continued)

agssailant. His wounds, or at least the absence of "slash type" wounds

do not suggest hand to hand combat between two pecple, but rather in the
case of the three ferales repeated manilacal stabbing of the non-resisting
individual. In‘the case of Jeffrey MacDONALD the abdominal wound could
be regarded as a slash type wound.

In general the stab wounds to the decedents are similar but this
does not prove much, however, all could have been inflicted by one persom.

A1l of Jeffrey MacDONALD's wounds could have been self-inflicted.
(EXYHIBIT "W=1")

Criminal Investigater IVORY, im a written statement of 7 Feb 71 sets
forth details of a conference held with Dr James A. BRUSSEL, foremsic
peychiatrigt. BRUSSEL advised that in his opinion & elear cut motive
for the murders must be established; that an arguement between Colette
and Jeffrey MacDONALD could have started over the bedwetting in the
east (master) bedsoom but this by itself could not be considered
the prime factor. BRUSSEL pointed out that there is evidence that
Kimberly MacDONALD was carried from the east (master) bedroom to her
own room and tucked inte bed and cthis is not consistent with "hippies.”

He alsc said that the female assailant's statement about "acid" rings
false; that persons under the influence of 1SD (Lysargic Acid Diethylamide)
would not partake in such continued deliberate strenucus activity and that
they would be lethargic.

BRUSSEL stated that if hipples committed the murders, which he
personally does not believe, it would be the first case he has heard of
where they would be carrying and using an ice pick and paring inmives. He
said they would be involved in ritualistic murders and would use daggers
or similar ceremonial type weapons. Alsc, if hippies had wielded the
plece of wood as a elub, 21l of the blows would be hard and vicious, and
the attackers would not have struck sc many blows. BRUSSEL continued that
bhippies would have left evidence of their presence, particularly if they
were under the influence of LSD. Of all the drugs in use by the hippie or
drug communities, BRUSSEL is of the opinion that "speed" (methamphetemine)
would make the persons act as degcribed by Jeffrey MacDONALD.

BEUESEL stared that rubber surgicsl gleves sare not practiesl for
washing dishes. He said in his opinion the children were killed because
they were witnesses to the attack on Colette MacDONALD or each other. He
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SUBSTANTIATION (Continued)

further stated that since the house was nort vandalized and no food,
drugs, narcotic paraphernalia or alcoholic drinks were consumed or
stolen, young adults or hippies most probably did not commit the
CUTLETS.

BRUSSEL gaid it should be kept in mind that the injurles to Colette
MacDONALD's mouth could have eome frem & punch; that the best reconstrustion
of the crime appeared to be that an argument took place and a punch was
delivered to Colette's mouth, then further blows resulted. It is more
logical, he opined, to asgume that an argument between Colette and Jeffrey
MacDOKALD took place and that afrer resulting blows, Colette MasDONALD went
to Kristen's bedroom (where her blood was found on the top sheet); that there
may have been many reasons for her going te that room with the best being
that she was fleeing her husband.

BRUSSEL related the physical and negative evidence at the crime
gceneg refures Jeffrey MacDONALD'g version of the sttack. In BRUSSEL's
opinion, Jeffrey MacDONALD is not telling the truth but this fact aleme
does not make him the accused. BRUSSEL requested he be furnished the
paycholegical test results on Jeffrey MacDOMALD and also the results
of his Rorschach Test (Inkblot). (EXHIBIT "0-1")

Laboratory Examinatrions end Orh 1 b}

CPT Joel L. LESON, Project Officer, USA Criminsl Investigation Labora-
tory, rendered & written statement regarding the designaticn of a laboratery
team to procesg the crime scene of the MacDONALD residence and his epinien
a5 to the manner in which the processing was accomplished. (EXHIBIT "p-1")

MSG Hilyard O. MEDLIN, Fingerprint Examiner, in a written series of
notes sets forth details of the crime scene search as accomplished by the
USA CID Laboratory personnel during the peried 17 Feb through 23 Feb 70.
(EXHIBIT “gQ-1")

SP4 Craig 5. CHAMBERLATN, Chemist, USA CID Laborstory furnished a
written statement incorporating notes he mede of his activities within
the crime scene during its processing. Eis notes also include am ex-
planation regarding the identification system used in marking exhibirts.
(EYRTBIT “R-1")

LESON also submitted a comsolidated laboratory report identified
a5 Report Mumber FA-D-P-C-FF-82-70 which incorporates reports numbered
from the first veport, PA-D-P=C-FP=-§2-70-RI through the twentieth report
susbered FA-D-P-C-FP-82-70-R20. Additional Laboratory Reports numbered
from P-PA-D-C-FP-82-70-R21 through P~FA-D-C-FP-82-70-R36 were submitted
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by MEDLIN and CHAMBFRIAIN arnd alse, Mr Dillard 0. BROWNIKG, DAC Chemist,
Mr Arthur B. CONNWERS, DAC Chemist, CW2 Roy E. HAAS, Finperprint Examiner,
SP7 Patrick V. GARLAND and CW2 Momty C. LUTZ, Tirearms Examiners, Mrs
Jandee 5. GLISSON, DAC Chemist, SP4 Robert L. VOGENTHALER, Chemist,

CW2 Charles E. SHOMBER, Firearms Examiner, CW2 Ralph T. TURBYTILL and
CW3 Charleg A, HANNAH, Fingerprint Examiners, (W2 Louise T. MICHAUD,
Apprentice Examiner of Questioned Documents, CW3 Raymond B. PORATH,
Examiner of Questioned Dotuments and CW2 Kenneth L. WEEE, Apprentice
Examiner of Questioned Documents.

The reports contain results of examinations In the categories
pentioned below:

BLOCD EVIDEWCE

Type A blood, the same as that of Colette MacDONALD's type was located
as follows:

(1) On the 014 Hickery" brand paring knife - the knife which was
lacated cutzide the Utility Room door.

(2) On the south radiator im the east (master) bedroom.

{3} Near the south radiater in the east (master} bedroom.

{(4) On the curtain from the south window of the east (master) bedroom.
{(5) oOn the south closet door in the east (master) bedroom.

(6) On the curtain from the east window in the sast (master) bedroom.
{7) On the east radiator in the east (master) bedroom.

{B) On the east wall over the northeast corner of headboard of the
bed in the east (master) bedroom.

{9) On the sheet temoved from the bed in the esst (master) bedroom.

(10) On three wooden splinters located on the floor area mext to
Colette MacDOMALD's body in east (mester) bedroom.

{11) On the ceiling near the light fixture in east (master) bedroom.

{12) In the word "PIG" written on headboard of bed in the east (master)
bedroom.
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EUBSTANTIATION (Continued)

(13) Oo wall of hall bathroow in an area left of the sink.

(l4) On the north wall of the south (Kimberly's) bedroom about seven
feet above the bed.

{15} On wood portions of the hall floor removed from near the south
(Kimberly's) bedroom.

{l6) From the upholstery on the green chair in the east (master)
bedroom, -

(17} ©Om cthe cleoching (pajamas) of Colette HMacDONALD.

{i8) On portiocns of the floor removed from the morth (Kristen's)
bedroom which appeared in che shape of a footprint,

(19) On the multi=-colored throw rug in the east {master) bedroocm.

(20) On the wmulti-colored bed spread found on the floor of the
east (master} bedroom.

(21) On the pillew cover which was taken to the hospital when Jeffray
MacDONALD was transferred there by ambulance = pillow previously in use
oo the bed in the east (master) bedroom.

{22) From the pajams pocket of Jeffrey MacDOWALD which was found in
the east (master) bedroom.

(23) On the quilted white bed pad in use on bed of east (master)
bedroom.

(24} On the floor area behind the headbosard of the bed in the east
{(master) bedroom.

(25} On the floor ares near the north end table in the east (master)
bedroom.

{26) Co the baseboard of the east wall in the east {master) bed-
TOOMm.

{27} Uno the rug under the head of the bed in the east (master) bed=
TOOm.

. (28} Cu the rubber rug =t under the rug on the sast side of the
head of the bed in the east (master) bedroom.
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SUBSTANTIATION (Continued)

{29) ©Cn the lampshade on the north end table in the east (master)
bedroom. '

{30) On a portion of ‘the rug near the right leg ares of Colette
MacDONALD as she lay on the floor of the east (master) bedroom.

(31) On a portion of the rug near the crotch and between the leg
area of Colette MacDONALD as she lay on the floor of the east (master)
bedroom.

{32) On a portion of the rug mear the hip area of Colette MacDONALD
as she lay on the floor of the east {master) bedroom.

{33) Om a portion of the rug near the left elbow of Colette MacDONALD
as she lay on the floor of the east (master) bedrocm.

(34) On a portien of the rug near the laft armpit of Colatte Mac-
DONALD as she lay on the floor of the east (master) bedroem.

{35) On the west wall of the morth (Rristen's) bedroom.

(36) 1In debrip concisting of haire and fibere found near the left
hand and arm of Colette MacDONALD as she lay on floor of the east (magter)
bedroom.

(37) On fibers and a portion of the rug near the north cormer of the
feotboard of the bed in the east (master) bedroom.

(38} Omn & piece of rubber surgical glove found in bedding on the
floor of the east {master) bedroom.

(39) On the rup mat under the rug and within the body cutline
of Colerte MecDONALD ag she lay ont the floor of the east (master) bedroom.

(40} On the torn pajems top of Jeffrey MacDOMALD.

(41) On the piece of wood found under the bush at the rear of the
MacDOKALD residence next to the Utrility Eoomw door.

(42) O©n the green colored bedspread on the bed in the north {Rristen's)
hedroom.

(42) On the plastic sheet from the upper part of the mattress on the
bed in the north (Kristen's) bedroom.

{44) On porticns of the dining room floor near the entrance to the
kitchen.
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SUBSTANTIATION (Continued)

{45) On the blue sheet found on the floor of the east (master)
bedroom.

{(46) On the white bath towel found en the abdomen of Colette
MaeDONALD as she lay in the east {master) bedroom.

{47) On the pink colored blanket from the bed in the north (Kristen's)
bedroom,

{4B8) On the beottom sheet of the hed in the north (Eristen's) bedroom.
(49) On a pair of white men's shoes removed from the open closet

area of the east (master) bedroom.

Type AB blood, the same as that of Fimberly MacDOMALD, was located as
follows:

(1) On the wall of the north side of the hallway.

(2) Omn the purple bed cover on the bed im the south (Rimberly's)
bedroom. '

{3) On the top sheet on the bed in the socuth (Kimberly's) bedroom.

{4) On the hottom sheet om the bed in the south (Kimberlv's)
bedroom.

{5) On the knitted ¢collar used as s "security blanket" and located
in the bed in the south (Kimberly's) bedroom. .

(6) On the bed mat removed from the bed in the south (Kimberly's)
bedroom.

{77 On the north wall of the south (Eimberly's) bedreom.
(8) On a porticom of the floor in the hallway.

{9} On & pertion of the hall floor near the eazct entrance to the
east (master) bedroom,

{10} On & porcion of the dining room floor st the entrance to the
kitchen.

(11) On the elothing of Kimberly MacDONALD.

(12) Om a portion of the rug on the floor of the east (master)
bedroom, near the west entrance.
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SUBSTANTIATION (Continued)

(13) On the purple-brown quilt on the bed of the south (Kimberly's)
bedroom. .

{14) O©On & portion of the hall floor near the entrance to the south
(Kinberly's) bedroom.

(13) On the bottom sheet of the bed in the south (Kimberly's) bedroom.

Type 0 blood, the same as that of Kristen MacDONALD was located as
follows: .

{1} ©Oun the lens (outer) of Jeffrey MacDOHALD's eye glasses located
on the floor near the south window of the living room.

{2) On the clothing of Kristen MacDOWALD.

(3) On green colored yarn from the rug in the north (Kristen)
bedroom.

(4) On the green throw rug in the morth (Kristen's) bedroom.
(5) On & stuffed toy dog in the north (Kristen's) bedroom.

(6) On a portion of the floor near the east side of the bed located
in the north (Eristen's) bedroom.

(7) Hairs, fibers, and miscellanecus debris from folded bedspread
at foot of the bed in the north (Kristen's) bedroom.

{(8) On the pillow cover from the bed in the north (Rristen's)
badroom

(8) On the plastic sheet on the upper matiress of the bed in the
north (Kristen's) bedroom.

(10) On the plastic sheet on the lower mattress of the bed in
the north (Eristen's) bedroom.

{11) On the hall baseboard at the entrance to the main bathroom.

(12} Io the fingernail scrapings Ttemoved from the right hand of
Kristen MacDONALD.

{13} On the plastic baby bottle located im the bed 4in the morth
{¥risten's) bedroem.

042




SUBRSTANTIATION (Continued)
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Type B bloed, the same as that of Jeffrey MacDONALD's type was located
as follows:

(1) On the bottom south edge of the west door jacht in the east

" (master) bedroom.

(2} On the step ladder located in the main bathroom.

(3) On the wicker material moved from the stool in the main bath-
Toom.

(4} On the froot and right side of the sink in the main bathroom.

{5) On the edge of the south door of the closet at the east end
of the hallway leading to the maln bathroom.

(6} On a portion of the hall £loeor ﬁear the west entrance to the
east (master) bedroom.

{7} Cm the %itchem f[lowr, 1 footr 9 imches nerth of the northwest
corner of the kitchen stove.

{8) On the kitchen fleer, 2 feet § inches north of the south wall
and 2 1nches east of the sink cabinets.

The following exhibits had more than one type of blood Identified as
being preasent, or had a mixture of blood types, or appesred as human
blood and/or bleod but could not be further identified due to contamina-
tion or because of the paucity of the stain present:

{1) The pajams top of Jeffrey MacDONRALD had blood types A (Colette
MacDONALD) , B {(Jeffrey MacDONALD), and AB (Kimberly MacDONALD}.

(2) The plece of wood located at the rear of the MacDONALD residence
to the mortheast of the Utility Room door had bleod types A (Colette
MacDONALD) and AR (Kimberly MacDONALD).

{3} The green badspresd located on the bed izn the morth (Rristen's)
bedroom bore blood stains of type A {Colette MacDONALD) and AB (Rimberly
MacDORALD) .

{(4) The plastic sheet on the upper mattress in the north (Kristen's)
bedroom bore bleod stains type A (Colette MacDONALD) and AB (Kimberly
MacDONALD) .
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(5) The portion of the floor st the entrance to the kitcheno bore
blood stains of type A {(Colette MacDONALD) and AB innhazly MacDORALD) .

(&) The blue gheet locoted on the floor of the east (master) bed-
room bore blood stains of type 4 (Colette MacDOWALD) and AR (Kimberly
HMacDONALD) .

{(7) The bath towel removed from the beody of Colette MacDOMALD bare
blocd stains of type A (Colette MacDONALD) and AB (Ximberly MacDOKALD).

(8) Blood stains type & {Colette MacDORALD), 0 (Kristen HacDONALD)
znd AR (Kimberly HMacDONALD) were located on the pink blanket on the bed
in the north (Kristen's) bedroom. '

(9} Blood stains type & (Coletre MacDONALD) and O (Eristen MacDONALD)
were located on the bottom sheet of the bed in the north {(Kristen's) bed-
rooOm.

(10) Blood stains type A (Colette MacDONALD) or type O (Rristen Mac-
DOMALL) were loceted on the following exhibits: on the piece of rubber
surgeon's glove located on the bed in the east (master) bedroom; from
the south side of the bed (southern runner) in the east (master) bedroom;
on the "Geneva Forge" brand knife found on the floor of the east (master)
bedroom; on the pillow case from the pillow located on the bed in the
east (master) bedreom; on the ceiling near the 1{ght fixture in the east
(master) bedroom; on the footboard of the bed in the east (master) bedroom;
on the imside of the west door jamb on the entrance to the south (Rimberly's)
bedroom; on the headbeoard of the bed in the south (Eimberly's) bedroom:
on the west wall of the scuth (Rizberly's) bedroom; on the nerth wall of
the south (Rioberly's) bedroom; on the west wall sbove the morth closet
door in the east (master) bedroom; on a portion ©f the hall floor between
the bathroom and the south (Kimberly's) bedroom; on a portien of the hall
flanr in fromt of the bathroom entrance; on & portion o©f the hall floor
near the entrance to the east (master) bedroom; in red crusts found in
Colette MacDOMALD's hands; from the west wall of the north (Eristen's)
bedroom: on the curtain of the windew in tha north (Rristen's) bedroom;
on the "Geneva Forge™ brand paring knife and on the footboard of the bed
in the east (master) bedroom.

(11) Blood stains type B (Jeffrey MacDONALD) or type O (Kristen
MacDONALD) were located on the following items: on the floor at the
west end of the hallway and on the hall floor in fromt of the main bath-

IToom.

{12) Blood stains type A (Colette MacDONALD) or AB (Kimberly
MacDONALD) were located on the following exhibits: on the south
closet door in the east {master) bedroocm; ofi the pink tissue located
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on the floor at the entrance to the main bathroom; on the pink tissue

located in the sink bowl in the main bathroom; on the plece of rubber

surgeon’s glove located on the floor of the east (master) bedroom next

to the body of Colette MacDONALD; on the pages at the top edge of the

Esquire magazine found under the table in the living room; on portioms of the £loo:
{footprint} in the north (Eristen's) bedroom; on a white hand towel; on the

north end table in the east (mascer) bedroom: on the wall baseboard behind

the headboard of the bed in the east {master) bedroom.

(13) Blood stains type A (Colette MacDONALD), type AR (Kimberly
MacDONALD) and type O (Kristen MacDONAID) were located on the north
pillow and cover of the bed in the south (Fisherly's) bedroem.

(14) Blood stains type AB (Kimberly MacDONALD) or B (Jeffrey
MacDOWALD) were located on the fromt and right side of the sink in the
main bathroom; on the south pillew and cover on the bed inm the south
(Kimberly's) bedroem and on the dining room floor near the entrance oo
the kitchen.

(15) Blood stains type A (Colette MacDONALD) and type AP (Kimberly

MacDONALD) were located on a pair of white shoes, property of Jeffrey
HacDONALD, located i{n the closet of the east (master) bedroom.

The report centains mention of the fact that human blood was found
en the following items but blecd typing examinations were precluded due
either to the paucity of the stzin or the contamination of the stain:

{1) On the front of the dresser in the east (master) bedroocm.

(2) On a "Midnight Sun" shampoo box located in the east (master)
bedroom,

{3) On a white plastic hair brush located on the floor of the east
{master) bedroom near the body of Colette MacDONALD.

{(4) On the east side of the door jamb on the mein bathroom.
{5) On the hall cleset near the main bathroom entrance.

{6) ©Omn the sact {macter) badroom deor jazbt 2nd on the nerth hall
wall in that vicinity.

{7) On the scuth wall of the hallway.

(8) On the baseboard of the wall in the south hallway.
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(9) On the north wall of the hallway.

(10) On the west door jamb at the entrance to the north (Kristen's)
bedroom.

{11} Oo the baseboard of the hall wall at the entrance to the main
throom.

{12) On the wooden splinter and debris off of the north pillew of
the bed in the south (Kimberly's) bedroom.

{13} On a portion of the hall floor near the south (Fimberly's)
bedroom.

{14) oOm a porticn of the hall floor between the main bathroom and
the south (Rimberly's) bedroom.

{15) Om a portiom of the hall floor between the east (magter) bed-
roon 2nd the main bathroom.

(18) Om a portien of the fleor located under the living reow window.
(17) On the east side of the clothes washer in the kitchen.
{18) Om the bottom-center area of the north kitchen door.

{19) On the kitchen floor, 8 feet southwest of the porth corner and
2 feet 263/4 inches from the northwest corner of the kitchen dgor.

{20) On the kitchen floor 3 feet 441/2 inches nertheast of the north-
west corner of the kitchen stove.

{21} 0On two {21) rubber dishwashing gloves located in the kitchen sink
&Y EA s

(22) Three cloth gloves (kitchen cooking gloves) located in the
kitchen areas.

{23) On an olive drab colored Poncho (located in a residence in

Favetteville, NC, during investigation expanded to that area invelving
possible subjects but which proved to have no connection with this

investipation.)

{24) On the ice pick located during the crimé scene scarch culside
the Utility Room door of the residence.
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(25) Porrien of hall floor (partisl footprint) near entrance to north
(Fristen's) bedroom.

(26} In an area under the left portion of the kitchen sink.

The report gentsins ansther blood section paragraph which deals sdth
the fact that stains identified only as blood were located on the fol-
lowing items and further examinations could not be made due to the paucity
of the stains: g

{1) On the lamp shade on the dresser in the esst (mester) bedroom.

{(2) On the cloth teilet seat cover in the main bathroom.

{3} On the wall of the worth hall area.

(4} On the wall of the north ha}l wall nesr the sast (master) bedroom.
(5) On the south door jamb of the east (master) bedroom.

{6) On the south hall wall.

{7) On the terry cleth robe found on the deor of the east {(master)
bedrooa.

{8} On a pot holder in the kitchen.

(9) On the top area of the toilet tank in the main bathreom.

(10) 1In liquid removed from the sink trap in the main bathroom.

(11) On the pillow which was used when medics transported Jeffrey
MacDONALD to the hospital and which wag removed from the bed in the east
{master} bedroom.

(12) TFrom fingernail scrapings removed from fingers of the left hand
of Colette MacDONALD,

{13) From fingernail scrapings removed from fingers of the right hand
of Colette HachOHALD,

{14) Trem fingernail scrapings removed from the left snd right hands
of Fimherly MacDONALD,

(13) TFrom fingernmail scrapings removed from the left hand of Kristen
MacDONALD.
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(1&) From fingernail scrapings taken from Jeffrey MacDONALD.
(17] ©Un the upper center area of the refrigeraror in the kirchen.

(18) On the kitchen floor 1 foot 451/2 inches northeast of the
northwest corner of the refrigerator.

(19) From the west side of the clothes washer in the kitchen.
(20) On the heater located at the east wall cof the kitchen.
(21) On the rubber dish washing gloves located in the kitchen area.

(22} On one of the three cloth kitchen gloves located within the
kitchen area.

(23) On & staip near the radiater in the south (Kinberly's) bedroom.

(24) Near the right side of the.light switch in the east (waster)
bedroom.

(25) ©On the bottom south edge of the west door jamb in the sast
(master) bedroom.

{26) On the gouthwest cornmer of the dregger in the sagt {magter)
bedroon.

(27) On the front of the dresser in the east (master) bedroom.
{28) On the footboard of the bed in the east (master) bedroom.

(25} In the red-brown etain of the word "PIG" in the east (master)
bedroom,

{30} Io & stain oo & foot stoel 1o the main bathroom.

(31) In & stain on the left side of the sink in che main bathroom.
{32) Iz & stain on the south door jamb of the east (magter) bedroom.
(33) On a stain located on the south hall wall area.

{(34) 1In a stain on the west wall of the south (Rimberly's) bedroom.
(35) 1Im a stain on the north wall of the south (Kimberly's) bedroom.

(36) In & stain om the west picture of a clown on the nerth wall of
the south {(Eimberly's) bedroom.

048
48




SUBSTANTIATION ({Continued)

(37) On a portion of & rubber surgical glove found on the flosr of
the east (master) bedroom.

{38) 1In stains on a cabinet door in the kitchen area.
(3%) In stains on & medical szerub brush located im the kitchen.
(40) Io an area of the kitchen cabinets under the sink,

(41) 1In stains on the south surface of the north end table in the
east (master) bedrocom.

According to the report a gross microscopic exanination (examination
made with the naked eye) of the sink faucets in the main bathroom and
on top of the bath tub in the main bathroom revealed the presence of blood.
No further examinations were made of these particular items.

The report covers the fact that the examinatien of the following items
did not reveal the presence of any blood stains:

(1} Io & red-brown stein located clese to the lower right coroer of
the mirrer in the main bathroom.

{2} In o red=browvm stain on the gouth wall Iipght switeh 4 the main
bathroom.

{3) In a red-brown stain located on the baseboard of the south wall
area of the hall.

(4) In a red-brown gtain on the outside of the west door jamb of the
south (Kimberly's) bedroom.

{5) In a red-browvn stain located on the south hall wall,
{6) In a red=brown stain located on the morth hall wall.
(7} 1Ia & red-browvm stein located high om the south hall wall.

(8) In a red-brown stain located on the baseboard of the north
hell wall.

{8) In a red-browvn stain located on the hallway baseboard located
at the entrance to the bathroom.

(10) Io a red-brown stain located on the east wall of the living
TOOm.
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(11) Oo the quilt bearing red-brown stains which was located on
the bed in the south (Mimbarly's) hedroom.

(12) On the purple blanket which was located on the bed in the
south (Fimberly's) bedreooz,

(13) On & cloth doll which had red-brown stains and which was
located in the south (Kimberly's) bedroom.

(14) On 8 portiom of the mattress removed from the southeast
coerner of the bed in the south (Kimberly's) bedroom.

(15) On = portion of the mattress from the middle of the bed in
the south (Kimberly's) bedroom,

(16} Ou a framed color sketch of a woman located on the living
room floor under the stereo.

{17} On the left sleeve of a blue colored girl's coat found in
the south (Rimberly's) bedroom.

(18} 1In stains located on the north door frame of the kitchen
door (door from dining room to kitchen).

(13) 1In stains located on the wall at, the south side of the dining

room-kitchen door frame.

(20) In stains locsted sbove and near the door handle of the kitchen

refrigerator.

(21} In staiss on the lower sact side of the kitchen refrigerator.

(22} In stains located on the kitchen floor near the northeast
corner of the refrigerator.

(23) In a stain located on the lower left gink cabinet door in
the kitchen.

(24) ©On the left sink cabinet above the middle door.

{25) In & stain located on the upper left kitchen eink cabinet
draver.

{28} 1In = staio located zesry the drewer handle of the left kitchen

gink cabinet.
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{(27) 1In & stain lecated on the door of the utility cabinet to the
right of the kitchen sink.

(2B) 1Im a stain near the handle of the utility cabinet to the right
of the kitchen sink. ’

(28) In a stain on the east side of the clothes washer in the kitchen.
{30) Iz a stain lecated on the rear (north) kitchen door.

(31) In a stain lecated on a "Texy Liouid Soap" container found on
the kitchen sink.

(32} On stains located on a plastic "Santa Claus" filgure located dn
the north (Kristen's) bedreom.

{33) Ino etaine on & doll ghirt located in the nerth (FEristen's)
bedroom. ’

{34} On a green colared sponge from the kitchen area.
(35) On a yellow colored sponge from the kitchen orea.

[36) On the cap frow a baby food bottle located in the kitchen area.

(37) In steing located on a sealed package of surgeon's rubber
gloves from the kitchen area.

(38) Plastic cover from "kit" can in the kitchen area.

(39) Iz steins on the ingide of the kitchen cabinet deoor.
{40) In steins on the underside of the kitchen sink.

(41) 1In stains on the dining room doorway. (EXHIBIT "s-1")
Other Body Fluid Evidence

Urine:

The lsboratory report (EXHIBIT "S~1") contains information identifying
urine stains as being present on the sheer removed from the bottom of the
bed in the east (Rasier) bedreom and on the pantize snd pajams boTioms
worn by Kristen MacDONALD.

Iz & subsequent lsboratory report the chemists, Hr CONNERS and Mrs
GLISSON, reported that urine staing were also lecated on the bottomw sheets
resoved from the bed in the south (Kimberly's) bedroom and from the nerth
{Rristen's) bsdroom. It was further reportad thar the sresdng ware ewemined
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to identify the specific blood type factor and it was determined that

the urine stain on the sheer from the eas: (master) badroom revealed the
specific blood type factor "A", indicating same to be of the Internatiocnal
Blood Group Type &4 (Colette MacDOMALD) or Type AB (Kimberly MacDONALD)

with a deterdoration of the blood specific factor "B"; that a similar
examination of the urine stain on the bottom sheet from the bed in the

south (Kimberly's) bedroom revealed the presence of the blood specifie
factors 4 and B, indicating same to be of the International Blood Group

Type AR (Kimberly MacDOMALD). They further reported that the examinations
of the urine grain on the bottom sheet from the bed in the north (Kristen's)
bedroom revesled the presence of & mixed stainm of vrine and blood. Eloed
typing examination did not reveal the presence of the blood specific facrors
"aA" (for A type blood that of Colette MacDOWALD); "B (for AB type blood
thet of Fimberly MacDONALD) or the blood specific type factor "E" (for

0 type blood that of Kristen MacDONALD). (EXHIBIT "T-1")

CONNERS and GLISSON advised in another laboratory report thar exam-
ination of the pajama top of Jeffrey MacDONALD did not revesl the presence
of urine stains. (EXHIBIT U-1")

Semen:

Although the Autopsy Report of GAMMEL (EXHIBIT "5")} identified spparent
degenerating spermotozoa heads without talls as being present in vaginal
smears of Coclerte MacDONALD, in their comsolidated lsboratory report
(EXHIBIT "5=1"), CONNERS and GLISSON advise that no semen was located
during examinations of the bed sheet removed from the bed in the east
{master} bedrooz er in vaginal scrapings obtained from the body of
Colette MasDONALD. A re-examination of the vaginal serapings by CONKERS
and GLISSON also failed to reveal the presence of semen. {EXHIBIT "v-1")

Alcohol, Dangerous Druge and Narcotics

The consolidated laboratory report (EXHIBIT "5-1") further contains
the results of chemical examinations made by CONNERS and GLISSOX which did
not revesl the presence of dangerous drugs or nercotics in blood and urine
samples of Jeffrey MacDONALD; that further examinations of the blood samples
of Jeffrey MacDONALD revealed same to contain 0.150 mg/ml of ethyl alcohol -
and "this generally means that the subject was not under the imfluence of
aleshel."

Fiber Evidence:
In the portion of the chemistry examinations of the consclidated
laboratoery report artributed to BROWNING, he reperts that his examinations
of the following exhibite revealed the presence of fibers identical in type,
52 °
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color, denier, twisc, and all other physical chearscteristies te the
fibers of the pajama top of Jeffrey MacDONALD:

{1} These f£ibers located with the three wooden splinters
and other debris from the floor near the body outline of Colette MacDOKALD
in the east (master) bedroom.

{2) Those fibers located on the purple bedcover removed from
the bed in the south (Kimberly's) bedroom.

(3} Those fibers located oo the teryy cloth rebe removed
from the east (master) bedroom.

(4) The multi-colered bed spread removed from the east (master)
bedroom.

(5) From the fingernail scrapings from the fingers of the left
hand of Kristen MacDONALD.

{6) In the debris removed fram the mouth area of the body of
Colette MacDONALD,

(7} Debris from the fracture site of the left forearm of
Colette MacDONALD.

{8) From the underside of the throw rug in the east (master)

bedroom.

(%) Debris from the sheet and bed located in the east (master)
bedroom.

(10) Debris from the pillow case on the bed in the east (master)
bedroom.

(11} Debris found beneath the body and within the outline of
the body of Colerte MacDOMAID s she lay on the rug in the east (master)
bedroom.

{12} Debris from the ares of the hallway near the stairs to the
living room.

(13} From the hairs and fibers located in the bed spread and
bed of the north (Kristen's) bedroom.

{14) Debris removed from the bedding pulled back from the body of
Eimberly MacDONALD s she lay in the scuth bedroom.
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(15) Debris removed from the merth pillﬂw in the bed located
in the nerth (Kristen's) bedroom.

(16} Debris from the botton sheet on the bed in the south
(Fimberly's) bedroom.

(17) In debris removed from the wooden club found outside the
Teility Boom door of the MacDONALD repidence.

{18) The blue fiber on floor near the east wall and headboard
of the bed in the ezst (master) bedroom.

(1%) 1In the fibers from pear the left hand and arm of Colette
MacDONALD.

(20) ¥Fibers on rug oear the north corner of the footboerd of
the bed in the east (master) bedroom.

(21} Fibers from under the trunk and leg area of the body of
Colette MacDONALD.

BROWNING stated in his report it is his cpiaden that the fibers

present in the exhibits mentioned above (1 through 21) could have originated
from the pajama top of Jeffrey MacDONAED.

Hair Evidence

Hair evidence was of concern during the investigation because what
was described as haire were located in the hand of Colette MacDOMALD
during the autopsy, in the brush located next to her body (which
Jeffrey MacDONALD claimed did net belong to his wife), and on the person
of Kristen MacDONALD. The report sets forth the results of numercus
examinations which resulted in the following observations:

(1) Buman head hairs located in the following exhibits were found
to be grossly similar in all physical characteristics to the head hair of
Colette MacDOMALD and it was the exaciner's opinilon that one or more of

the human hesd hairs present in the exhibits could have originated from
the head of Colette MacDONALD:

a. 0On the clothing of Colette MacDOWLAD (pajamas she was
wearing when found st crime scene).

b. On the green=blue=yellow colored throw rug located
in the eset (master) bedroom.
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¢. On the multi-celored bed spread located in the east
(master) bedroom.

d. In debris located on the mouth of Colette MacDOWALD.
e. In debris found in the left hand of Colecte MacDOXALD.

f. On the elevated flower cape located in the east (master)
bedroom.

. In the debris located on the sheet on the bed in the
east (master) bedroom.

h. In debriec located on and under the pillow on the bed in
the east (master} badroom.

i. Hair and debris found in the sink in the maipn bathroom.

3. In debris located on the bottexm sheet of the bed in the
nerth (Kristen's) bedrcem.

k. Bair removed from the pejama top of Jeffrey MacDONALD
{worn by him on evening of 16~17 Feb 70).

l. Oo the portion of rug removed from the north cormer
area of the bed footboard in the east (master) bedroom.

2. The examiner continued inm the report that an examination
of the fellowing exhibits for hair evidence revealed the presence of
human head hairs, grossly similar in all phvsical characteriscics to
the head hair of Kimberly HMacDOWALD and it was the exeminer's opinion
that one or more of the human head hairs present in the exhibits could
have originated from the head of Kimberly MacDONALD:

8. On the terry cloth robe found in the east (master)
bedroom.

b. On the green-blue-yellow colored throw rug located
in the east (mester) bedroom.

c. On the multi-colored bedspread located in the east
(zaster) bedroom.

d. Um the dress lockted in the chair in the esst {mazter)
bﬂ droom.

¢. On the yellow coar found in the closet of the south
(Kimberly's) bedroom.
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£. On the blue coat found on a wall heck in the south
(Fimberly's) bedrocm.

g. Hair and debris removed from the sink in the main bath=
ToOom,

h. Debris from the bedding pulled back from the bed in
the spouth (Kimberly's) bedrooa.

i. Debris located under the pillow in the south (Kimberly's)
bedroom.

3. According to the examiner, the following exhibits were examined
for hailr evidence and the examinations revealsd the presence of human head
hairs, grossly similar in all physical characteristies te the head hair of
Eristen MacDOWALD and it was the examiner's opinicn that one or more of
the human head hairs present in the exhibits could have ordiginated from
the head of FKristen MacDONALD: '

8. In blood stains, type O (Eristen MacDORALD) located on
the floor of the north (Eristen's} bedroom.

b, On the purple colored bed cover found on the bed in the
south (Fimberly's) bedroom.

€. In the hair brush found on the dresser in the sast (master)
bedrocm.

d. In hairs collected from clothing lecated im the closet of
the nerth (Eriscen's) bedroom.

e, In hairs locsted em the pillow in the south (Rimberly's)
bedroon.

£, On the green colored bedspread found om the bed in the
porth {Eristen's} bedroom.

E+ In debris found on the pink blanker om the bed located
in the north (Kristen's) bedrocu.

h. On debris found em the pillow om the bed in the morth
(Eristen's) bedroom.

i. In heir samples removed from the blue dress in the
closet of the north (Eristen’s) bedroom.

4. Additional exawinsrions of hair evidence were performed
with the fellowing results:

8, Several hairs collected from the swear shirt of Jeffrey
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MacDONALD located im the closet in the east {master) bedroom were
identified as horse hairs and nc human hairs were located cn the shirt.

b. 4 short human head hair was located among those hairs
found on the pillow in the south {Rimberly's) bedroom and this halr was
grossly similar 4n all physical characteristics to the knovm head hairs of
Jeffrey HacDONALD. It is the opinion of the examiner that these hairs
could have originated from a common source.

g. Debris removed from the sheet on the bed in the eest
(master) bedroom and debris removed from the pulled back bedding in the
south (Fimberly's) bedroom contained human body or pubdie haiv that was
grossly similar im all physical characteristics to the pubic hair of Jeffrey
MacDOKALD. 1t is the opinionm of the examiner that the hairs could have
had a common source of originm.

d. Examinaticn of hni}s located in the following aress did

mot reveal any hair grossly similar to the known hailrs collected from
the bedy of Jeffrey MacDONALD:

(1) Hairs from the main bathroom sink.

€2} Bailrs froz the bed spread on the bed in the north
(Kristen's) bedroom.

{(3) Hairs located on the pink blanker om the bed in
the north (Kristen's) bedroom.

(4) Hairs found om the white terry cloth robe im the
east (master) bedroom.

(5} Hair removed from the pot holder located in the
kitchen.

() Haire located on the green-bluesyellsw rug located
in the east (master) bedroom.

(7} EBairs removed from the multi-colored bedspread in
the east {master} bedroom.

5. Comparative examinaticns of the hairs found in the right
and left hand of Colette MecDONALD and the haire collected from the head
and body areas of Jeffrey MacDONALD revealed the bairs foumd in Colette
MacDONALD handes to be dissimilar to the hairs of Jeffrey MacDONALD and
the examiner reported further that “it isz the opinicn of the examiners that
the hairs found in the hands of Colette MacDOWALD probably did not originace
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from the same point sources as the hairs collected from Jeffrey MacDONALD,
however, it must be pointed out that the requested cpinion regarding posi=
tively eliminating the subiect {Jeffrev MacDONALD) as a possible source

of the hair cannot be given without first examining numerous other point
sources of body hair from the subjeet (Jeffrey MacDONALD)."

6. The conselidated report identified three (3) halrs removed
from the blue dress located in the closet in the north (Eristen's) bed-
room to be grossly similar inm all physical characteristics to the head
hair of Eristen HacDONALD: that the roote were shrunken and dehydrated,
indicating the hair was lost through normzl attritien.

7. The examiners stated that hairs found under the pillow
in the east (master) bedroom contained eme (1) animal hair and ome (1)
human head hair zrossly similar to the head hair of Colette MacDONALD.
The root of this hair was shrunken .and dehydrated, indicaring that it had
been lost through normal attritiom.

8. The debris removed from the pillow in the south (Fizberly's)
bedroom also comtained two (2) andimal hairs.

9. Debris from the quilt in the south (Kimberly's bedroom
also contained one (1) animal hair,

10. One (1) snimal hair was located on the sheet foiumd on the
floor of the east (master) bedroom.

11. One (1) animal hair was also located in the debris removed
from the top sheet of the bed in the north (Kristen's) bedroom.

12. In & subsequent laboratory report, chemists BROWNING, GLISSON,
COWNERS, VOGENTEALER and CHAMBERLAIN conducted additional examinaticms
of hair samples received from Mrs Alfred FASSAB, mother of Colette MacDOMALD.
The results of these examinations revealed that the knewn head hairs of
Mrs FASSAE were similar in gross color, pigmentation and structure to the
dark hairs removed fzom the hair brush located next to the body of Colerte
HacDONALD sand to one other hair brush found in the MacDONALD residence. It
was opined that the hairs could have had the same source of origin.
Comparative sxaminations made of the known hend hairs of Mrs KASEAB with
those hairs found in the hands of Colette MacDONALD showed them to be
dissimiler in physical characteristics.

The examiners also made comparison tests of hairs located

on two (1) additional brushes from the MacDONALD residence and the hairs
found in the hair brush located next te the bady of Colerte MacDONALD
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and ascertained that the light brown hairs found in all three brushes were
Bimilar in gress coler pigmentation and structure to each other and with
the light brown hairs found in the left hand of Colette MacDONALD and
further, all of the hairs could have had the same source of origin.

In an additional examinarion of the three (3} hair brushes mentioned
abowve which also conrained blonde hailrs, comperison tests were made among
the blende hairs and also the blonde hairs located in the right hand of
Colette MacDONALD and it was determined that all of the blonde hairs were
similar in gross celor, pigmentatieon and etructure and all could have had
the same spurce of origin. (ENHIBIT “W=1")

13. CGLISSON and CONNERS submitted another laboratoery report re=
garding hair comparison tests made on & group of hairs leoated entangled on
a button on the mightgown worn by ¥imberly MacDONALD when she was located
at the crime gocene. These hairs were compared with theee in ene of the hair
brushes located in the residence and with that brush located next to the
body of Colette MacDOWALD and it was determined that the hairs were similar
in gross color, pilgmentaticn and structure and could have had the same
source of origin.

The exaniners also reported that the hairs removed from the
nightgewn of Kimberly MacDOWALD were alse compared with these hairs leocated
in the right and left hands of Colette MacDONALD and they were determined
to be dissimilar in physical characteristiecs. (EXMIBIT "¥-1')

Fingerprint Evidence

The conselidated laboratery report (EXEIBIT “5-1"). supplemental
lﬂbﬂ!ﬂtﬁﬂ Iﬁpﬂ'rtﬂ {E}:EIEITS "v"l.“ "1.-1," "ﬂ""i,“ un_z‘tl "!:'2," “D"i,"
VE=2," "F=2." "G-2," and "E-2") and two FBI Laboratory Reports of the
Identification Division (EXHIBIT"Y-1") cover examinations made regarding
the 87 latent fingerprints located within the crime scene. 4As & result
of these comparisons, a total of 30 latent prints or partisl prints of
the fingers and/or palms remain to be identified. No fingerprints of
suspects identified with ths investigstion have been located within the
latent prints developed with the exception of those identifications
pade with the fingerprints and footprint of Jeffrey MacDONALD.

In the comsolidated veport, MEDLIN pointe out that the blood stain
which was present on the Esquire magazine appeared to have been made by
a2 person’s finger due to irs shape; however, it cannot be positively stated
that it was made by & person's finger since definite ridge pattern formation
was precluded by the separations of the individual pages.
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Regarding the footprint in blood in the north (Kristen's) bedroom,
MEDLIN stated that it was not made by Colette MacDONALD or a frequent
visitor to the MacDONALD residence, 1LT Ronald HARRISOM: that it matches
in general shape, outline, and size the record footprint of Jeffrey MacDONALD.
MEDLIN also pointed cut that due to the absence of individual ridge
characteristics in the photographs taken of the impression, & positive
identification could not be made. (EXHIBIT"S5-1")

MEDLIN also submitted a compilation of those latent fingerprints
unidentified as of 1 Apr 71 and this listing further deseribes the
prints as to the possibility of the size (adult, young adult, ehild, etc)
and their location within the crime scene. (EXHIBIT "M-2"}

Wood Evidence

In the conselidated laboratory repert (EXHIBIT "S-1") the examinere
pointed our that tests made of wood substances found in the following
arees or exhibits revealed that all of the wood located was identified
as being identicenl in type, color, texture and all aother phyeical charac=
teristics to the wood found outside the Utility Room door at the rear of
the MacDONALD residence and further, all of the wood menticned could have
originated with the piece of wood located outside the residence:

(1) In debris found in the left hand of Colette MacDONALD,

(2) 1In fibers, debris and wood chips found under the body of
Colette MacDONALD.

{3) Ian the three wooden splinters found near the body of Colette
MacDONALD,

{4) 1In hairs and fibers located near the left eide of Coletre
MacDONALD.

{5} In debris removed from the sheet on the bed in the east
{master) bedroem,

(6} In dabyis removed from the bottom sheet in che north
(Fristen's) bedroom.

{7} 1In debris removed from the pulled back bedding on the
bed iz the south (Kimberly's) bedroom.

(8) 1In the wooden splinter removed from the pillow in the south
(Fimberly's) bedroem.
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(9) In che debris found on the sheer in the south (Kimberly's)
bedroom. g

In & subsequent laboratory report (EXHIBIT "W-1") the examiners
advised that an exapination of & bed board removed from the bed in
the south (Kimberly's) bedroom revealed that when compared to the piece
of wood found outside the Utility Boom door of the residence it was
determined that the bedboard was identical in type, grain, and annual
growth rings to the pilece of wood found outside the Utility BRoom door.
It was the examiner's opinion that the wood from cutside the residence
was at one rime g part of the bedbaazd.

Document Examinacions

The consolidated report (EXEIBIT “§-1")} econtains & section by the
axzaminers te the effect that the blood stained printed werd "PIC" on the
headboard of the bed in the east (master) bedroom was very probably executed
by & right handed person utilizing the index and middle fingers of the
right hand. They stated that when the prinred word was compared to known
handwriting of Jeffrey MacDOWALD it could not be stated that he did or did nor
execute the printed word "PIG.“

Addirional examinations ware made to ascertain whether those notes
oo the plece of omion skin paper (EXHIBIT "I=-2") located in the notebook
of Colette MacDONALD at the crime scene which menticned "diaper rash,"
"Desr AbbY" and “Anne Landers," with the known standards of handwriting
of Colette MacDOFALD and Jeffrey MacDOWALD revealed that the writing could
have been executéd by Colette MacDONALD snd there were no indications that
it was executed by Jeffrey MacDONALD (EXHIBITS "J=2," "R-2')

Other Laboratery Exeminations

Investigation at the crime scene revealed that the footrest on the
footboard of the bed in the east (master) bedroom was broken and being
supported by the footrest which was placed on its side to perform the
supporting function. It was noted that the wooden murder weapon found
outside the residence was almost the exact messurements of the footrest
snd therefore it was & logical assumption that the wooden weapon may
have had a utilitarian use In the bedroom to brace the broken footboard
of the bed. Resulting laboratory examination (EXHIBIT "T-1") failed
to substantiate that the piece of footboard ever rested on the wooden
WERPET .

Mr Maynard J. PRO, Forensic Staff Chemist, Wational Office Laboratory,
Internal Revenue Service, submitted a laboratory report to the effect that
& peutron activation analysis for the presence of characterizing trace
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elements revealed that the pleces of rubber gloves found at the erime scene
when coppared to rubber surgical gloves found stored in the kitchen area

of the MacDOWALD residence had compositional similarities consistent with
products of the same manufacturer. (EXMIBIT "L-2")

The Federal Bureau of Investigation furnished an additional laboratory
report (EXHIBIT "H-2") which detalled an examination of the clothing worn
by the decendents and the pajama top worn by Jeffrey MacDONALD. It also
covered an examingtion of the three Instruments, two paring knives and the
ice pick, used in the murders. The report is eignificant in that it pointed
out the oumber of holes and ¢cut marks in each garment and that when test
cut marks were made on the clothing of Colette, Fimberly, and Kristen MacDONALD,
worn at the time of the murders, it was determined that the "01d Bickory"
brand paring knife (that knife located outside the Utdlicy Eeoom door ef
the residence} could have made the cuts appearing in the pajama top of Colette
MacDONALD; the nightgown of Kinbeply MacDONALD and the pajama top and
undershirt worn by Kristen MacDONALD. The laboratory examiners advisad
that it wag doubtful that sny of the cuts on the garments mentiloned were
made by the paring leife found in the east (master} bedroom identified
as the "Conegwa Farge" kmife.

The report alec contalned examinations made of the pajama top woran
by Jeffrey MacDOWALD and it was determined that the two cuts which appear
on that garment could have been made with the "01d Hickory" brand paring
knife and the exaainers pointed out that none of the cuts possess enough
charateristics to be positively msscciated with a particular cutting
instrument.

It vas further noted in the FBI Laboratory report that a microscopic
exanination of the garmencs revealed thet in the case of the pajama top
worn by Jeffrey MacDOWALD, six holes had the general appearance of being
"entry" holes and five holes had the general appearance of being "exit"
heles.

The report covered the fact that none of the puncture (ice pick)
holes in the clothing of Colette, Jeffrey, and Kristen MacDONALD had "tora"
areas vhich would indicate that the garsents were stationary when the holes
wvere made.

The examiners advised that it was not possible to determine if the
puncture holes in the upper clothing worn by Colette, Jeffrey, and Kristen
MacDONALD were made before or after the garments were blood stained, how-
aver, it was determined that large bloodstsins {(Type & - the same &8 That
of Colette MacDOMALD) were located on the left shoulder and the left sleeve
of the pajama top of Jeffrey MacDOWALD that were on the pajama top before the
parment was vern. (EXHIRIT "NH-2")
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In & Memorandum For Record regarding a review of the FBI Laboratory
Beport as set forth icmedistely above, Criminal Investigator KEARNS
furnishes certain comparisons and observaticons mzde when inferpation from
the report and that gleaned from other known investigative data was
correlated. Significant cbservations cffered in the merorandum are as
follows:

(1) Jeffrev MacDONALD was mot engaged in & moving alrercation
with his alleged gssailants at the time he susteined the ice pick wounds;
that since he claimed he was conscious when attacked, he would have had
to sustain the dce pilck wounds after being rendered unconsedous. Sinece
he gdmite that he was lying face down when he woke from unconsclousness
he would have had to roll omto his stomach in an involuntary wmotion. This
latter ocbservation {5 occasioned by the fact that he claimed when he woke
from unconsciousness, the pajams top was wrapped around his wrists and
lay between his chest and the floor. Tf the attackers stabbed through
the fabric while he lay on the floor, then there should have been some
evidence of such activity discerpable upon examination of that floor area
during the erime scene search and no such evidence was present. If the
alleged assailants stabbed through the fabric with the ice pick when it
was on his person, then resulting wounds should have been in evidence -
oo such evidence of multiple stab wounds from the ice pick was developed.

{2) TFrom blood evidence on the floor of the bedroom of Kristen
MacDORALD and lack of her blood in related areas, it is presumed that Kristen
HMacDORALD suffered all of her wounds while in bed. Further, it should be
noted that ne iece pilck puncture marke were located on the pajamas top of
Eristen MacDONALD and therefore it follows that her cleothing had to be
disarranged at the time she sustained the wounds from the ice pick in
order that the ire pick pass through only the undershirr she wore. HMost
of the wounds she susiained from the lce pick were merely "prick" marks
and not deep penetrating wounds and it is supgested that she was first
struck with the paring knife and then with the ice pick,

(3) The psjama top of Colette MacDONALD bore puncture defects
consigtent in number with the ice pick wounds she sustained. She sustained
21 pumoture (ips pick type) wounds snd the paiams top bhore avideacs of 30
corresponding holes (some of which the FRI technicisns reported could
have been caused by a siogle thrust of the ice pick passing through several
layers of the garment). <Colette MacDOWALD's wounds from the ice pick dif~
fered from those of her daughter, Kristen, in that hers wers deep penetrating
wounds a8 opposed to the somewhat superficial wounds sustained by
Eristen MacDONALD.
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(4) Fimberly MacDONALD did not sustain any wounds from the
ice pick and her clothing bore no circular defects indicating penetration
by the ice pick.

(5) If Jeffrey MacDONALD'e gtatements in his interview with
CID om & Apr 70 are accurate regarding the number of wounds he sustained,
then af the total of 48 eircular defects and 2 cut marks located on his
pajama top only 17 or 34% resulted in a similar wound to his body. IE
comments he made on the Dieck CAVETIT television show in Dec 70 are the most
accurate, wherein he claimed to have sustained 22 wounds, then the per-
centage of wounds to clothing defects rires to only 44%. Again, if the
attending physician first treating Jeffrey MacDONALD on the morning of
17 Feb 70 furnished the best description of his wounds then the per-
centage drops to 143, A significant variance emerges when cooputing the
clothing defects to wounds in the MacDONALD female victims and with those
get forth above for Jeffrey MacDONALD (ranging from 14X to 44X); Colecte
MacDORALD = 79%; Kimberly MacDONALD .- 1003+ and Kristen MacDONALD -
68% for the pajama top and 60% im the undershirt.

(6) Jeffrey MacDONALD's pajama top bore large bloodstains
before it was torn, ctherefore he wust have had some contect with the
bloodstained or bleeding body of his wife before his pajama tep was torm.
(EXHIRIT “o-2")

Heighborhood, "Hippie" and FEI Investigation

During the perisd 17 Feb 70 through the date of this reper:, inves-
tigation covered interviews and activities which took place im the MacDONALD
neighborhood, among the group of individuals loosely referred to as "hippies"
and also investigative activity in severzl areas which was conducted by the
FBI.

(1} HKeighborhood Iovestigation:

CPT (then 1LT) Ronald H. BARRISON, a former acquaintance
of Jeffrey and Colette HacDOMALD at Ft Bregg furnished a written state-
ment regarding his knowledge of the MacDONALDs. He classified them as
excellent parents with an cutstanding marriage snd he knew of no marital
diffipultiee or digcord. He further sdviped that he knew of no personis)
holding animogity towards the MacDOHALDs and he did not know the identity
of the perpetrator(s). According te HARRISON he was not romantically
involved with Colecte MacDORALD. HARRISON scated that he was 2 frequent
visitor to the HacDONALD residence during the approximate perioed Sep-Uct 6%
until the day of the murders and that he last visgicted the MacDUNALD
residence for dinner om the evening of 14 February 19%70. HARRISON was

64 064

!!!l ilﬂ- - 1‘

L3




L Tl=ClOlil=Collis

SUBSTANTIATION (Continued)

shown photegraphe of the murder weapsn{s) but crated he conld not
identify the weapons as being items from the MacDONALD residence.
Regarding the ice pick, HARRISON recalled that on Thanksgiving 1969

he was present in the MacDONALD residence when a need for an ice pick
came up; that he was in the kitchen attempting to break up ice with his
hand when Jeffrey MacDONALD entered the kitchen, asked "where's the

ice pick" and them exited the kitchen door to apparently look for am ice
pick in household items kept in the family's storage shed behind the
residence. HARRISON said that Jeffrey MacDONALD returned shortly
thereafter, without an ice pick and eventually snother implement was used
to break the ice. This is the only occurrence he can recall concerniog
an ice pick in the MacDONALD residence.

HARRISON ceontinued that he visited Jeffrey MaeDONALD in the
hespital en the morning of 17 Feb 70 and cbserved that he had several
bumps on his forehead and back of his head, numercus "pin prick" wounds
on hig chest, arms, and abdomen, = pumeture wound en hie abdomen and
z chest drainage tube was evident in his chest area. Jeffrev MacDONALD
described his atcackers to HARRISON as a female Caucasian with blonde
hair, floppy hat and wearing boots: that the girl was carrying & candle.
Be stated there were four attackers and deseribed the remaining three as
a8 male Negro and two male Ceucasians. HARRISON also said thar Jeffrey
MacDORALD referred to the alleged intruders as "hippies;" that the only
requests ha made of HARRISON was that HARRISON contact an indiwvidual
from Special Ferces to aid him in seeking revenge against the murderers.
He also asked HARRISCON to get his horn riemed glasses from the residence
and bring them to the hospital.

Regarding the "Cold Duck" champagne that was located in Jeffrey
MacDOHALD's room of the hespital, HARRIGEOM recallsd that about the day
before Jeffrey MacDONALD was released from the hospital (25 Feb 70)
he saked HARRISON to purchase a bottle of charmpagne for him. HARRISON
cbliged and delivered the champagne and other liquor to Jeffrev MacDONALD's
room and later cbserved that Jeffrey MacDOWALD and family visitors were
consuming or had consumed the champagne. He observed that the bottle
wat discarded in the waste basketr of the hoepital room empty or partially
go and that when it was found later by hospital personpel there was "s
big thing made about it." HARRISON sdvised that while he was & visitor to
the residence he never observed a pair of rubber surgical gloves in use
in the house. (EMHIBIT "P-2")

Mrs Elizabeth A. KRYSTIA, a former classmate of Colette MacDONALD's
At colléege exteénsion courses of North Carclims State Undversity, held
at Ft Bragg, furnished a written statement. KRYSTIA stated that she was
in the same Child Psychelegy class as Colette MacDOWALD and on the evening
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of 16 Feb 70 at sbout 1810-1815, Colette MacDORALD picked her up at her
residence on Ft Bragg and they drove to their evening class. Both

women, according to KRYSTIA, were pregnant and usually discussed children
enroute the class. KEYSTIA recells that Colette MacDOWALD maintained that
her pregnancy was the result of her forgetting to take her birth control
pill and she did not indicate if she was depressed sbout being pregnant.

ERYSTIA also said that during the class on the evening of 16 Feb 70
Colerte MacDONALD related in & classroom discussion that her youngest
child was becoming & problem because she wanted teo sleep in the bedroom
of Colerte and Jeffrey MacDONWALD; that Culette MacDOWALD did not mention
what the family solution to the problem was but that the professor indicated
that the child should be shown affection and then made to return te her own
room. KRYSTI4A concluded by saying that after the class, she accompanied
Colette MacDONALD to e grocery store on Ft Bragg where Colette MacDONALD
bought some groceries and then she was taken home erriving about 2145
and Colatte MacDOMALD drove avay towards her own residence. FRYSTIA did
not know Jeffrey MacDOHALD, (EXHIBIT ¥g-2%)

¥Mzs Bebecca J. CDHEN, another former classmste of Colette MacDONALD's,
in a written statement recalled Colette MacDONALD's classroom discussien
on the evening of 16 Feb 70 wherein a preblem regarding the sleeping
habits of the youmgest MacDOWALD child was presented. COHEN further
recalled that in the discussion Colette MacDOWALD maintasined that when
the youngest child got in bed with her parents she crowded Colette MacDORALD
out of the bed and this caused the MacDONALD mother to sleep on the eouch;
COHEY said that according to Colette MaeDOWALD, Jeffrey MacDONALD made the
decision that the youngest child would remain in the bed of the parents
and Colette MacDOKALD would sleep om the couch. COHEW stated that
the concensus of opinicn of the class was theat the child should be made to
return to her own bed and when this was brought cut in the discussion COHENW
observed Colette MacDONALD smiling and nodding her head In agreement apparently
bappy with the decisiem. (EXHIBIT "R-2")

Criminal Iovestigator Emanuel J. BAROWE, submitted an Investigator's
Scatement covering the interview of Mrs Tran Hap BROWN, former Vietnamese
Langusge Instructor at the Army Education Center, Ft Bragg. BROWN stated
that from 27 Oet 69, to 18 Deec 69, she taught such a language clase which
Celette MacDONALD attended; thet Colette MacDOMALD only attended the class
on two or three nights end BROWN had little informarien regarding her or
her sctivities. (EXHIBIT "5=-2")

Criminal Tnvestigator Gary E. GEORGE, executed an Investigator's
Statement incorporating his interview of Mrs Margaret O. ROSE, & former
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classmate of Colette MacDONALD in the Vietpamese Language Course. ROSE

said that Colette MacDOWALD waa the only other female ip the class,

attended only the first session om 27 Cct 69 and never returned. ROSE
furnished ne other information other than a description of Colette MacDOWALD.
(EXHIBIT "T-2")

Criminal Investigator Richard F. AVILA, in an Investigator’s Statement
gets forth his interview of the MacDOWALD's teenage neighbor and former
babysitter Mise Juvewile .. was interviewed in the presence
of Special Agent (M){LY . Federal Bureau of Invesitgation and her
mother Mry Violet M. KALIN. During the interview, uven:i(& stated sub-
"stantially as follows:

She baby sat for the MacDONALDS about 10 to 15 times and
dering chese pericds never observed any arguments between the adult HacDOWALDs
or pistrearment of the MacDOWALD children. When shown the paring knife found
on the floor of the east (master) bedroom (“Geneva Forge' brand knife, which
had a bent blade) she "very readily".identified the knife by esying that
ghe had eeen it cr one exactly like if in the MacDONALD residence several
times in kitchen drawer with other utensils and also on top of the kitchen
cabinet gink area. She caid shs recognized the knife becauce of the bent
blade, 5he could make no other identifications of the murder weapons.
She said that although she never saw an ice pick in the MacDONALD residence
she also mever observed an iee crusher, hand or electrie. (EXMIBIT "U-2")

Criminal Investigatoer John W. REYNOLDS, furnished an Investigator's
Statement regarding his interviews with fuvew.Z¢ and her mother.

REYWOLDS furnished substantially the following information regarding
hig interview of Jhwewifst

She said that she usually was the babysitter for the MacDONALDs
on evenings when Colette MacDOWALD attended evening classes, and Jeffrey
MacDONALD was not at home. BShe recalled that he had been working ae
civilien hospitals on certain eveninge and for & few weeks prior te the
murders she baby sat on Monday and Wednesday evening of each week. GShe
eould not recall babysitting for the MacDONALDs for any other resson than Colecte
MacDONALD's school nights. 5She said the youngest child in particular, wet
the bed and it was Tyvenile job while babysitting to change the bedding
when this happened. She never witnessed the MacDONALDs in en argument but
occasionally would hear them speak in &n irritable tone.

Regarding the events of the evening of 16-17 Feb 70, JTuvealils explained
that she went to bed about 2300, 16 Feb 70; that her bedroom was immedately
above the MacDONALD's living room and before falling inte & deep sleep
she heard Jeffrey MacDONALD's voice in a conversational tone and she thought
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he was in conversation with some man and could enly deseribe it as & man's
voice and not Colette MacDONALD's wvoice., When questioned regarding her
testimony at the Article 32 hearing of Jeffrey MacDOWALD wherein she tes-
tified that the nolses she heard coming from the MacDONALD living rocom
concerned sobbing or laughing she said that was what the conversation

was she had just related but it made mo special impression oo her and
didn't arouse her fear or curiesity. She heard nothing further until

she was awakened by the sounds of the assembling military police.

SJUvenile . was showm photographs of the murder weapons and stated

ehe could not identify them as being articles from the HacDOWALD residence.
She was gpecifically quired about her statement that the bent paring
knife ("Geneva Forge" brand) was & knife from the MacDONALD kitchen and
she elarified this ptatement by sayving that she told previous intarviewers
that the bent knife could have come from the MacDONALD kitchen. She
stated that she occasionally used a white hair brush located in the
MacDONALD residence. The only "strange™ incident in the MacDONALD resi=-
dence she could recall was the fact that usually one of the MacDONALD
adults would come to her door and inquire about her babysitting, butr

that about Dec 6% she would be called on the telephone whenever she

was wanted to babysit.

REYNOLDE ser forth information regarding his interview of Mre FALIN
aod her remarks are summarized as follows:

She initielly pointed out that she would not give hair samples
or har fingerprints nor would she allow her daughter JWvewrk to comply
with such a request, She allgwed that this reasoning was based on the F
fact that she felt her treatment by CID and certain JAG parsonnel regar=
ding the MacDONALD murders hsd been harsh and wnprofessienmal: that Juvea:/e
had been badgered into identifving the bent paring knife as coming from
the MacDONALD kitchen. She alse did not appreciate the fact that
authorities atrempted to held the KALIN family at Fort Bragg from an overseas
assignment because they were considered witnesses.

Mrs EALIN continued that when the MacDONALDs first moved to
Ft Brage in Sepcember E0 they werse fairly close medghbors but that in
Dec 69 this relstionship was not as close although her cldest dsughter
Vickie and the younger daughter Tuvedile continued to enjoy s good relation=
ship with the HacDOWALDs. She ssid that Jeffrey MacDONALD seemed "quite
fond" of Vickie FALIN and gave her driving lessons during the Christmas
pchool vacation period in Dec 6%. 5She sald she did not notice sny resentment
on the part of Colette MacDOMALD regarding his interest in the RALTH girl.

Mrs FALTH described the MacDOWALDs as a very nice couple but for
some unexplainable reason she thought that for a peried of a few monthe

i 068
&8
B s Ll




SUBSTANTIATION {Continued)

before the purders Jeffrsy MacDONWALD sppeared as if he was unhapplly
married, Ghe recalled that just before Christmas of 6% Colette HacDOMALD,
while in conversation with her, asked if she had heard her screaming

at Jeffrey MacDONALD and when Mrs FALIN indicated she had not, Colette
MacDONALD explained that Jeffrey MacDONALD had bought an expensive color
IV set and Colette HacDONALD said, "I just blew up.”

Mrs FALIN explained her activities on the night of 16-17 Teb 70
by saying thet she went to bed about 2200 or 2300, 1& Feb 70: that some-
time afterwards she woke up to the sowmd of Colette MacDONALD's veice
raised in anger and it seemed the veoice was in an angry rhetorical ques-
ticn. 5She could not hear the words, merely the volce tones, a5 if Colette
MacDOWALD was saying, "What in the hell do you thing you're doing?", or "Do
¥ou think I am going to stand here aod take this?" She ezmphasized that
she could mot hear cthe words and that the two foregoing sentences were
nerely examples of how the tone patterns sounded to her. B5She heard Colette
HacDOHALD shout or seream that one sentence or phrase, heard no other
sommd, and fell back to sleep, She did not wake again until the arrival
of military police at the MacDONALD residence.

She knew of ne "hippie" type visitors in the area but did recall
that two enlisted men, & Csucasian named YUNKUS and a Negro named PRICE,
persens she met at & Tt Bragg language course in German, were the only ones
that fitted the descripticn given by Jeffrey MacDONALD and that Colette
MacDONALD could have also met them at the language classes.

Mrzs EALIN then related an incident wherein she was in the MacDONALD
residence watching the children for & short time while she relieved her
daughter. During this incident she had a "vision" of Jeffrey MacDONALD
standing before her, and he was bleediog and heolding scme type of knife. She
could furmnish no explanaticn for this "vision" and steted she never made
it kacwn before because she feared ridicule. (EXHIBIT "9v-2")

Migs Vicki M. KALIN executed a written statement to the effect she first
met the MacDONALDe while she was home frem Auburn University em school
vacation in Dec 69. 5She said she also wes a babysitter for the MacDONALDs
but she could not identify any of the murder weapons ae items from the
MasDOHALD residence. She was of the opinion that the MacDONALDE were
happily married and she lmew of nothing to the contrary in their sssociatioms
or activities. According to Vicki RALIN, Jeffrey MacDONALD gave her driving
lessons in Dec 69 and she has been alonme with him but has not engaged in
any intimacies with Jeffrey MacDONALD at any time with the possible ex-
ception of & “New Year's Eve" kiss on 31 Dec 69 and this took place in
view of his relatives.  (1)(€) TwvAde FRivacy
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(1) INvAde Fhivaes

" (EXEIBIT
II“-Z lf]

Seaman Donald L. KALIN, dependent son of CW3 and Mrs RALIN, offered
a written statement detailing his knowledge of the MacDONALDs and what
he could recall of the evening of 1617 Feb 70. He could only recall
waking sbout 0500 17 Feb 70 when the military police arrived at the house.
He was of the opinicn the MacDONALDs were always friendly and he did reeall
that his mother mentioned that she had a dream that night and Jeffrey and
Colette MacDONALD were having an argument. BHe sald his mother thought
she heard Cclette screax or yell and said she felt that the vell started
the dream or was part of the dream, (EXHIBIT "¥-2")

CW3 Donald L. RALIMN, neighbor of the MacDONALDs, advised in a written
statement that he knew of no arguing or other family problems the MacDONALDs
may have had. He related he heard nothing vnususl aftar he went o bed at
about 2200 or 2300, on the evening of 16 Feb 70 until the arrival of mili-
tary police at the house at about 0300 or 0330 the morning of 17 Feb 70,
According to KALIW, Criminal Investigator IVORY, escorted him through
the crime scene at about 0500-0530, 17 Feb 70 so that RALIN could make
identificaticns of the bodies, which KALIN did accomplish. (EXHIBIT
“I""z“)

Criminal Investigator RETHOLDS, also subomitted a written statement
covering his interview of another neighbor of the MacDOWALD family, Mrs
Janice A. PENDLYSHOK. PENDLYSHOK adviged substantislly as follows:

At the time of the murders she lived in an apartment about
50 feet to the northeast of the east (master) bedroom of the MacDONALD
residence. 5She was alone in her bedroom asleap, having retired for the
night abour 2200, 16 Feb 70, when, at an unknown time, she woke because
of the barking of her dog who was in the house with her. She heard the sounds
of children (more than one) crying and a woman screaming. She did not
investigate further and elther the nolses stopped or she fell back o
sleep before they stopped. She next wolke st an unknown time when she
heard the military police in the area of the house. She only knew the
MacDONALDs cesually but did have & conversation with Colette MacDONALD
in January 70 wherein Colette MacDONALD stated she felt so safe at Ft
Bragg that she never locked her door, FPENDYLSHOK advised she had a
problem with a prowler =t her residence in Decenbez 65 and raported
the incident to the military police, (EXHIBIT "2Z-2")
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Mrs Rogslie E. EDWARDS, former neighbor of the MacDONALD family
was intervieved and in an Investigator's Statement executed by Crim-
inal Investigator REYNOLDS, provided background informetion on the
MacDORALDs and other information regarding the murders of 16-17 Feb 70.
Her comments were substantially as follows:

She hed been 2 neighbor of the MarDONALD family since about
Sep 69 and described her conversations with Celette MacDO¥ALD on various
subjects, She knew that Coletre MacDOWALD never locked the Utility Room
door and had even entered that room to use the clothes dryer while Colette
MacDORALD was asleep in the east (master) bedroom. She knew of no marital
problems the MacDONALDs may have had and explained that from her conver=
sations with Colette MacDONLAD, she was unconcerned sabout being pregnant.
Mrs EDWARDS advised that about 1%00, 16 Feb 70, Kristen MacDONALD visited
the EDWARDS' residence for a short time and this was a normal activity
for Kristen. She could furnieh no information regarding the "benc"
pating knife in the MacDOWALD residence and she never saw the HacDOWALDs
arguing, She stated that during a previous interview with CID she did
say that Jeffrey MacDOWALD said his wife was displeased with him
getting her pregnant again but she felt this was only a man's expres-
sion and not & real feeling: that she knew Colette MacDONALD was displeased
with Jeffrey MacDOWALD's purchase of the cplor TV set but this was because
she felt it wouldn't fit in with her plans for their living room area
when they had their own home after leaving the Army. (EXEIBIT "A=3")

Criminal Investigator Frank M. TOLEDO, executed & wrirren starement
regarding his interview of another former neighbor of the MacDONALDs,
CPT John W. CHEETER. CHESTER advised that he and hies family returned
from a trip to their residence at 306 Castle Dr, between 0300-0345,

17 Feb 70. CHESTER recalled that he was busy unloading a trailor he

had hitehed to the rear ef his sar during the perisd 0300-0345 and

he observed nothing in the ares fo include pedestrian or vehicular
traffic and further, he observed that it was very quiet in the neighbeor-
hood. (EXHIBIT "E=3")

Mr Leon 0. WIGGINS, former military policemen assigned te Fr Bragg, in
& written statement sald that on the morning of 17 Feb 70 he was detailed,
as a Provost Marshal Imvestigater, to aesist in interviews of residents
in the MacDONALD neighborhoed. He related that he interviewed Mrs Jan
SNIDER, 30B Castle Dr, and she advised that sometime during the early
morning hourg of 17 Feb 70 she hesrd & car "running back and forth®™ in
the neighborhood but she did not leave her bed to investigate., She also
told WIGGINS that the vehicle could have been & jeep but she was not
that fanilisr with sutomobiles to make the distinctioms. (EXHIBIT "C-3")
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SUBSTANTIATION (Continued)

CPT Edwin . CASPER, former neighber of the MasNONALDs at Fr Bragg,
furnished 2 writcen statement to the effect that after going to bed about
2300, 16 Feb 70, he heard voices and noises as if people were splashing
water oo the ground as they ran pearby his residence. He did not inves=
tigate the noises or furnish &n accurate time of the incidenc. (EXHIBIT
IIB‘_3H}

Mrs Winnie A. CASPER, alse furmished a written statement which in
effect i{s similar to that of her husband, CPT CASFER. She placed the
time as about 0230, 17 Feb 70 when she heard the voices which she iden=
tified as "laughing and giggling" and scuffling and running cutside
her residence. She located the time because her daughter "wakes up
berween 0100 and 0400." (EXHIBIT “E-2")

Mrs Joan T. KANE, wife of the former Commanding Officer of Jeffrey
MacDORALD, executed & written statement wherein she discussed certain
details of a telaphone call she received st her residence at sbout
0320=0330, 17 Feb TD. She said the caller was & male bur she could not
identify his voice or recall his conversation due to her sleepy state.
(EXHIBIT "F=3")

Criminal Investigater Themss P. TRMPLE furnished an Investigator's
Statement regarding his interview of Mrs KANE. TEMPLE reports that
according to Mre FANE she only mer Jeffrey MacDONALD on one or two
occasions and in her opinion his lawvers used legal trickery and de-
ception in defending him. (EXHIBIT "G-3")

Mr Russell E. TRANFLIN, school bus driver at Ft Bragg, iz a
written statement advised he operated & school bus that transported
Fimberly MacDORALD co her schoel. He recalled cthat sbout two weeks
prior to her death vhen departing the bus she said "I wished you were my
daddy." FRANFLIN said that he told her something to the effect that she
shouldn't say that, that she had a good daddy and Risberly replied, "My
daddy is a mean daddy." This was the only such remark he heard Kimberly
MacDONALD utter regarding her father. He also related that he had heard
ungupported rumors regarding Coletts MacDONALD's marital infideliry
and stated he didn't know the source of the rumors. (EXEIBIT "HE-3")

CPT Bichard C. THOESEN, military acquaintance of Jeffrey MeeDOMALD,
furnished a statement regsrding his sesociation with the MacDONALDs.
According to Richard THOESEN, he considered the couple to be happily
married and he is of the opiniom that Jeffrey MacDOWALD did mot kill his
wife and daughters. THOESEN said that he learned from Jeffrey MacDONALD
in early Feb 70 that he planped on being the Ft Bragg boxing tesam physician
end that this would entail & trip to Russia for boxing matches. (EXHIBIT
I'II-3 II}
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SUBSTANTIATION (Continued)

CPT Mary J. THOESEYW, wife of Richard TROESEN, also furnished a
written statemenc regarding her assoclation with the HacDONALDs. She
identified the MacDOWALDs es a very happy and devoted family. She alseo
did not recall seeing an ice pick or paring knife with a bent blade in
the MacDONALD residence on her visits. Hary THOESEN said she did see
an ice crushing machine in the MacDONALD residence. (EXHIBIT “J-3")

Investigative Notes prepared by Criminal Invesrigator Vermen SFESSERT,
are set forth in an Investigator's Statement of EEARNS and cover an inter-
view with Richard THOESEN on 19 Feb 70. SPESSERT's notes reflect that
Bichard THOESEN was at & post gynmasiwe with Jeffrey MacDONALD on the
afternoom of 16 Feb 70 and that Jeffrey MazDONALD departed the gym for his
residence at mbout 1B00. THOESEN identified other friends of Jeffrey
HMacDONALD as HARRIEON, CPT Charles PROBST, CPT Roberr EUTNER and a
CPFT Frank MOORE. The notes reflect that Richard THOESEN said that

(LY ZwvAde Peiviaes ) and that
in Dec 69 Jeffrey MacDOWALD (who was TDY in Puerte Rice)} left for NY State
bhelp his brother in some way. (EXHIBIT "K=-3")

CPT Robert W. BUTNER, acquaintance of Jeffrey MacDONALD, detailed his
assoclation with the MacDOWALD's in a written statement. He described the
MacDONALD's ag happily married and recalled that Jeffrey MacDONALD told him
of the attack which took place on the morning of 17 Feb 70. R. BUTHER related
that he was sware that HARRISON had made verbal sexusl svertures o Mrs
BUTHER ou ooe occesion but he does oot know if HARRISON made such inferences
or approaches to Colette MacDONALD. He related that he had been a visitor
to the MacDONALD heme, ineluding Thanksgiving Day 1969, but he never cobserved
ﬂi,iﬁ§ pick or paring knife with a bent blade in the residence. (EXHIBIT

3

Mrs Mary O, BUTHNER, former friend of Colatts MacDONALD, in a written
statexent advised that she considered Jeffrey and Colette MacDONALD teo be
a very close couple. She also stated that she had not seen an ice pick
oT a paring knife with a beat Ylade in the MacDONALD residence although
they could have hed such items. She stared that HARRISON did say that
he would like to go to bed with her but that this took place in Apr or May 70
and ghe had no knowledge that HARRISON ever spproached Colette MacDONALD
in a similar manmer. (EXHIBIT "M-3")

€PT James W. WILLIAMS, military sssociate of Jeffrey MacDOWHALD, in a
written statement furnished information regarding CPL David E. BADGER, a
Ft Bragg soldier who allegedly was disgruntled because he didn't receive
Jeffrey HacDOWALD's sssistance in obtaining a discharge from the service.
BADGER wvas described as dangerous and it was intimeted that he could
possibly have been involved in the murders. (EXHIBIT "N-3")
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SUBSTANTIATION (Continued)

Special Agent faych Jr, Federal Bureau of Iauest:gatinh,
Fayetteville, NC, furnished his report covering that apency's investiga-
tien into the MacDONALD murders.

The synopsis of the report ig quoeted verbatiz below:

"Oo 2/17/70, wife and twe daughters of Capt JEFFREY ROBERT
MAC DONALD dizcovered dead at MAC DONALD residence, Fort Bragg,

N.C., from beatings and stab wounds. Capt MAC DOWALD, suffering
frou superficial weunds and one punctured lung, advised crime com-
mitted by four "hippies" vhom ha described as twe white males,

one Negro male and one white female, Extensive investipation

by FEI and military authorities has failed to develop any information
or evidence to support information furnished by Capr MAC DONALD.
Additional investigation by military suthorities awaiting receipt
of repert of completed examimatisns by CID Laberatery, Fort Gordeam, GA."

The report covered in detail the initial report of the incident:
interviews with indtial military police at the scene; physical condition
of Jeffrey MacDONALD ypon his arrival at the hospital; the {mvestigaticn
cendueted at che MacDONALD residence; interviews with Jeffrey MacDONALD
and his neighbors and acquaintances; professional activities of Jeffrey
MacDONALD; activities of Colette MacDONALD; examination of MacDOXALD's
duty desk and the lavestigation to develop possible suspects. (EXBIBIT
"n_z"}

Certain information regarding the investigative activity expended
in identifying those suspects generally described as "hippies" also
appears in the FBI report (EXHIBIT “0-3") referred to above.

In addition, a listing of "hippie" groups was maintained and the
major groups identified during the investigation are reported as follows:

Helena STOECKLEY
New Tork Four
Neil EBRASWELL

i e)
Donne CARNEY

"HELEMA STUECKLEY™

Mizs Helens Worlie STOECKLEY, Aka: Margile Worlie RATNOR, was first
mentioned In this investigsticn &s 3 suspect during che conduet of the
Article 32 Bearing convened at Fr Bragg for Iinvestigation of the charges
that Jeffrey MacDORALD murdered his wife and children. During the hearing,
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SUBSTANTIATION (Continued)

Mr William E. POSEY, a resident of Fayetteville, NC, tescified
that he observed his nexc deoor neighbor STUOECKLEY return to her residence
in Fayetteville at about 0345 to 0430, L7 Feb 70. She exited a car
occupled by at least two males and POSEY described her as a "hippie”
type vho frequently wore attire similar to Jeffrey HacDOWALD's descrip=
tion of the female assailant., He said that STOECKLEY claimed she was
“stoned"” and had ne alibi for her whereabouts on the night of the rurders,
(EXHIBIT "P-3")

Detective =t G o Fayetteville Pelice Department, furnished
& written statement detailing his association with STOECKLEY. According
to 1L , STOECKLEY was first interviewed by hiz on the evening of
17 Feb 70 and she did not indicate involvement in the murders at that
time, nor did she indicate that she could not recall her activities oo
the evening of 16<17 Feb 70, [ "7 advised that during the investigatiom
STOECKLEY was also interviewed by the FBI and CID and nothing concrete was
established regarding her involvement. “7C  also said that he has kaown
STOECELEY for abour three years L

_ . “Ti. advised that she identified a Bruce

FOWLER as the owner of the car she elaims she was in when seen by POSEY
and further, that the last person she remembers seeing on the evening in
question vas a Greg MITCHELL. According to 7& | she also identified
a Negro acquaintance of hers known only as "EDDIE," &s a person she knew
to wear & field jacket on cccagion (thus fitting the description furnished
by Jefirtey MacDOWALD regarding his alleged Negro assailanc). STOECKLEY
also told 7L  that at the time of the murders she was sharing an apart-
ment with two girls gshe identifisd as Fathy SMITH and Diane EEDDEN. He
further identified other acquaintances of STOECELEY and/er her friends.
. 7% also said that STOECKLIY is a drug user and drug pusher; that it
is his coovictien that she iz "involved in the MacDOMALD case (or at least
she thinke she is) or that she is doing this just to get all the actentiom
that she possibly can." (EXHIBIT "Q=3")

KEARSNS in another statement sets forth his interview of Mr Par REESE,
reperter for the Favetteville Observer, Fayetteville's afterncon daily
newspaper, REESE advised that he has been active in various drug abuse
tehabilitation prograne in the Fayetteville — Ft Bragg ares for a nuzber
of years and that during this activity he became scquainted with STOECKLEY
and her various friends. He stated that he had personslly interviewed
her & day er two after the MacDONALD murders snd &2t that time ghe told
REESE she had no connection with the murders but zlso claimed she "had dropped"
Mescaline on that evening. REESE observed that he would classify
ETOECKLEY as = complete fabricstor when it came to cledming that she had
no knovledge of her activities oo the evening of the murders because
of her use of Mescaline and he based this on several facts; that the
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SUBSTANTIATION (Continued)

"hippie" groups in Fayetteville were well aware of Jeffrey MacDONAID's
allegations that a "hippie" tock part in the murders and these groups
would have readily identified the murderers if they were their PeETS
Just to relieve themselves of continued police inquiries; that Mes~
caline was not in use in the Fayetteville area because what was teally
being used was 2 mixture of arphetacines and strychnine and the users
were calling this Mescaline., He saild that had STOECKLEY used this

she would have experienced only & possible "absent period” of abour 1
to 1 1/2 hours and even during this period she would have had some
imowledge of her sctivities. REESE also said that in his opinion
STOECFLEY had just decided to get herself involved im the investigacion
and enjoys the sttention she gets from such involvement, (EXHIBIT
11_3"}

Mrs Betty J. BISHOP, a former neighbor of STDECKLEY's acquaintance,
Greg MITCHELL, furnished a written statement wherein she idenfiried MITCHELL
as a drug user. Fhe recalled that MITCEFLL'e mother velated thet on cne
occasion, sometims in the spring of 1970, while under the influence of
drugs, MITCBELL had exclaimed that he had to kill sll “the ten yesr olds."
She saild she did not know STOECFLEY. (EXBIBIT "S-3")

Mise Rathy A. SMITE, former acquaintance of STOECKLEY, in & written
statement described STOECKLEY a& a drug user and identified STOECKLEY's
boyfriend as Greg MITCHELL. She recalled that MITCHELL and STOECKLEY
returned to the aparment she shared withh STOECFLEY in Favetteville at
about 0400, 17 Feb 70; thar STOECKLEY couldn't have been with Eruce FOWLER
on that evening because he was in the company of Miss SMITH. She further
stated that STOECKLEY voiced apprehension about police interviews con=-
cerning the MacDONALD murders because she didn't have an alihd because
she hed used Mescaline and couldn't rewesber all of her activities. She
remarked that STOECKLEY also said she didn't want to get Greg MITCHELL
involved when she talked with police suthorities. SMITH said she
doezn't believa STOECKLEY was involved ia the murders and she related
other background informatiom regarding STOECKLEY. (EXHIBIT "T-3")

Mrs Dianne M. CAZARES, Nee: HEDDEN, former acquaintance of STOECKLEY,
furnished & written statement regarding her knowledge of STOECKLEY's
activities on the night of 16-17 Feb 70. 5She differed in her rendicion
of the times that Kathy SMITE snd STOECKLEY returned to the apartment in
that she claimed that SMITH returned at sbhout 0530, 17 Feb 70 and she 4id
oot see STOECKLEY until later that same day. She recalled that she thinks
she saw Greg MITCHELL and STOECKLEY at her place of employment in Fayetteville
&t sbout 2300, 16 Feb 70. 5She saild she knew chat STOECFLEY was interviewed
by the police and newspaper reporters in Feb 70 shortly after the murders
and that STOECKLEY enjoyed this exposure. She identified STOECKLEY as a
heavy drug user and alge said that Greg MITCHELL was using heroin. She
does not think that STOECKLEY was involved in the murders. (EXHIRIT
|1U_3|r] i
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SUBSTANTIATION (Continued)

Pacrolman 70 ., Hashville, TH, Police Department executed

& vwritten statement by .

¢« His period of association began in Feb 71 when STOECKLY was in
that ecity vhile attending college. According to 7% she menrioned
that authorities "wanted" her In comnection with the MacDONALD murders
and he subsequently passed the information received from STOECKLEY to CID.
Be said that STOECKLEY on several occcasions commented on the HacDONALD
murders and she contradicted herself in these discussicms. =72 related
that she mentioned a boy named "GREG" and Bruce FOWLER in connection with
the murders and 7L gaid he was convineed that she knows something
gbour the murders. (EXHIBIT "Wv=3")

Ono 6§ Jum 71, an article appeared om the front page of The Washwille
Tennessean which set forth the experiences of a femnle identified as a
"heroin addiet". The details of the girl'e 1ife so closely parallel
those of STOECKLET that it is believed she is the subject of the arcticle.
The article includes the statement, "She is suspected of murder in a
North Carplina case that she says she imows little about and she had
nothing to do with 1¢." (ENHIBIT "wW-3")

Mr Gregory 8. MIICHELL, former boyfriend of STOECKLEY in & signed,
Bworn statement advised he could not remember being in STOECKLEY's
company oo the evening of 16-17 Feb 70. He said that he discussed che
MarDONALD murders with STOECELEY and that she claimed she was with Kathy
SMITH on the evening in question; that she did not take part in the
murders and did not kaow who was involwved. MITCHELL also said he did
not take part in the murders nor does he koow who committed the murders.
(EHIBIT "Z-3")

Mr Bruece J. FOWLER, former assoclate of STOECKLEY, furnished a
written statement wherein he denies participation in or kmowledge of
the identity of the person{s) responsible for the murders of the Mac=
DONALD family wembers. FOWLER said he couldn't recall his activities
on the evening of 16-17 Feb 70 and though he knew STUECKLEY, he had
ne knowledge of her sctivities on that night. (EXHIBRIT "7-3")

Mrs Janice M. FOWLER, wife of Bruce J. FOWLER, iIn a written state-
wment advised she was io Cincinnaci, OH in Feb 70; that she dees not knmow
STOECFLIEY and has oo knovladge of the identity of the person(s) responsible
for the MacDONALD murders. (EXHIBIT "2-3")

Miss Kathy SMITH and Dereccive ' 7S furnished copies of lerters
allegedly written to them by STOECKLEY. In the "SMITH letters" STOECKLEY
generally denies participation ia the MacDOWALD murders. In the " 7T¢
lacters", she szlso adds that she 4id pnoc ceke part in che HacDOWALD
murders and further inquired whether & polygraph would indicate if she
was in fact at the residence on the night in question. (EXBIEITS "A=4", “B=i",
and "C-4™)
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SUBSTANTIATION (Contcinued)

(bYW} Medieal Lecore

L

Criminal Investigator Raobert A. BRIBENTINE, Jr., administered
polygraph epeminations to STOECKLEY, Mr and Mrs FOWLER, Gregory MITCHELL,
m PGSH. [EXHI.EITS “E'-ﬁ". II.F_iII. IlG_aII- "E—-ﬁ", .-nd “I"‘I"}

In s post polygraph exasminatisn Interview BRISENTINE set forth details
of his interview with POSEY wherein POSEY said he did not observe STOECKLEY
dismount from an automobile on the morning of 17 Feb 70 but only cbserved
her walking frow an autcmebile towards her residence. POSEY told BRISENTINE
that he does not know the make of the automobile that was parked near
STOECKLEY's residence on the morning im question and only described it
as one he observed in "his dreams". POSEY also claimed that he is not
positive that the morning he saw STOECKLEY walk from the automobile was
the same morning as the murders; that he did not form an opinion as

to STOECKLEI's involvement in the homicides until a week after the murders
and it was a&lso at this time that he formed the oploion that the day

{17 Feb 70) he observed her walk from the automobile was the day of the
murders. FPOSEY also told BRISENTIKE that the basis for his opinfon thatr
STOECKLEY was involved in the murders was the manner STOECKLEY talked
gbout the incident, her statement to the esffect that she was under the
influence of drugs the night of the murders and could not account for

her actions, and her manner of dress. (EXHIBIT “I-4")

BRISENTINE also furnished & written statement covering his interview
of STOECKLEY. In the interview, as reported by BRISENTINE, STOECFLEY
vacillated from noo=involvement in the MacDONALD murders to an eye
witness to the murders. (EXMIBIT "J-4")

In laboratory exaninecions MEDLIN and HAAS stated that known finger=
prints of STOECKLEY, Mr end Mrs FOWLER, Gregory MITCHELL, Rathy SMITH
end Mrs CAZARES were compared to those unidentified latent fingerprints
developed at the crime scene and these examinations revealed me matching
impressions. (EXHIBITS "S-1" aad "C=2")

In their report of laboratory examinations CONNORS and GLISSON advised
that comparative examination of STOECKLED's hair with that hair found
in the hands of Colette MacDONALD showed game to be dissimilar in physical
cheracteristics. (ERHIRIT "X-1")

"Hew York Four'

The "New York Four" were introduced as suspects i{n this investigation
during police checks made by representactives of CID with vericus police
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SUBETANTIATION (Coptigued)

agencles in the home area of the MacDONALD farily in Kew York State. In
police report:s membars of the Suffolk County Polirce, Hauppauge, New Yark,
under that agency's file 70-BE&3B, furnished background informarion
regarding Jeffrey MacDONALD and his brother James MacDONALD. The various
reports in the file meke mention that certain asscciates of James Mac~
DONALD fit the physical description of the intruders as idencified by
Jeffrey MacDONALD and these persons were fdentified as:

Kenneth BARNETT, ' ' . NY
{Male/Caucasian}

Annette BURKETT, Nee CULLITY, 7 __'
v s W2, (Famale/Caucasian)

Gary BURNETT, _ _  7C . ¢ WY
{HMale/Caucasian) )

Jogeph LEE. rld . WY
(Male/Cancesian)

The reports reflect that shortly after the murders, BARNETT was
observed in the Bayport, NY area, in "an old" Pontisc or Chevrolet sedan
equipped with Worth Carolina license plates. At the time BARMETT was
accompanied by an unknown Caucasian female described ag having long
blonde halr and wearing a fleppy hat; that a third occupant of the wehicle
vas a male Caucasian who spoke with & southern accent,

VRIS County
Plice D g purtmet I"-FC-vm euwls

John C. HAMPSONM, g L o + NI, was alsoc mentiocned

in the files as T _
and the fact that he frequently wore an Army field jacket and thus alse
fir the deseription of cne of the sssailants as related by Jeffrey

MecDORALD.

The file veflects that on 18 Dec 70, Jeffrey MacDONALD and an
spparent legal representative, fdentified as Judge RODGERS (William
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SUBSTANTIATION (Continued)

RDGERS, Police Justice, Patchogue, NY) presented themselves in the office
of the Chief of Police, Suffelk County. In an interview with the Acting
Chief of Detectives, T , Chey were amdvised cf the extent of
the sssistance rendered to CID by that agency in the conduct of the inves-
tigation and were sllowed to read the police files prepared by that

agency which were furnished CID. (EXHIBIT "E-4")

Criminal Investigator Lyle B. SMITH, in & written statement details
his investigation in conjunction with reprasentatives of the Suffolk
County Police regarding the members of the "New York Tour", plus HAMPSON.
SMITE's investigarion verified in the maim, the activities of the group
for the period 16-17 Feb 70. SMITH also advised that a check of
insurance companies revealed that James MacDOWALD had wmderwritten an
insurance pelicy in the amount of §75,000.00 on the life of Jeffrey
HMacDONALD and that Colette MacDONALD was identified as the prime
beneficiary. No other insurance policies of interest to this investigatica
were revealed. (EHIBIT "L-4™)

ln their laboratery report FA-D-P-C-FP-B2-70-%-10 & R-12 & R-13,
MEDLIN and BANNAH stated that comparison of the unidentified latent prints
developed at the crime scene with the record prints of BARNETT, CULLITY,
EURMETT, LEE and HAMPSON did mor reveal any matching impressions.

(EXEIBIT "'S-1")

"SNEIL BRASWELL"

FBIL Reputr
(b3{57
Deputy Sheriff ¢ , Guilford County Sheriff's Office,

Greensbore, in & written statement advised that on 26 Feb 70, BRASWELL

wes confined to the Guilford County Jail. On that date, according to
TC , he vas approached by BRASWELL who stated “They are locking for

the MacDONALD murderers," snd something to the effect, "I had something
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SUBSTARTIATION (Comtinued)

to do with i¢," or "I d4d {t." (EXHIBIT "M-4")

Iz writrten statements, Patrolmen - T and . 7%
1< , Greensboro Police Department, set forth details of their arrest
and interview of BRASWELL ()¢ (:}

(NEUMANM since married is identified as Laura Jane Riddle
Neumann SMITH)} They advised that during his interview with police on
that date, BRASWFLL maintained he was "with people that d1id inm the
Doctor's wife and family down inm Fort Bragg." (EXHIBITS "N=4" and "0=4")

Hrs laura SMITEH (Nee: NEUMANN) former acquaintance of BRASWELL
furnished & written statement reiterating the information she previously
disciogsed in her interview with the FBI. In sddirion, she maintained that
while discussing his participation in the MacDINALD murders, BRASWELL
identified other participants as Johnm YOUNT, male Negro: Ann White,
female Caucasian; Buddy MacDONALD, male Caucasian. She identified
other BRASWELL acquaintances to include Diane JOYWER and Carol TAYLOR.
According to Laura SMITH, she was with BRASWELL at about 2030 or 2130,

16 Feb 70 and then saw him mext at about 1630, 17 Feb 70 in Greenshors.
She stated in her opinion, BRASWELL is a pathologiecal liar. (EXHIBIT "P=4™)

Mrs Ann R. Johnson WHITE, former girlfriend of BRASWELL,
furnished two written statements describing her association with BRASWELL.
She stated she was acquainted with both BRASWELL and hig wife Shirley
BRASWELL; that she recelled that BRASWELL had a Negro male friend
named John SINCLAIR. She related that ERASWELL never mentlomed the
MacDORALD murders to her mnd she did not believe him te be invelved in
the murders. She described BRASWELL &8 & liar. (EXHIBITS "Q=4" and "R-4")

Migs Nency D. JOYHER, an acguaintance of BRASWELL, in a written
statement denied participarion in the MacDONALD murdsrs and claimed
that all she knew about the murders she cbtained from news medis. She
identified another BRASWELL acquaintance gs Doug WALKER. (EMEIBIT "S-4")

Miss Kancy C. TAYLOR, acquaintance of BRASWELL, inm & written statement
advised she heard BRASWELL infer that he was invelved in the MacDORALD
murders. She also knew from comversatione with che former Jane WEIMANN
that BRASWELL discussed the murders with her. (EREIBIT "T-4™)

5P4 Douglas L. WALFER, former acquaintance of BRASWELL's, in =
written statement described his association with BRASWELL. EHe
idencified BRASWELL as (AW C&Y _ _  _ According to WALKER,
BRASWELL £4d make mention on one occasion that he was involved in a
wurder at Ft Eragg but WALEER did not believe his statements and felt
them to be lies. (EHIBIT "U<4")

In a written statement, Mr Howard H. McDONWALD, detailed his asgoc=
iation with BRASWELL, McDONALD also identified Braswell as a drug abuser
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&nd a pathological liar. McDOWALD started he was not involved in the
MacDONALD murders and he recalled that 4inm Mar 70 BRASWELL did gav that
he (BRASWELL) took part in the murders but he didn't believe BRASWELL.
(EXHIBIT "W=4")

Mrs Shirley P. 5. BRASWELL, furnished a wrirtten statement regarding
her knovledge of certain activities on the part of her former hushand,
Neil BRASWELL. Mrs BRASWELL stated that BRASWELL was the "biggest liar"
ghe ever knew and that he would lile about anyching. She stated she
knew he feigned drug use on occasion but she had no direct knowledge of
drug abuse on his part., 5She learned from "Jane KEUMANN" that BRASWELL
claimed cthat he had & part in the MacDUNALD murders, but she doesn't
belisve this to be true, (EXHIBIT "W-4")

Crimdnal Iovestigator Richard MARON furnished & written statement
detailing his interview of Mr Johm SINCLAIR, Jr. SINCLAIR stated in
effect that he was a friend of BRASWELL's but that he did oot take parc
in the MacDOWALD murders and did not know who the person{s) were that
committed the murders. SINCLAIR told MAHOW that he never hesrd BRASWELL
discuss the HacDONALD morders. (EXHIBIT "X=4')

In another vritten statement, Criminal Investigator MAHON, sers farth
the details of his interview with BRASWELL wherain BRASWELL denied
participating in the MacDONALD murders. BRASWELL stated that he made the
comments to "Jane NEUMANN" because he loved her and was afraid that she
would leave him go he used this story to make her “so scared" that she
vould be afraid to leave him. C(EXHIBIT "Y¥=4")

Payroll records of McFADYEN's Plumbing & Heating Co, 611 W. Lee 5t,
Greensboro, were made available by bookkeeper Jetty C. DANEA and reflect
that BRASWILL was present for work at that firm from O756 ee 1630, 16
Feb 70, and from 0759 to 1555, 17 Feb 70. {(EXHIBIT "Z-4")

In their laberatery reports P-FA-D-C-FP-B2-70-F21 and R22Z, MEDLIN
and HAAS advised that comparison of the fingerprints identified with
Neil BRASWELL, Mrs Shirley BRASWELL, JOYNER, Ann R.J. WHITE, SINCLAIR
and Howard MeDONALD, with the wmidentified prists found st the crime
scene did not reveal any matching inpressioms. (EXHIBITS "I=1" amd "A=2")

M EDICAC Tonformabe
(by(&)
Investigaton [ State Bureau of Investigatiom,

Asheville, furnished a "Rights Waiver" cercificate regarding the polygraph
examinarion thar he administered to BRASWELL., (EXHIRIT "B-5")
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Criminal Investigator KEARMNE furpished a written statement regardinog
the polygraph examinaction administered to BRASWELL. KEARME stated that
according to Investigator CHAMBERS, the State Bureau of Investigationm
for North Carolina does not make written reports on the results of their
polygraph examinaciems. (EXHIBIT "C-5")

BADGER,

As was previously mentioned in the statement of CPT WILLIAMS
(Exhibit "N-3") BADGER was wmentloned as 4 possible suspect because of
A disagreement he had with Jeffrey MacDONALD inm February 70. Criminal
lovestigator REARNS in a written statement (Exhibit "C=5"), points out
that BADGER was apprehended at his unit on the merning of 17 Feb 70,
based on information received from Jeffrey MacDONWALD and CPT WILLIAMS;
that BADGER denied participation in the murders. KEARNS also reports
that in his interview with CID, Jeffrey HacDOWALD did net identify
BADGER as ome of the intruders and stated cthat a phetegrash shown
him of BADGER, which he recognized &8 ome of BADGER, also did not
identify with the alleged intruders. BADGER's fingerprints wers for-
warded to the USACID Laberatory and it was determined that BADGER's
princs did not match those unidentified prizts lecated at tha crime
scene. (EXHIBIT "C=-3")

(n}(ed

In & written stetement, Criminal Investigator KEARNS advised that
L1e) _ saz identifisd as a possible suspect through infeormation

"developed by Special Agent (1)€) ., FBI, on 31 Dec 70. WALTEALL reported

that Mrs Berty J. GARCIA, [ , Teported to

at her home (7)}{{)! wmight possibly be involved in the omurders.

KEARNS stated that subsequent investigation revesled that (7)(£)
end her assoc¢lates were identified with drug sbuse in the Fayerteville-
Tt Bragg avea and that in Feb 71, (1}(£) was & pacient in a mental
institution in North Carolina. (EXHIBIT "D=5")

Criminal Investigator Darrell J. BENNEIT in & written statement secs
forth details of his interview with (M(€} wherein she denies participation
in the MacDOBALD ourderas and lmowledge of the identity of the pereon(z)
responsible for the murders. (EXBIBIT “E-5")

In & written statement prapared for representatives of the USA
Intelligence Commend, PFC Jackie D. WOLVERTON sec forth hie knevledge
of the drug use of [7)(C} He also stated that he hed located some
of her clothing and phetographs which indicated the posaibility that she
and/or her friends may have been involved in the MacDONALD wurders and
he released these items to Mrs GARCIA. WOLVERTON also discussed the fact
that in Dee 69 (7)(¢) attacked and stabbed him with a knife.
(EXHIBIT "F-5") -
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In their repert FA-D-P-C-FP-82-70-R35, MEDLIY and HAMYAM advised
that laboratory comparison of the fingerprints idencified as (1J(C)
with the latent impressions developed at the crizme scene did oor reveal
any matching ridge characteristics. (EXHIBIT "G-2")

"DONNA_CARMEY"

Mrs Donna Marie FIELDEN (Nee: CARNEY) (deceased), formerly of 105
North Anteros Streer, Stockron, CA, is identified in the written statement
of Criminal Investigator BENNEIT as a suspect in the MacDONALD murders as
the result of a telephonme call placed to the Faverrteville Folice Depart-
ment on 2% Apr 71, In his stacement, BENNEIT points out that the Fayette-
ville Police furnished informatien to the effect a man identifying
himself as “John BOYER" called that department and claimed CARNEY was
invelved in the MacDONALD murders.

"BOYER" wes subsequently identified as Larry Alfred WILLIAMS,
{)(e)
(eye)

WILLIAMS in an interview with CID denied making the telephone call
to the Fayetteville Police Depertment but admitted knowing FIELDEX.
(EXHIBIT “G-5")

LT o L= . Detecrive, Stockton Police Department, furnished thae
agerey's reports concerning thelr investigzation into the background and
activities of FIELDEJ. The reports cover her interviews wherein she
denies participation in and knowledge of the MacDOWALD murders. The
report also reflects information to the effect that from New 6% through
the date of her interview, 4 Sep 71, she was residing in California.

It vas poted that on 31 Jan 72, FIELDEN died in & fire ac her
trailer home in Stockton. The death was determimed to be accidental
and the cause of desth being carbon momoxide poisoning

(BY( L) Mediedl rwres (EXHIRIT "B~-5")

"YENGICH snd PRICE"

Io bis Iavestigator's Statemeat (Exhibie V-2), Criminal Investigater
REYONALDS reports his interview of Mrs FKALIM wherein she {dentified the
only persons "she could think of that came close to the description”
(furnished by Jeffray MeeDONAID of hig assailants) were ewo GIs, "YUNEUS
and PRICE" who met the description. Criminal Investigator KEARNS in a
written statement sets forth the identifications of "YUNKUS and PRICE"
ae PFC Domald N. YENGICEH, and PFC Harold L. PRICE, both assigned te HEC,
13eh Peychological Operatioms Group at Fr Bragg and former clasemates of
Mrs FALIN in a German language class. EEARNS related that the inves=
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SUBSTANTIATION (Continued)

tigation didn't develop information linking either to the wmurders and
that YEWGICH and PRICE did not meet the physical descriptions as
furnished by Jeffrey MarDOHALDL. (EXHIBIT "De5")

ARTICLE 32 HEARING

Colonel Warren V. ROCK, Investigating Officer, submitted a4 summary
of the Article 32 BHeaving held at Ft Bragg durimg the period 15 Hay
through 13 October 1970, The hearing was held to determine whether the
charpges of premeditated murder of which Jeffrey MacDORALD was accused
would be referred for trial by general court-martial. The summary
reflects that as a result of his investigatiom, ROCK made the following
findings:

"RECCMMENDATIONS"

In the interest of military juscice and discipline, it 1s recommended
that:

1. All charges and specificerions against CAFTATN JEFFREY R.
HacDONALD be dispissed because the matters set forth 1o a1l charges and
specificarions are not true. There are no lesser charges andfor
specificacions which are appropriate.

2. That appropriate civilian suthorities be requested to inves-
tigate the alibi of RELENA STOKELY (sic), Fayetrteville, North Carclina,
reference her activities and whereabours duriag the sarly morning hours
of 17 February 1970, based on evidence presented during the hearing.”
(EXHIBIT "I=5")

THE FASSAE AND MALLEY ALLEGATIONS; THE SENATOR ERVIN TRQUTRY

LTG Walter T. FERWIN, JR, Deputy Chief of Staff for Personnel, DA,
in B Memorandum For the Chief of Staff, GSA, forwarded replies to
allegations made by Mr Alfred G, RASGAB, step—facher of Colette HacDOWALD
and 1LT Michsel J. MALLEY, military counsel for Jeffrey MacDONALD durting
poreions of the Arricle 32. The allegations made by KASSAB and MALLEY
are similar to those questions posed by Senator Sam J. ERVIN, JR in that
it was alleged that CID and Military Police were negligent in the inves-
tigation of the murders and may have committed perjury while cestifying
&t the Hearing. Additional sllegatione concerned what was termed ae
improper and/or umethicel scts om the part of those military lawyers
sssigned to the Government's case at the Hearing. GCenersl KERWIN's
memorandum secs forth replies to all of the allegations made by KASSAB
and MALLEY snd also ansvers certain questions posed by Senator ERVIN.
Attached to the Memorandum were numercus substantiating decuments and
the follewing have been included with this Exhibit because in the main
they address activities at the crime scene:
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Statement of LTC Joe W, PARSOM, 20 Dec 70

Statement of COL Robert J. KRIWANEK, 18 Dec 7C

Statement of COL Warrem V. ROCK, 5 Jan 71

Statement of CWZ Robert B, SHAW Jr, 15 Dec 70

Statement of CWZ William F, TVORY, 13 Dec 70

Statement of (W2 Willlam F. IVORY, 4 Jan 71

Statement of CW2 William F. IVORY, 2 Feb 71

Statement of CW3 Franz J. GREENER, 15 Dac 70

Statement of CW3 Franz J. GREBNER, 20 Dec 70

Statement of MSG Hilyard 0. MEDUM, 16 Dec 70

Statement of Crim Iopves Bennie J. BAWKINS, 20 Mar 71

Statement of Crim Inves Bennie J. HAWKINS, 21 Dec 70

Statement of SF4 Kenneth C. MICA, 21 Dec 70

Statement of PFC Dennis R. MORRIS, 28 Dec 70

Statement of Mr Richard D. TEVERE, 29 Deec 0

Statemeat of Dr Williae P, NEAL, 27 Feb 71 {EXRIBIT “J~-5")

BG Harold E. PARKER, Assistant Judge Advocate General for Military
Law, DA, iz a Memorandus for the Sscretary of the Ganaral Scaff, DA,
set forth his cooments and opinions rTegarding the conduct of military
lawyers assigned to the Government's case and also furnished details
regarding certain legal procedures which apparently were found in

sufficiency and/or law by RASSAB. (EXHIBIT "K=5")

STATEMENTS OF JEFTRET MACDONALD

Special Agent (qV(¢) , FBI, Fayetteville, furnished
details of his interviews of Jeffrey MacDONALD on 17, 18 and 20 Feb 70.
These intervieows are recorded im the teport prepared by 54 WALTHALL
and are summarized as follows:
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Interview of 17 Feb 70:

He sald he arrived at his residence at about 1700 to
1730, 16 Feb 70, from work after he had plaved basketball with office
acquaintances. Hes ate the supper meal with his wife Colette, and then
she departed for her evening class at the North Carslina State Univer-
Gity Extension, Ft Bragg.

After his wife returned from school they watched television
together and about 2330 she took some medication to help her sleep,
fince she was three to four momths pregmant and retired for the evening.
He gaid before his wife had rerired he pluced their youngest daughter,
Fristea, In the master bedroom because she dida't want to sleep alome.
While getting her a bottle of milk, hie wife, in the meantime, had gotten
in bed and he took Krigten and placed her in the bed with his wife,

He watched television thereafter until about 0100, 17 Feb 70 and
then tead gbout 50 pages from a novel. He then did the supper dishes
for his wife and about 0200 oxr 0Z30 he went to the master bedroom to
g0 to bed and moticed that Fristen had wet the bed. Jeffrey MacDONALD
advised that he carried Kristen back to her own bed and theno he prepared
to sleep on the living room sofa and this was about 0230.

Aceording to Jeffrey MacDONALD, he was awakened at an unknown
time when he heard his wife screaming, “Jeff, Jeff, help we," Jeff why are
they doing this to me?™ He said that at about the same time heard his
oldest desughter, Kioberly, scream, "Daddy, Daddy, Daddy." over and over
sgain. He sat up on the couch on his elbews at which time he saw "pecple”
standing at the foot of the couch; one NWegro was on the far lefr walking
toward him and he observed two white males at the foot of the couch and
vhen one white male moved to the side, he then szaw a white female behind
the two white ales. The female was holding what appeared to him to
be a lighred candle im her hande in front of her body.

He stated that before he could say anything, the Negro was
next to him with a elub in both hands raised over his head. EHe raised
his hands and arms to protect himself and wes hit on the arms and fore-
head by the elub. He recalled that just before he was hit by the Negro,
he heard the white femsle chanting in a mometone voice, "R{ll the pigs;"
"icid and rain are groovy, man.” Aclid s groovy." He was theo
hit on the forehead and fell back ¢nto the couch with the white
female continuing her chanting. He said he then began fighting with
the Negro snd one of the vhite males started hitting him in the side. He
grabbed the club in the Megro's hands and pulled it down towards him
at which time he observed that the Negro was wearing an Army fatigue
jacket with sergeant E6 stripes om {t. BHe identifiad the MNegro's hands
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as wer and slippery and while fighting the Negrc he kept getting hit

in the side end shortly thereafrer felt a severe pain in his side and
chest. He pushed the Hegro and white male away towards the hallway

with the Wegro and white male tearing his pajama top. The pain in his
chest became quite severe and he fell to the fleoor in the hallway. While
falling to the floor he observed that the white female was wearing high
brown or dark fake leather boots with her whice knees showing above the
boots. The knees and boots were wet but mot bloody. He then passed

cut in the hallway.

Jeffrey MacDONALD recalled that while fighting with the Negro
and white males, in cthe hallway, he noticed that one of the white males
had a knife or ice pick in his hands. He does mot know how long
he was uwmconscious but when he awoke, he was on the floor in the hallway
with hiz pajema top tern, bloody and twisted around his wrists.

He said he then gor up from the floor amd went into Kimberly's room
and saw blood =11 over the bed; that he felt her pulse snd heartbeat but
could not find erther and then went to Kristen's room and found no pulse
or heartbeat. He said he used the telephone in the master bedroom and
called the Faverteville relephone opsrator and said, "I nasd an ambulance
and ¥Ps at 544 Castle Drive." He said the operator started asking him
questions, such as his Social Security Number, reason for an ambulance,
etc, and he laid the phome down and agein checked his children.

Jeffrey MacDOHALD sdvised he chen went to the kitchen and again
called the operator and repeated his request; that he waited about 3
minuces and & male voice answered the phone. He then returned to the
master bedroom and pulled a knife from his wife's chest and started
to give her mouth-to-mouth resuscitation. He ceuld feel no life
in her body apd he then covered her with & white towel and his pajana
top. The next thing he remembered was being awakened by a military police-
man a5 he was lying over his wife's body.

()(e) FAL " pointed out that during the interview Jeffrey MacDONALD became
emotionally upset and at times was unable to follew a logical sequence of
events. Jeffrey MacDONALD furnished (wi(e} Z8F the following physical des-
cription of the individuals he observed in his house:

#1: NYegro, male, 18 tp 24 years, 5'11" (approximately), 170 lks,
pedium build, medium complexion, black hair eut close to the
head, wearing Army fatigue jacket with sergeant E6 Etripes.
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f2: Caucesian, female, 16 to 25 years, 5'6é", leng, light blonde
hair hanging to the middle of her back, wearing & large "floppy"
hat, dark celered, high brovm or black fake lesther boots, either
ghort EKirt or Shotrts.

#3: Caucasian, male, 18 to 25 years, 5'11", wearing a sweat shirt
with boed hanging down the back.

#4: Cauycasian, male, 18 to 25 years, 5'8", wearing moustache.

Interview of 18 Feb 70:

Jeffrey MacDONALD furnished substantially the same informarion as
in his isterview of 17 Feb 70 but did recall checking windows in the
children's rooms because he wanted to make sure that it was not toe
cold in their rooms. He believed he did not check the fromt or utility
room doors to see if the they were locked because he claimed that he and
hiz family seldom used thatr door.

He recalled :urniﬁg on the light in the main bathroom and the kic-
chen before retiring and he frequently did this for the children's safety
should they get out of bed during the night.

He aleo advised that after his fight with the males he thinks he
went to the main bathroom and checked his wounds and this heppened after
he had checked his wife and children.

He said he recalls hearing his wife and daughters screaming as he
wvae fighting with the Kegre and white male but does not recell sesing all
four of the assailants together when he was figheing. He further advised
that the shorter white male with the iee pileck or kanife 4o his hands, was
wearing lighe weight gloves. Jeffrey HaeDONALD continuved thet the gloves
may have been surgicel gloves. He related that he had several pairs of
surgical gloves at his residence and his wife used them when doing the
dishes or cleaning to protect her hands.

He concluded that he believed he could recognize the Hegro mele and
the female but could not identify either of the two white males.

Interview of 20 Feb 70:

Jefftey MacDUNALD furnishéd additicnsl information regarding his
activities on the weekend preceding the ourders and alse detailed
his work day om 16 Feb 70. After work and playing basketball he rerurped
te his residence, showered and ate the evening meal., After his wife Colette
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departed the residence ha remained in the recidemee with hicp shildron

and received oo visitors or telephene calls., His daughter Kristen

went to bed about 1900 and Kimberly retited at 2100, 16 Feb 70. He
furnished the same information regarding the return of his wife from her
class at about 2140, 16 Feb 70 and stated he could give mo additional
informatiocn with the exceprion that he may have looked out of the utility
roon deor of the residence after he made the two telephone calls for assist=
ance. He could not remesber if it was raining or not and he recalled
that he had & "lot of blood" on himself but felt that the blood was pro~
bably from his wife and children due to the nature of his wounds.
(EXHIBIT "0-3")

Interview of & Apr TO:

Cripinal Investigators Franz J. GREBNER, SHAW and IVORY furnished
2 transcript of en interview held with Jeffrey MacDOWALD on 6 Apr 70
wherein he was advised that he was & suspect im the murder of his
wife and children. In the sracemens Jeffrey MaeDOMWALD furnished more
details of the events of the evening of 15-17 Feb 70 and denied mur-
dering his wife and children. Significant comments he made are set
forth as follows:

Be recalls checking the utility room door sometime after he regained
consclousness.

He vashed himgelf in the main bathroom after seeing his wounds.

Ee entered the kitchen only as far as the telephone.

He could not identify the “Geneva Forge" or "Old Hickory" paring
knives as coming from his residence and said that he did not have an
ice pick in his residence. He opined that the plece of wood used in
the murders could have been around his house but he doubts that he
had any of that size.

If any of the intruders were injured during his attseck it would
have been the Negro male and he thinks he scratched him on the face.

He could identify me suspects ar a reason for snyone wanring to harm
him or his family.

He maintained his pajams top was torn in his strugsle 4n the living
room area before he laid the top over his wife's body.

Ee said he used gloves when he washed dishes on the esrly morning

of 17 Feb 70 but can't recsll whether they wers the surgicsl gloves or
regular rubber kitchen gloves.
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He recalled that when he looked out the utiliiy room door it was
standing open. :

He does not recall moving his wife's body after he located her
en the flopor of the east (master) bedroom but feels that he might
have instinctively adjusted her shoulders so that she would be lying
flat on her back when he administered his imitial aid to her.

He wasn't wearing his glasses when he checked his children and
presumes the blood on the lens of the glasses was placed there when
he vas attaeked.

He explained his injuries in comparison to those of the murdered
eembers of his family by the opindien that perhanpe he wes the first
one attacked during the asgault and his wife and children were then
brutally murdered after he was tendered unconscious,

He described his wounds as "a couple of blows on the head and & lot
of little pumcture wounds, and & litrle cut on the abdomen and & couple of
stab matks in the arr and 2 punctyre wound in the lung." (EXHIBIT "L-3")

TESTIMONY OF JEFFREY MACDONALD AT ARTICLE 32 HEARING

& copy of the restimony furnished by Jeffrey HMacDOKALD at the
aArticle 32 Hearing was obtained and in his testimony he denied killing

hig wife Colette and their children Kimberly end Fristen. Jeffrey MacDONALD
tactified om 13, 14 and 15 Aug 70 and again he set forth derails of his

activities on the evening of 16-17 Feb 70. (EXHIBIT "M-5")

ROCK, in his eummary of the Areicle 32 Haaring (EXHIBIT "I-5") reported
fthe testimeny as follows:

"Caprain JEFFREY B. MACDOWAID, Hemdguarters and Headquarters Company,
&th Special Forces Group, lst Special Forces, Fort Bragg, North Carolina,
testified he 43 26 years old and was president of his clase and of the
student council in high school, 2 member of various school organizations
and & co-captein of both the foorball and the baseball tesms. He arrended
Princeton for premed echooling on & partial scholarship and attended North-
Western for his medical degree where his class standing wes 12th among 164
gradusting studencs. He interned {n surgery at Columbia Presbyterian Hos-
pital in New Tork City, He married COLEITE in his second year at Princeton
and both worked to ger hixm through school and to pay living expenses.
COLETTE w=z pregnant at the time of the marriage (p H-5).

The ACCUSED volunteered to come imto the United States Army and, in
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turn, for ascignment to the Special Foreee, arriving at Fore Beagg 29
August 1969, During part of his off-duty time he "poonlighted" at Cape
Fear Valley Hospital in Faverteville, Nerth Carolina, and at the Hamlet
Rospital in Hamlet, Morth Carolina (p M-5). On Sunday, 15 February, at
0600, the mccused began a 2d=-hour shift at the Hamler Hospital., He did
not see many patients that day, took one short nap during the day and
slept approximately six hours that night. He returned to Fort Bragg on
Monday merning, 16 February, had breakfast with his family and went to
work at the 6th Specizl Forces Group Surgecn's Office. He had lumeh at
home, returned to work and at approximecely 1600 hours played basketrball,

Upon returning home he picked up FRISTEM and KIMBERLY and tock thes
to feed their pony. The family ate dinner, prior to 1800 hours because
hies wife left for class at North Carolina State University at 1815 hours.
The ACCUSED then put the dinner dishes into the siok and watched TV with -
the children after purting them in their pejames. At approximately 1900
heurs he put KRISTEN to bed with & bottle of milk, retumrned to the living
toom floor and fell asleep. KIMBERLY awakened him g0 they could wateh
the TV program "Laugh In" together. At 2100 hours he put KIMBERLY to bed
and returned to watch TV.

COLETTE returned home between 2130 and 2145 hours, put the milk she
had purchased in the refrigerstor and changed into her pajemas. She came
into the living room and they watched TV and had some routine conversation.
The ACCUSED thinks COLETTE may have had a drink (liquer) (sic) and watched part
of the Johmny Carson shoew. He thinks she went to bed sround midnight. At
gome time after his wife had retired, KRISTEN avoke and the ACCUSED re~
filled her bottle and he heard no more from her. He finished watching the

Johnny Carsen show and then washed the dishes, using rubber gloves he
thinks.

Reference rubber gioves in the kitchen he states, "...she had
several kinds aroumd. It was at least two pairs oo the kitchan sink.
There was & heavy yellow kitchen type of glove and some of the surgeons
gloves that I had brought her home...." (p H-B3),

Wext the ACCUSED completed reading a Micky Spillane mystery while
listening to a ¥ station on the sterec set. He was wearing his glasses
while reading. He cut off the sterso, probably went to the small bath-
room off the utility room but did not check doors to see if they vere
locked (p M-B5). EHe states that & light in the kitchen and ome in the
hall bathreom were on when he was ready to retire. Lights were left on
at night for the children in the event they awakened.

When the ACCUSED went inte the EAST bedroom he found FRISTEN on hie
eide of the bed (right side, faeing the foot of the bed) asleep. She
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had wet the bed on his side so he pushed the covers down along COLETIE
and returned FRISTEN to her own bed. She had her borrle with her acr che
time she was back iz her own room.

Hext he cbtained an Afghan type blanket and went to the couch in the
living room, shertly after Q200 hours, his head to the south end of the
couch. His sleep was interrupred by COLETIE's "...very loud high pitehed
scream...", and then she said "...help,help Jeff. Why are they deing
this to me?..." (p M=25). He elsc heard KIMBERLY scresmiag, 'Daddy,
Daddy" over and over. At this time he started to sit up and initially
s&w three people at the foot of the couch. two white males, one with a
thin mustache, and & Kegro with an Aroy fileld jacket to their righr.

Mext he noticed & person, apparently female, with long blond hair and &
light colored large floppy hat. The outline of her face appeared to be
lit from underneath (p M-99). As the Negro was moving tovards the
ACCUSED between the coffee table and the couch, he heard the girl say
"Acid is groovy, kill the pigs," at least twice, and once said something
like, "Acid and rain" (p M-27).

The Negro approached the ACCUSED with what appeared to be a raiced
elub and swung it, atriking the ACCUSED ou the left arm and left forehead
and knocking him back flat on the couch, causing him to literally see
stars (p M=29). He then pushed himself back up againm and he partially
blocked the next swing of the club as he grabbed the Negro's arm snd was
holding the club. The ACCUSED attempted to get his laft foot off the
couch for leverage and then the two white males begen to punch him on
the chest, neck and shoulders and suddenly he, "got a very sharp pain in
oy chest, my right chest...." (p HM=32). He then directed hig ateenrion
to the two males at the end of the couch.

At this time his pajams top had, in some unknown mznner, gotten arowmd
his wrists. He grabbed hold of a hand of cne of the white assailancs and
noticed & blade and realized that he was in serious treuble. He is under
the izpression the hand vas coversd with a2 hesvy Tough grained rubber
glove (p H-98). He attempted to get his hands free and to fend off the
assailants vhen he was sgain hit by the club, this time in the shoulder,
By this time he thinks his lefr foot was om the floor, his right knes on
the couch and he was pushing forward into the assailants at the foor of
the couch, and last remexbers seeing a knse and the top of what he thinks
wag a boot, probably co the hall stairs or at the end of the hell, and
pregunes the leg was that of z female. Tha entire episode took fifteen
to thirty seconds in his estimation (p M=33).

The ACCUSED apparently lost consciousness because the next thing he

remembers is lying at the living room end of the hall, face downm, with
bis hands under his abdomen and aril] entwinad fn the pajama top. His
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SUBSTANTIATION {Continued)

teeth were chattering. HRis head and chest hurt. and he realized ic was
very gquiet and that the last thing he heard was screaming. He walked

to the EAST bedroom and thinks he turned on the light. When he gaw
COLETTE, he took off the pajama top and drepped it; he went to COLETTE
whe was lemning against the green easy chair, removed 4 knife from her
chest and threw it away. He then "...probebly strezightened her out a
lieele bie..." (p K-107}, gave her mouth to mouth resuscitaticn for &
few seconds and noticed the air immediately bubbling out of her chest
where he could see multiple wounds. He specifically remembers picking
up his pajame top, opening it up, and laying it on COLETTE. He may have
covered her with the white "Hilton" towel or something =lse bur dees not
repenber doing so (pps H=109, 110).

Next the ACCUSED went to KIMBERLY's room, noticed & lot of blood on
her neck and gave mouth to mouth respiration or checked pulses on this
first of two tripe to her room {p M-110). He noticed air coming from
her chest and then went across the hall to KRISTEN'ts room. He checked
her pulse and alse gave wouth to meuth with the same results. TFollowing
this he went into the hallway, felt his head, poticed some blood om his
hands and that his chest was bubblinp., He then went into the lLighted
bacthroom to check his injuries. He noted & contusion cn his left forehead
and, probsbly because his hande were bloody, washed his hands in the bath=
room sink and thinks he dried them with tissuves. He then went Into the
EAST bedroom sgaln, checked COLETTE for & pulse, found nome, pulled the
pajana top down to agein look ar her wounds and then dialed "0" on the
telephone for the operster (pps M=41, 42). (In subsequent questioning
by government counsel the ACCUSED thinks he went directly to the tele—
phone to call and then checked COLETTE, P M-114)

He told the operator his nama, that there had been stabbings, and
that he needed police, HFs and doctors. The operacor esked him if the
eddress was on or off post; he replied on post and she sald it's an MP
matter. Thinking he was getiing no assistance from the oparator he
dropped the phone and then, noting the back deor in the urility room
vas open, walked over to it and looked out but ssw nothing of importance.

MHext the ACCUSED again went to KIMBERLY's room and them to ERISTEN's
room to check the children se it was difficult for his mind to accept
vhat his doctor's training told him was true reference their injuries and
status. He cthen went down the hall inte the kitchen, picked up the phome
and heard both male and female voices. He repeated his request for
assistance and heerd someone say "...Make that ASAP from Womack...."
(p M-122) end chioks he dropped the phone. He thinks he washed his hands
again at the kitchen sink either before or after the second telephone call.
His next racollection is struggling with an MP who was breathing intc his
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SUBSTANTIATION (Continued)

mouth in the EAST badroom.

The ACCUSED remembers the scene in the EAST bedroom as being somewhat
confused as there were several people (MPs) there, shouts and orders were
heard, someone tried to reassure him that everythisg was okay, but when he
looked at COLETIE he thinks he said "...Jesus Christ, look at my wife...."
(p ¥=47). He rTemembers being questicned by several people in bits and
pileces as to what happened, who did it, could he recognize the assailants,
etcetera, and vaguely remembers falling off the stretcher in the hallway
while being removed from the apartment.

The ACCUSED described his wounds as lie observed them in the hospital
noting some small punciure wounds (possibly ice pick type) which were ap-
parently not observed or recorded by the treating physicians. TFurcher he
states that although he saw investigators and phoned GREBNER ar various
times from 17 February up to and including April 6 he was never asked to
view sny person or photographs to determine if they resembled the assail-
ants. He states that although saversl rings were returned to him e his
request, there are two he has etill mot received.

When he went to the CID office ca & April he was under the impressiom
that Mr GREBNER would act upon his request to release some of his fumi-
ture from 544 Castle Drive, He was confused when MR GREBNER proceeded to
tead his rights against gelf incriminatien and when MESSRS GREBNER, IVORY
and SHAW began to question him with a desk light shining in his face. He
states that previously he, "...had never sat down with anvone and gone
over the chronelogy, sequence of events or the full story of wvhat had
happened...." (p M-65), but that, on the contrary, he had been trying to
forget what had happened that night. They told him, “...they felt that I
had compitred the ecrime....” {p B=70).

The ACCUSED chen relsted how his attorneys finally, after several
previcus attempts, conviaced him that he should have an artist attempt
to drav an approximation of the assailants as he remembered them onm 17
February, This was accomplished during two week recess in the article
32 hearing. Of the four drawings (Exhibir A-31, female; Exhibit A-36,
man with oustache; Exhibit A-40, man without mustache: snd Exhibir A=41,
Hegre) his recollection is best of the Negro and the whice male with the
mustache. At this time he also identifiad Exhibit A-42 (white floppy har)
as being similar to the cne the female assailant wore on 17 February.

The ACCUSED relsted how ERISTEM had been awakening each night for a
month or so and would frequently get into bed with her parents or with
her sister. As & result sometimes one of the parents would move inte
KRISTEN's bed or onte the living room ecouch or KIMBERLY would move to




SUBSTANTIATION (Continued)

KRISTEM's bed. The ACCUSED thought KRISTEN should be returned to her
own bed but COLETIE didn't mind moving or giving FRISTEYW a bortle if
that was what she wanted, The ACCUSED did neot consider this ap unusual
situation as it had occurred with KDMBERLY when COLETTE was pregnant
with KRISTEM.

When asked did the situation "...cause any particular stress or strain
berween your wife, what KRISTY wes doing?...", the ACCUSED said "...absolurely
not...." (p H=23). Be also stated, "...you know your own family would never
believe your word as & physician - and she said she would bring it up with
har profecsor at the University...." {p H=23). When asked 1f he objected,
the ACCUSED stated. "...Absolutely not, bzceuse I knew he wes golng to say
what I sadd...." (p H-23).

Further questiening revesled that the ACCUSED loved his wife more than
anything in the world, did not consider hig childrea to be more importanc
than his wife, does not think his wife was capable of murdering the chil-
drer and that he devoted the additiomal time hiz Army service afforded him
egqually to his wife and children (p M=72). Upon cross examination by
governpent counsel he admitted to sexual contaet with a WAC in Texas in
December 1569 and very, very infrequently during his merriage. He furcher
stated that these events did not affect his relationship with his wife and
that he did not tell her about them (p M-131).

He stated that when treating drug addicts in the heospital they would
frequently threaten him, as a common bad drug reaction i acute parancia,
On two separate occaslons in early JanuAry, 1970, he informed & commanding
officer and a First Sergeant that he had treated drug abusers from their
commands. He denies ever previocusly seeing the two paring knives or the
ice pick which were Introduced into evidence and feels cercein they did
not come from his residence (p M-139).

In anewer to questicns by the Tnvestigating Officer he stated that
he has no idea whose hair was on the hair brush found by COLETIE's body,
does mot koow why small pleces of surgical gloves were found iz the top
sheet from the EAST bedroom, remembere crying silent tears while going
arcund to the various bedrooms, did met pull the covers from the bed in
the EAST bedroom, has the impressicn the hands of some sssailants he
grebbed were covered with heavier than surgical rubber gloves, does nor
rémember checking the utility room rear entrance door to see 1f ir was
locked (amsuming he used che small bath to brush his teeth), did net
hear sny furniture overturned during the struggle and, when asked,"...
did you murder COLEITE &nd your children?...” replied, "No, sir."™ (p M=180).
(pps M-1 through H~160 and 1650-1654)."
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SUBSTANTIATION (Continued)

JEFFREY MACDOMAID's STATEMENT T0 "NEWSDAY"

During July 1970 and before his testimony beforve the Arcicle 32
Bearing, Jeffrey MacDOWALD submitted to an interview by Mr John CIMMINGS,
& reporcer for the daily nevspaper, Newsday, published in Long Island,
Hew Yerk., In the subsequent article by CUMMINGS, Jeffrey HacDORALD
furnished generally the same information as in previcusly reported
interviews. (EXHIEIT "H-5")

JEFFREY MACDONALD'S INTERVIEW ON NMATIONAL TELEVISION - CBS

A transcript of the Welrey CRONXITE, CRE MEME, television pre-
sentation for 11 Dec 70 was cbrained and during this particulsr program,
Jeffrey MaeDOHALD was interviewed by CBS Newscaster Bob SCHEFFER. During
the interview Jeffrey MacDONALD complained of the handling of the
investigation into the murders of his wife and children by CID and dectailed
certain investigarive errpre thar he sttributes to CID. (EXHIBIT "0-5")

JEFFREY MACLONALD'S IWTERVIEW ON THE DICR CAVETT TELEVISION SEOW

A transcript of an irnterview of Jeffrey MacDONALD by television
personality Dick CAVETT was obteined and it covers hig interview on
that nationally televised show on 15 Dec 70. During the interview
Jeffrey MacDOWALD again related certain of the activities at his resi-
dence on the evening of 16-17 Feb 70 and again dealt with errors of
omission and commission that he attributes to investigators of CID during
their conduct of the investigatiom. (EXHIBIT "P=5")

JEFFREY MACDONALD'S INTERVIEWS WITE CID - 157

On 19 Feb and 20 Mar 71, Jeffrey HacDONALD was again interviewed by
representatives of CID in Philadelphia, PA in the presence of his legal
coungel Bernard L. SEGAL. Transcripts of the interviews were obtained
and in essence he again denied participacion in the murders. He was allowed
to view photographs of those persons identified as possible suspects, to
ineclude gll those suspects, menticned im this report and he could not
identify any of his assailants from the photographs he viewed. (EXHIBIT
IIQ_&" m& 1121__5'"}

Criminsl Investipetor BENNETT in ancther written statement advised
that after the last interview of Jeffrey MacDOWALD on 20 Mar 70, certain
requests for investigetive gssistance were made of Jeffrey MacDONALD through
his legal counsel. These requests were to be answered by correspondence at
ﬁ subsequent date and are identified through attached letters. (EXHIRIT
5-5")
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SUBSTANTIATION (Ceontinued)

The specific requests dealt with additional heir samples from
Jeffrey MacDONALD and certain of hiz family members, release of notes
in the possession of Jeffrey MecDONALD, to CID, a review of certain
psychiatric test results concerning Jeffrey MacDONALD and other relared
investigative requests. (EXHIBIT "7-5")

By letter of 20 May 71, Jeffrey MacDONALD's desighated legal counmsel,
Bernard SEGAL advised that the requests submitted by CID would not be
acted on because, "When we see some positive steps toward apprehending
the real killers we will gladly reconsider your request for help from the
MacDORALD family. Pending that action all other matters will be held in
abeyance.” (EXHIBIT “U=5")

BACKGROUND TNVESTIGATION

A copy of & favorable background investigarion conducred regarding
Jeffrey MacDONALD was obtained. The investigation was conducted by the
US Army Intelligence Command (USAINTC). (EMHIBIT "W-5'")

During the CID investigation, statements were received from the fol-
lowing individusls covering interviews of friends and/or farmer neighbors
and acquaintances of Jeffrey and/or Colette MacDORALD. These documents
all reflect favorable comments regarding the stable marriage of Jeffrey
MacDORALD and the fact that the intervievee knew of no unfavorable infor-
matlon regarding the MacDOWALDs:

Iovestigator Gregory W. HARROP (EXHIBIT “W-5")

Criminal Investigator Charles T. HAGGER {EXHIBIT "X-5")
Criminal Investigator Daniel H. HOWARD (EXHIBIT "¥-5)
Criminal Investigator Lonny R. HARDIN (EXHIBIT "Z=5")

Mrs Lawra R, HAINEL, f[ozmer acquaincance (EXBIBIT “A-6")

LT James C. FINDEISS, former classmate (EXHIBIT "B-4")
Criminal Investigator John M, CLARE (EXHIBIT "C-£')

Criminal Investigater Reger W. GCHAEFER (EXHIBIT "D-6")
Criminal Investigator Bruce H. SLATER (EXEIBIT "E-6")
Criminal Investigator Ramonm M. SEDA (EXHIBIT "“F-6")
Criminal Investigetor Edward M. AYERS (EXHIBIT "&-6")
Criminal Investigater John F. ANDERSON (EXHIBIT "E-6")
Crimingl Investigater Billy H. BASS (EXEIBIT "I=6")

Crimingl Investigator Robert A. DARBY (EXEIBIT "J=6'")

Mr Dudley T. WARNER, personal friend (EXHIBIT "E-6")

Mrs Deirdre E. WARNER, personal friend (EXHIBIT "L-6")
Criminal Investigator Wolfgamg (MMN) VINSKEY (EXHIBIT "M-£")
Criminal Investigator Salvatore (MMN) VERINI (EXHIBIT "N-6")
Mr William J. WIGERT, JR, former classmate (EXEIBIT "0-6")
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Criminal Investigator Mark T. WIRGESS (EXHIBIT "P-6"3
CPT William E. LEGAT, acquaintance (EXHIBIT "g-6")

& transeript of an interview held with Mrs Vivian STEVENSON,
sister-in-law of Colette MacDONALD was obtained, Duriang the inter-
view, Mrs STEVENSOMN sar forth her observations of what she considered
to be a stable marriage between Jeffrey and Colette MacDOWALD. She
knew of oo major problems between the two. (EXEIEIT "R=6")

An sdditional tranmscript of a joint interview conducted with
Hrs STEVENSON and her husband Kobert STEVENSOM, brother of Colette
MacDONALD, was also obtaimed. (EXMIBIT "S-§")

Mrs June REICE, a former accuaintance of Colette MacDOWALD,
during a transcribed interview, advised she thought that the marriage
of Jeffrey and Colette MacDONALD was stable. She related that the enly
time she knew Jeffrey MacDONALD to strike Colette, was during some
argument they had while in the REICH home when the couple were teenagers.
She could not recall what the problem was and just recalled that Jeffrey
slapped Colerte in the face and she cried. (EXHIRIT "T-5'1)

Criminal Investigator Robert L. COLOMBO, furnished a written state=
ment detailing his interview of Jeffrey MacDONALD's sister, Mrs Judy M.
ALVEY (nee: Judy MacDONALD). She felt that her Brother ssd Colatte
HMacDONALD had a good marriage and she described her brother as a "per-
fectionist” and this actirude by him around their house would cause
Bome arguments berween hiz and his wife, Colette. When asked whether she
theught her brother Jeffrey was capable of killing snyone, she hesitated
and after some thought responded that although she does not believe he
did kill his family she felt he was capable of killing 1{f he were pra=-
voked, (EXHIBIT "U-6")

Mrs Josephinme R. KINCSTON and her daughter Hiss Leslie M. EINGSTON
furnished written statements regarding their sssoeciatiom with Jeffrey and
Colette MacDONALD at Fr Bragg, NC. Both identified the MacDONALD marrisge
a8 exceptionally good and were of the opinicn that Jeffrey MacDOWALD did
oot purder bis wife and children. In addition, Mrs KINGSTON identified
a card she mailed from Hawaii to Jeffrey MacDONALD's military office on
14 Feb 70 and stated it was just & friendship card and thers was no roman-
tic connection betveen her and Jeffrey HacDONALD. The card was a greeting
type card with a design chat consisted of kiss imprints over the entire
card and it var signed "Love Jo." {EXHIBITS "V-6", "W=£" and "¥-&")

$5C Sherriedale (MMI) MORGAN, coach of the Ft Bragg Boxing Team,
when Jeffrey MacDONALD was asscciated with that team, furnished a

99 099




K W  -coo-coons

SUBSTANTIATION (Continued}

writteo statexent regarding hils asseciation with Jeffrey MacDOWALD. He
stated that there was pever any information given to Jeffrey MacDONALD
that the tesm would be going to Russia for matches and he does not know
how Jeffrey MacDONALD cbtained such informatiem. (EMBIRIT "T-£™)

(a3(€} .y former WAC and an acquaintance of Jeffrey
MacDONALD, executed a written statement to the effecr that she shared a
motel roox in San Antende, TX with Jeffrey MacDONALD on 6 Dec 6£9. She
said thet she met Jeffrey MacDONALD at the FX of F: Sam Rouston, TX and
during an ensuing conversation he asked her i1f she wanted 2 date mnd she

agreed.
(mY(e)

. alsp said that while at the motel &
party tock place and most of the attendees were military people from
Specigl Forces and WACE. 5he identified a friend of Jeffrey MacDONALD's
at the moiel of the same evening as a Captain PROBST. (EXHIBIT “Z-6")

In a subsequent written statemeat (X' C) .advised that while in the
motel room with Jeffrey MacDOWALD they did net have sexual intercourse
because sghe was 111 with the celd ®

(EHIBIT "4-7")

PFC Ruth E. GIRE, a WAC who also attended the party at the motel on
6 Dec 69 furnished a written statement regarding her observation of Jeffrey
MacDONALD in the company of'(n){¢) ‘st the parry. She said that (1}( &Y /spent
the night with Jeffrey MacDOMALD. (EXHIBIT "B=7")

(mC) former WAC who was also in attendance at the
motel party in early Dec 69 furnished a written statement. 5She said
that at cme point she visited Jeffrey MacDONALD's room in order to get "his
bottle." ¢ 1i(C) recalled thar he wanted her To stay im the roon for avhile
after locating the bottle but she preferred to leave. She had no other
contact with Jeffrey MacDOMALD (EXBIBIT "C-7")

MSG George W. BOWELL, an acquaintance of Jeffrey MacDONALD's through
the trips made by members of Special Forces of Ft Bragg to Ft Sam Houston
in 1965, was interviewed and a tramscript of the recorded interview was
obtained. HOWELL recalled coe specific instance in late £9 when he was'
in the company of CPT (Dr) PROBST and Jeffrey MacDONALD and stated thac
& party took place and thar the parties wers vsually called "jump parties"
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SUBSTANTIATION {Continued)

because the resson for the presence of the Ft Dragg personnel 1o the

area was for parachute jumps. HIWELL furnished & detailled account of

one particular weekend he spent In the company of PROBST and Jeffrey

HMaeDOWALD and advised that Jeffrey MaecDONAID':s date was a female named
(T3{€)_'but he could furnish no other information regarding her idenrity,

He stated that he does not know whether Jeffrey MacDONWALD and (7)(€} spent

the night together and he opined that a Sergeant "Acie" TURNER may have

more information on the identity of (ﬂgggﬁ" (EXHIBIT "D=7")

55C Redth A. TUBNER, acquaintance of HOWELL, in a writren state-
ment advised that he was not known by the name “ACIE" and he does not
know Jaffrey MacDOWALD or = girl named (4)(¢} that frequented the fuzmp
parties. TURNER said he did attend parties while in the San Antonie
area when he wisited there with personnel from Ft Bragg. (EXHIBIT
llE__?lr}

Dr Charles E. PROBST, JR, formerly assigned to Fr Bragg and a
friend of Jeffrey MacDONALD execured & written statement regarding their
association.

PROBET advised he and Jeffrey MacDONALD first met vhile both were
attending the basic Army Medical School ar Ft Sam Houston, San Antonio,
TE in July 69; chat after this training chey both were sscigned te Ft
Beoning, GA ia Aug €9 where they attended parachute jump school uncil
Sep 69. PROBST was also assigned to Ft Bragg and theilr association
continued and PROBET visited the MacDONALD residence and knew Jeffray
HacDONALD's wife and children.

PROBET described Jeffrey MacDOWALD as a devoted father and felt
that ha and his wife were very wmuch in love. PROBST related that he
koew of no particular problems that Jeffrey and Colette MaeDOWALD had
in their marriage and in fact commented that he envied the stability
of their marriage.

According to PROBST, altheugh Jeffrey MecDONALD was invelved in
extra-marital relationships during the period PROBST knew him, he s£ill
felt that Jeffrey MacDOWALD had & good family life and loved his wife snd
children. PROBST alsc said he never observed anything in the behavior
of Colette MacDOMALD to indicate thar she may hsve been awaze of the
extra-marital activities of Jeffrey MacDOHALD.

In describing Jeffrey MacDONALD's extra-marital activities, PROBST
said that Jeffrey MacDONALD indicated in several ways during conversations
with PROEST that he didn't want his wife to know about his extra-
marital affairs; that this included not giving his home sddrese to any
of the girls involwed. FROBST related an iscident wherein Jeffrey
HacDONALD vae going to furnish PROBST with the name and address of &
female identified as a good "prospect for sexual intercourse”, but
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SUBSTANTIATION (Continued)

Jeffrey HacDOWALD indicaced he threw the address away because he didn't
wvant his wife te find ir, TPROBST advised thar his knowledge of extra-
marital affairs on the part of Jeffrey MacDORALD was based only on
thelr assoclation in San Antonio end he knew of no such activities

at other places on the part of Jeffrey MacDONALD.

From observation and conversations he has had with Jeffrey Mac-
DONALD, PRCBST stated he presumed thar he had sexuzl Iintercourse with
the following females:

Ap Army nurse attending school ac Ft Sam Houston during the same
time ag FEDBST and Jeffrey MaeDOWALD. Jeffrey MacDONALD claimed he had
sexual intercourse with her bur FRUEST could not recall her npame.

An airline hostess,* (LY {subsequently identified
through investigazion as B! former American
Adrlines Stewardess). Jeffrey MacDOKALD teld PROBST that he had had
an affair with her.

PROBST recalled the weekend at the Westerner Motel, San Antemio
vhen Jaffrey MaeDONALD was in the cempany of. ¢ 1%/¢Y and stated
that Jeffrey MacDONALD claimed he had sexual intercourse with (al/f)

PROBST deoes not recall Jeffrey MacDONALD attending ene of the
"jump" parties in the compeny of a girl mamed (1)) although he did
recall the party described by ROWELL but was of the opinion that
Jeffrey MacDONALD was not at that particular party. (EXHIBIT "F=2")

In an Investigator's Statement, KEARNS set forth additional
information regarding the interview of PROEST which clarifies certain
identifications PROBST made of female acquaintsnces of Jeffrey
MacDONALD in San Antonio. These statements generslly identify the
females as (Y (e _ .+ the Army nurse and
two (2) additiocnal stewardesses from American Airlines. (EXHIBIT "G-7")

FEARNS also related in sn Investigator's Statement informaticn
received from e former acqualntance of Jeffrey MacDOWALD, Doctor
(CPT) Smith F. HOGSETT. HOGSETT advised that he met Jeffrey MacDONALD
at the Army medicsl course at Ft Sam Houston im Jul 69. HOGSETT
recalled that Jeffrey MecDOWALD dated one Army nurse while attending
the school but HOGSETT could not recall her idenctity, HOGSETT stated
that Jeffrey MacDONALD and _  (1)(e) spent a lot of time
together and after Jeffrey MacDONALD laft the San Antonis area he
had a conversstion with __ (7){¢) sherein she expressed sadness

because of his departure. (EXBIBIT "E=7")

Doctor (MAJ) Richard O. SUTTON, & former scquainctance of Jeffrey
MacDORALD, executed a written statement regarding his assoclation with
Jeffrey MacDONALD while assigned to Ft Bragg in 1969 and 1970. Ee
knew of no extra=-marital affairs on the part of Jeffrey or Colette
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SUBSTANTIATION (Comtinued)

MacDONALD but did hesar en unsubstantiated rumor to.the effect thac while
gt ¥t Bragg, Jeffrev MacDONAID was "invelvad' with '"come Colonel's
daughter".

(EXHIBIT “I-7") .

mie) ~ . Army Nurse and former acquaintance of Jeffrey
HMacDONALD while he was at Fr Sam Houston in 196%, furnished a wrirten
statement regarding her association with him, 5She advised that she
never engaged in sexual intercourse with Jeffrey MacDOWALD; that she
knew he was married and that Colette MacDONALD pupposedly wvigited her
husband at the Sherarem Morel during Jul or Aug 69 because she recailed
& conversation with Doctor HOGSEIT, Jeffrey MacDONALD's roommate at
the tima, HOGSEIT told her he needed to sleep in another persem’s
motel room so that Colette MacDONALD could wisit with her husband.

She recalled thart Jeffrey HacDOMALD, during the pericd of their
association, was dating a "tmll attractive platimum bload" stewardess.
She suspected that Jeffrey MacDONALD had sexual intercourse with the
“blend" becsuse she frequently saw them tagether.

(7)(eY ¥said that in a conversation she had with Jeffrey MacDONALD
he said that his older daughter (Kimberly) had enuresis (bed wetting}
and he hoped that his vounger child (FEristen) didn't alss have the
problem. (EXHIBIT "J-7"}

Crimingl Investigater Myrom R. PICKERING, in an Investigator's
Statement, related information cencerning investigation which led to
the identity of certain femsles suspected of having been involved in
"affairs" with Jeffrey MacDOKALD in the San Antonioc arem. PICKERING
advieed that none of the females interviewed stated that they engaged
in sexusal intercourse with Jeffrey MacDONALD although several did
atate that thay kaew him and dated him on vccasion. The following
females interviewed furnished informatiom regarding their asscciation
with Jeffrey MacDONALD:

Cooey . advised that she dated Jeffrey
MacDORALD oo a "staady” basis whenever her stevardess job vith American
Adrlines caused a stop=over in San Antonin. Sha =zaid che never sngaged
in sexual intercourse with Jeffrey MacDONALD but they did engage in
"mutusl back rubbing" and kissing. She said she did not engege in
sexual intercourse with Jeffrey MacDONALD because he had the reputation
of "jumping in the sack™ with say girl he could and after he slept with
a girl one time he never dated har again. She said she did not know
that Jeffrey MacDONALD was married and i{n fact, he told her that he
vas divorced. (71(¢] ) recalled that Jeffrey MacDONALD also dated (TN &)

(m{e)_ stated she was aleo & registered nurse and
vhen her airline job took her te New York City for stop-overs she
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frequently would work at Colucbia Presbyterian Eospiral where Jefirey
HacDOWALD had accomplished his intermship. 5She was not scqualnted
with him during that period but learned of his reputation while at
the hospital and it was to the effect that he was a "ladies man'.

She had oo information to substantiate this latter statement.

In his statement, PICKERING also ser forth details of en interview
he had with Mr Fenneth DEPASQUALE former manager of the Sheraton Motel,
San Antonio and acquaintance of Jeffrey MacDONALD during the period Jul=
Aug 69. DEPASQUALE advised that he did make the scquaintance of Jeffrey
MacDONALD during the peried meantioned and they frequently “partied”
together; that he (DEPASQUALE) {5 an admitted "swinger" and that
basically, the only thing he and Jeffrey MacDONALD ever talked about
was girls. He further stated that he iz of the cpinicn thet Jeffrey
MacDONALD engaged in sexual intercourse with ey
and a tall blond stewardess from American Adrlines but he could not
recall the latter girl's name. (EXHIBIT "E=7")

Criminal Iovestigator BENNEIT, in a written statement, set forth
his iaterviews with former scquaintances of Jeffrey MacDOWALD, to
include __c1)(ey _ _ ¢ and Mr and Mrs Fenneth R. GATES.

According to BENNETT, ey _ relaimed she had about
five dates with Jeffrey MacDONALD while in San Antonic and she pever
engaged in sexuml intercourse with him, She said that she did engage
in petting with him but nothing else. She knew that Jeffrey MacDONALD
had dated (1)) Lo (M€Y _ sadvised that Jeffrey MacDONALD
had identified himself es being divorced with ome child,

Fenneth and Elise GATES, former acquaintances of Jeffrey MacDONALD
in the San Antonio ares, aleo set forth their recollection of Jeffrey
HacDORALD in BENNEII's statement. Both stated that (1)(¢) 4 really
“chased" after Jeffrey MacDONALD and he most probably slepc with her.
{EXHIEIT “"L-7") .

NS former acquaintance of Jeffrey MacDONALD while
he was ac Fr Bragg in Sep=Dec 70 while awsicing the results of the Article
32 Hearing, wvas intervieved and her comments are set forth im an
Investigator's Statement of FEARNS. She stated substantially as fallows:

() ) first mec Jeffrey MacDONALD im Aug, Sep or Oct 70 while
he wvas srill rescricted to his guarded E0Q room. 5he was & clerk in the
same BOJ whersin Jeffrey MacDONALD resided. 5he said she angaged in
acte of sexusl intercourse with him in the BOQ "as frequently &s possible”.
She said the acts always took place in Jeffrey MasDONALD's BOQ room and
they occurtrad at lunch time and in the evening hours. She alsc ssid she
was never refused entry to the room by guarding military police nor
vas she on the access list of his approved visitors. She sdvised that
she did not know Jeffrey MacDOHALD prior to the murders. (T)(L)_ .advised

104
104

"'- m—m . Latr

i




Akt

e . s e LA

T . -
i i

e

ID011-00015
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that Jeffrey MecDORALD left the Ft Bragg area in Dec 70 afrer his discharge

© from the Army and che has pot seen him since bur did receive one imnocuocus

letter from him. (EXHIBIT "M-7")

KEARRS furnished two additiomal Investigator's Statements and &
Memorandum For Record which all contain, in the mein, information received
from,; and contacts with, Hr & HMre Alfred FASSAB, step—father and mother=
in-law of Jeffrey MacDOHALD, The information is summarized as follows:

HASSAR furnighed cevtain letters writtsn ta hiz by Jeffrey HacDONALD
wherein Jeffrey MacDOWALD mentions or alludes to the fact that he took
part in the murder of one of the alleged intruders to the MacDOWALD
residence; this murder allegedly took place in Fayetreville, HE, in
Hovember 1970. The letters also contain informatien to the effect
Jeffrey MacDORALD is actively engaged in the pursuit of the murderers.
EASSAE advised he believes the stetements of Jeffrey MacDONALD to be
lies,

KASSAB furnished & copy of the text of a letter he sent to Jeffrey
HMacDONALD in Nov 71, wherein he generally chastized Jeffrey MacDONALD
for not keeping contact with the FASSABs. He explained that in Jul 71
Jeffrey MacDONALD traveled to Californis where he is now employed
and although he has returned to the east coast on ¢ccasion he has made
no effort to contact his in-laws. '

Colette MacDOMALD's brother, Robert STEVENSONW and bis wife Vivian,
advised the FASSABs and later CID that they had leamed from neighbors
that a* (1{€) ‘s had lived with Jeffrey MacDORALD in New York
City and California during the summer and fall of 1971 but they did
not know if she had any ssscciation with Jeffrey MacDOWALD prior to the
murders.

KASSAB advised that on 13 Feb 72 he was vizited by Jeffrey MasDONALD's
wother, Dorothy (Perry) MacDONALD; that he told her of his lack of contact
with Jeffrey MacDONALD and that he couldn't understand why she declined
o cegperate with CID in furnishing heir semples and fisgerprint carde,
FASSAB further advised he told her that be didn't believe Jeffrey Mac=
DORALD's story as fumished to CID and st the Article 32 Hearing and that
in his opiniom, Jeffrey HacDONALD lied throughout bis rendition of the
avents; that ha lied pot necessarily because he surdered his wife and
children but for the fact that he didn't protect his family and had to
waintain his manly fmege. He said he zlse told Hrs Dorothy MacDOWALD
about tha fact thar Jeffrey MacDOMALD claims he murdersd one of the
alleged intruders to the residence. (EXHIBITS "N-7", “O=7", "P-7",

IIQ_?'II’ “1*?“‘. -Ild ﬂs_?ﬂ}

Criminel Inveatigator Willism C. WARD, in a written statement set
forth datails of his invesr{gpative activity surreunding the moat currant
sctivities of Jeffrey MacDOWALD. (EXEIBIT "T-7")

1:1; 1{~}5 10¥
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LTIC Saunder WEINSTEIN in & Memorendum For The Commander, USACIDC,
gete forth a marrative sccount of the briefing furnished to represen-
tatives of the US Department of Justice on 18 Feb 72 regarding the status

of the MacDONALD investigation. (EXHIBIT "U=7")
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